





















































































































































































































































چهارشنبه 4 بهمن 1402 -24 ژانویه 2024 -12 رجب  1445 - شماره  27096

خبر
رییس اداره نظارت بر امور درمان 

خبر داد؛
۲۶۰۰ مرکز درمانی غیر مجاز 

در کشور پلمب شد

رهبر انقلاب اسلامی فرمودند: کشورهای اسلامی باید ارتباط 
سیاسی و اقتصادی خود را با رژیم صهیونیستی قطع کنند و به 

این رژیم کمک نکنند.

روز  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
گذشته در دیدار دست اندرکاران کنگره ۲۴ هزار شهید استان 
تهران با انتقاد از عملکرد مسؤولان کشورهای اسلامی در قبال 

برخی مواقع موضع گیریها و  بسیار مهم غزه گفتند:  موضوع 
اظهارات مسؤولان کشورهای اسلامی اشتباه است زیرا درباره 
از  که  می کنند  غزه صحبت  در  بس  آتش  موضوعی همچون 
اختیار آنها خارج است و در دست دشمنِ خبیثِ صهیونیستی 
است، مسؤولان کشورهای اسلامی باید نسبت به موضوعاتی 

که در اختیار آنها است، اقدام کنند.
ایشان افزودند: آن موضوعی که در اختیار مسؤولان کشورهای 
صهیونیستی  رژیم  به  حیاتی  شریان های  قطع  است،  اسلامی 
است، کشورهای اسلامی باید ارتباط سیاسی و اقتصادی خود 

را با رژیم صهیونیستی قطع کنند و به این رژیم کمک نکنند.
نامناسب  عملکرد  به رغم  گفتند:  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
مسؤولان کشورهای اسلامی و به رغم همه سختی ها، همان گونه 
که در قرآن آمده، خداوند با مردم مؤمن است و هرجا که خدا 

باشد، پیروزی خواهد بود.
رهبر معظم انقلاب اسلامی تصریح کردند: پیروزی مردم غزه 
قطعی است و خداوند متعال این پیروزی را در آینده نه چندان 
دور به امت اسلامی نشان خواهد داد و دل های مسلمانان و در 
رأس آنها مردم فلسطین و غزه خرسند و خوشحال خواهد شد.

رهبر انقلاب اسلامی: 

پیروزی مردم غزه قطعی است
کشورهای اسلامی باید ارتباط خود با رژیم صهیونیستی را قطع کنند

ساخت وسازهای  از  انتقاد  با  مازندران  دادگستری  رئیس کل 
این  از  برخی  گفت:  مازندران  در  لاکچری  و  لوکس 
ساخت وساز ها ناشی از روابط ناسالم اداری است که باعث 
غیرمجاز،  به صورت  لوکس  شهرک های  احداث  با  می شود 

عرصه بر بومیان و مردم منطقه سخت شود. 
والمسلمین  ساری،  حجت الاسلام  از  تسنیم  گزارش  به 
رئیس  معارفه  و  تکریم  جلسه  در  اکبری  محمد صادق 
بی شمار  نعمات  از  یکی  کلاردشت،  شهرستان  دادگستری 
جمهوری  مقدس  نظام  از  برخورداری  را  متعال  خداوند 
استقرار  داشت:  اظهار  و  کرد  عنوان  فقیه  ولایت  و  اسلامی 
آثار  و  برکات  از  فقیه  ولایت  از  پیروی  و  اسلامی  نظام 
نعمت  این  قدردان  باید  که  است  اسلامی  انقلاب  ارزشمند 

بزرگ باشیم.
آستانه  در  باید  اینکه  ابراز  با  مازندران  دادگستری  رئیس کل 
دهه مبارک فجر، شکر نعمت بزرگ انقلاب اسلامی را به جای 
باید بیش  آوریم، تصریح کرد: مسئولان از باب شکرگزاری 
از پیش به مسئولیت خود پایبند باشند و با آگاهی از جایگاه 

خود به وظایف محوله به درستی و احسن وجه عمل کنند.
اکبری بر مبارزه با هرگونه فساد به عنوان وظیفه مهم مسئولین 
تأکید و خاطرنشان کرد: به امید خدا در شهرستان کلاردشت، 
دادستان  و  رئیس  کنار  نهاد ها  و  ادارات  مدیران  و  فرماندار 
انتظامی  و  نظامی  دستگاه های  همراهی  و  قضایی  حوزه  این 
بروز  از  پیشگیری  امر  به  نسبت  انسجام  و  کلمه  وحدت  با 

جرایم، اهتمام ویژه ای داشته باشند.

وی در بخش دیگری از سخنان خود یکی از مشکلات استان 
برخی  گفت:  و  کرد  عنوان  غیرمجاز  ساخت وساز های  را 
است  اداری  ناسالم  روابط  از  ناشی  ساخت وساز ها  این  از 
به صورت  لوکس  شهرک های  احداث  با  می شود  باعث  که 

غیرمجاز، عرصه بر بومیان و مردم منطقه سخت شود.
ساخت وساز های  افزود:  مازندران  دادگستری  رئیس کل 
غیرمجاز آثار زیانباری به جای گذاشته و با برهم زدن اقلیم و 
اکوسیستم مازندران، طبیعت، جنگل و مراتع استان را خراب 
این  در  باید  که  است  کرده  آلوده  را  زمین  زیر  آب های  و 
راستا مسئولین نسبت به امر پیشگیری، اهتمام ویژه ای داشته 

باشند.
اکبری تصریح کرد: ادارات جهاد کشاورزی و منابع طبیعی 

و  شهر  شورای  شهرداری،  همچنین  و  انتظامی  نیروی  کنار 
آگاه  مورد  این  در  خود  وظایف  به  نسبت  باید  دهیاری ها 

باشند و به این وظایف عمل کنند.
وی تأکید کرد: دادستان شهرستان کنار رئیس حوزه قضایی 
و  متعدیان  مقابل  باید  تأمین  شورای  اعضای  همکاری  با 
قانونی  برخورد  کشاورزی،  و  ملی  عرصه های  به  متجاوزان 

سریع، قاطع و بازدارنده داشته باشند.
باید  مردم  حقوق  رعایت  اینکه  به  اشاره  با  همچنین  اکبری 
مورد توجه ویژه مسئولان باشد، اظهار کرد: همه دستگاه های 
اجرایی و ادارات باید دستگاه قضایی استان را در این مسیر 
یاری کنند و دادستانی شهرستان نیز باید بیش از پیش نسبت 

به این مهم اهتمام داشته باشند.
وی تصریح کرد: در بخش اجرایی، دستگاه قضایی استان در 
برخورد با متجاوزان به عرصه های ملی و کشاورزی، حامی 
ادارات ذی ربط خواهد بود و در راستای حفظ حقوق عامه 
العموم اقدامات لازم  که جنبه اجرایی ندارد به عنوان مدعی 

قانونی را انجام خواهد داد.
فوشان  زارع  محمد  سید  مراسم  این  در  تسنیم،  گزارش  به 
رئیس  و  )حقوقی(  دادگاه عمومی  اول  رئیس شعبه   به عنوان 
زحمات  از  و  شد  معارفه  کلاردشت  شهرستان  دادگستری 

مصطفی ابراهیمی اتانی قدردانی شد.
سید محمد زارع فوشان پیش از این به عنوان معاون قضایی 
انجام وظیفه بوده  به  دادگستری شهرستان عباس آباد مشغول 

است.

هزینه های  با  داشت  سعی  دولت  گفت:  دولت  سخنگوی 
هم  مردم  باشد.  داشته  مولد  و  توسعه ای  بودجه  یک  جاری 
آگاه هستند که هرگونه افزایش هزینه های جاری بدون منابع، 
من  گوش  به  نگران کننده  آمارهای  می شود .  تورم  به  منجر 
هزینه ها  به  میلیارد  هزار   ۳۰۰ می شود حدود  گفته  و  رسیده 
است .  نرسیده  ما  دست  به  چیزی  تاکنون  البته  شده  افزود 

اولویت مردم کنترل و مهار تورم است. 
تغییرات  درباره  خبری  نشست  در  جهرمی  بهادری  علی   
دولت  کرد:  عنوان  هزینه ها  خصوص  در  مجلس  بودجه ای 
و  توسعه ای  بودجه  یک  جاری  هزینه های  با  داشت  سعی 
افزایش  آگاه هستند که هرگونه  مردم هم  باشد.  داشته  مولد 
هزینه های جاری بدون منابع، منجر به تورم می شود . آمارهای 
نگران کننده به گوش من رسیده و گفته می شود حدود ۳۰۰ 
هم  این  برابر  دو  تا  که  شده  افزود  هزینه ها  به  میلیارد  هزار 
ما  دست  به  چیزی  تاکنون  البته  است.  شده  زده  تخمین 
بودجه،  های  کسری  از  ناشی  نقدینگی  خلق  است .  نرسیده 
مردم  اولویت  است.  کشور  اقتصادی  مشکلات  المصائب  ام 
کنترل و مهار تورم است. اولویت دولت هم خلق طرح های 
گذشته  تجارب  از  کرد  تلاش  باید  و  است  اقتصادی  مولد 

درس گرفت.
ستادی  نظارت  جلسه  شانزدهمین  گفت:  جهرمی  بهادری 
جوانان  و  ورزش  وزارت  در  گذشته  روز  جمهور  رئیس 
تشکیل شد. با دوگانه نظارت های میدانی و ستادی جهت دهی 
حرکت های همه دستگاه ها در جهت پیشبرد برنامه ها درسند 

تحول دولت و تحقق شعارها سرعت بخشی خواهد شد.

کرد:  بیان  گذشته  هفته  در  ماهواره  پرتاپ  به  اشاره  با  وی 
شنبه گذشته دهمین پرتاب فضایی موفق در دولت سیزدهم 
قبل  سال  ده  معادل  گذشته  نیم  و  دوسال  طی  خورد.  رقم 
پرتاب فضایی رقم خورده است. در دو سال فعالیت دولت 

ده پرتاب فضایی داشته ایم.
درباره  ایلنا  خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  جهرمی  بهادری 
بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  با  تلفیق  کمیسیون  اختلاف 
گفت: نگاه دولت از ابتدا شفاف و روشن بوده است، حمایت 
واقعی از حفظ قدرت خرید مردم آن است که ما همزمان هم 
بتوانیم تورم را مهار کنیم و هم بتوانیم افزایش دستمزدهای 
متناسب داشته باشیم. اگر ما بر مبنای منابع غیرواقعی حرکت 
کنیم، طبیعتا مردم متوجه می شوند و این باعث می شود کسی 
نتواند به صورت غیرواقعی نمایش دهد که از مردم حمایت 
می کند در عین حال که آنان متوجه می شوند ای کار حمایت 
واقعی  صورت  به  باید  منابع  است.  ظلم  بلکه  نیست  مردم 

پیش بینی شود طبیعتا از سقف امکانات می توان برای حمایت 
ایرانی  باید همه جامعه  منتها  استفاده کرد  افزایش حقوق  از 

را در بودجه قرار دهیم.
طی  دولت  نگاه  که  است  این  بعدی  نکته  داد:  ادامه  وی 
که  بوده  این  حقوق  افزایش  خصوص  در  گذشته  سال های 
کمتری  حقوق  که  باشد  کسانی  سمت  به  بیشتر  توجه  حتما 
دریافت می کنند. خواهش من از مجلس این است که حتما 
حقوق  که  کسانی  است  آن  دولت  نگاه  باشند،  داشته  توجه 
داشته  بیشتری  حقوق  افزایش  می کنند  دریافت  پایین تری 
پرداخت  عدالت  به  هم  و  خرید  قدرت  به  هم  باید  باشند. 

توجه شود.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: به طور مثال کسی که ۵۰ 
و  دارد  حقوق  درصدی   ۱۰ افزایش  می گیرد  حقوق  میلیون 
می گیرد  حقوق  میلیون   ۱۰ که  کسی  و  می گیرد  میلیون   ۵۵
 ۳۰ حدود  چیزی  این  و  می کند  دریافت  حقوق  میلیون   ۱۳
عدالت  که  است  آن  دولت  نگاه  است.  قبول  قابل  و  درصد 
در افزایش حقوق ها باشد و افزایش ها به صورت متوسط و 
پلکانی باشد این به نفع کسانی است که حداقل بگیر هستند.

متأسفانه  کردیم  خواهش  هم  تلفیق  کمیسیون  از  گفت:  وی 
دولت خواهش  عنوان سخنگوی  به  هم  باز  نکردند  تصویب 
عدم  مردم  عمومی  گلایه  اگر  باشند،  کار  کمک  می کنم 
عدالت در پرداخت ها و تفاوت زیاد حقوق حداقل بگیران و 
حداکثر بگیران است از مجلس خواهش می کنم در این زمینه 
پرداخت ها  در  عدالت  سمت  به  حقوق  متوسط  تصویب  با 

برویم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه از موافقت دولت با افزایش ۲۰ 
درصدی حقوق کارمندان خبر داد و گفت: بخش دوم لایحه 
بودجه در دولت در حال تکمیل است که در روزهای آینده 

به مجلس تقدیم می شود. 
و  برنامه  سازمان  رئیس  منظور«  »داود  تسنیم،  گزارش  به 
در  مجلس  تلفیق  کمیسیون  تغییرات  خصوص  در  بودجه 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ و افزایش حقوق کارمندان به ۲۰ درصد 
گفت: افزایش حقوق و دستمزد باید متناسب با ظرفیت های 
غیر  بودجه  که  است  این  دولت  هدف  و  باشد  مالی  تامین 

تورمی بسته شود.
منظور توضیح داد: قطعاً مردم راضی نخواهند بود که میزان 
حقوق و دستمزد را بالا ببریم، اما از روش های تورمی مانند 
بانکی  نظام  از ظرفیت های  استفاده  با  یا  قرضه ای  روش های 
اثر  نهایتاً  بخواهیم کسری بودجه دولت را تامین کنیم، زیرا 

تورم بیشتر می شود و افزایش حقوق را خنثی می کند.

وی تاکید کرد: پیشنهاد دولت برای افزایش حقوق در لایحه 
و  ندانست  کافی  را  آن  مجلس  که  بود  درصد   ۱۸ بودجه 
البته  کرد،  موافقت  حقوق  درصد   ۲۰ افزایش  با  هم  دولت 
اقداماتی هم در مجلس برای فوق العاده های خاص در حال 
و  دادند  پیشنهاد  را  آن  دستگاه ها  از  برخی  که  است  انجام 
در مورد این موضوع در حال رایزنی با مجلس هستیم تا به 

برسیم. جمع بندی 
مجلس  به  آینده  روزهای  بودجه  لایحه  دوم  بخش 

تقدیم می شود
بخش  سهم  اینکه  بیان  با  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
کرد:  بیان  است،  یافته  افزایش   ۱۴۰۳ بودجه  در  فرهنگ 
معتقدیم پیشرفت اقتصادی بدون پیوست فرهنگی و پیشرفت 
دنبال  به  دولت  یعنی  نیست،  امکان پذیر  فرهنگ  حوزه  در 
پیشرفت همه جانبه است. این موضوع را حوزه های زیربنایی 

و زیرساختی در کنار هم می بینیم.
هم  هفتم  برنامه  تدوین  و  برنامه ریزی  نظام  در  منظور گفت: 
به موضوع فرهنگ پرداختیم و اکنون بخش اول لایحه ۱۴۰۳ 
که اولین برش از برنامه هفتم است در مجلس در حال نهایی 
شدن قرار دارد و بخش دوم لایحه بودجه نیز در دولت در 
تقدیم  مجلس  به  آینده  روزهای  در  که  است  تکمیل  حال 

می شود.

انتقاد شدید دستگاه قضا از ساخت ویلاهای لاکچری در شمال 
 سودجویان به احداث شهرک های لوکس روی آورده اند 

گفت:  بهداشت  وزارت  درمان  امور  بر  نظارت  اداره  رییس 
توسط  سال  اول  ماهه   ۶ در  غیرمجاز  درمانی  مرکز   ۲۶۰۰
و  تعطیل  کشور  در  پزشکی  علوم  دانشکده  و  دانشگاه   ۶۳

پلمپ شدند.
ماهانه  افزود:  میرزایی  حاجی  حسین  سید  مهر،  گزارش  به 
تعطیل  کشور  در سطح  غیرمجاز  درمانی  مرکز   ۵۵۰ حدود 

می شود.
امور  در  حکومتی  تعزیرات  قانون   ۱ ماده  طبق  گفت:  وی 
برای  مجاز  غیر  مرکز  و  فرد  که  اموالی  تمامی  بهداشتی، 
دولت  نفع  به  هم  می کردند  استفاده  درمان  امر  در  مداخله 

مصادره خواهد شد.
میرزایی ادامه داد: در دو ماه گذشته ۱۳۱۸ مرکز غیر مجاز 
تشدید  لایحه  رسیدن  تصویب  به  پیگیر  ما  و  شده  تعطیل 
مجازات علیه مداخله گران در امر درمان هستیم که به مجلس 

ارائه شده است.
وی گفت: فراگیر شدن و گسترش افراد فاقد صلاحیت در 
جامعه  عمومی  سلامت  به  جدی  آسیب های  سلامت  حوزه 

خواهد زد.
وزارت  درمان  معاونت  درمان  امور  بر  نظارت  اداره  رئیس 
مجرمانه  مصادیق  تعیین  کمیته  افزود:  همچنین  بهداشت 
دادستانی کل کشور در حوزه سلامت ابلاغ کرده که تأسیس 
قانون  مشمول  هم  مجازی  فضای  در  مجاز  غیر  مؤسسه 

می شود.
میرزایی گفت: پیش از این ماده ۳ مقررات امور پزشکی که 
شامل جریمه نقدی و تعطیلی مراکز غیرمجاز بود به خوبی 
بازدارنده نبود، چون این ماده مربوط به ۲۵ سال قبل بوده و 

نیاز به به روزرسانی و تشدید مجازات دارد.

سخنگوی دولت:

آمارهای نگران کننده از افزایش هزینه ها در بودجه ۱۴۰۳ به گوش می رسد 

 ۷۹۹ و  ۷۹هزار  قالب  در  مسکونی  واحد   ۵۴۹ و  ۴۶۶هزار 
از  ملی مسکن  نهضت  تسهیلات طرح  دریافت  برای  پروژه 
ابتدای اجرای این طرح تا پایان دی ماه امسال  به بانک مسکن 

معرفی شدند. 
و  راه  وزارت  از  نقل  به  تسنیم  خبرگزاری  گزارش  به 
سازمان هایی  سوی  از  واحد   ۸۷ و  هزار   ۲۶۶ شهرسازی، 
همچون اداره کل راه و شهرسازی، بنیاد مسکن، ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره(، صندوق مسکن، شهرهای جدید و غیره  برای 
دریافت تسهیلات طرح نهضت ملی به بانک مسکن معرفی  

شده اند و ۲۰۰ هزار و ۴۶۲ واحد نیز خودمالک هستند.
بانک  مسکن همچنین برای ساخت  ۳۲۲ هزار و ۶۴۶ واحد 
مسکونی در قالب ۴۹ هزار و ۶۰۲ پروژه قراردادی افزون بر 
یک میلیون و ۳۶۳ هزار میلیارد ریال با سازندگان به امضا 
رسانده و مبلغ بیش از ۷۴۲ هزار و ۸۵۸ میلیارد ریال نیز بابت 
سهم الشرکه بانک برای ساخت واحد مسکونی به متقاضیان 

پرداخت کرده است.
از ابتدای اجرای طرح نهضت ملی مسکن تاکنون متقاضیان 
تعداد یک میلیون و ۱۲۵ هزار و ۶۳۳ فقره حساب در شعب 

بانک مسکن افتتاح کرده اند.

برگزار شد که همچنان وزارت  مزد در حالی  جلسه کمیته 
اقتصاد تأکید بر بررسی” مزد منطقه ای” دارد, اخبار رسیده 
حاکی است، قرار است یک جلسه دیگر درباره مزد منطقه 
ای برگزار شود چرا که همچنان نمایندگان کارگری نسبت به 

این طرح ابهاماتی دارند.
به گزارش تسنیم، بحث مزد منطقه ای هرساله با نزدیک شدن 
به ماه های پایانی سال مطرح می شود و موافق و مخالف 
خود را دارد. مخالفان این طرح معتقدند مزد منطقه ای باعث 
و  می شود  بزرگ  به  کوچک  شهرهای  از  مهاجرت  افزایش 
موافقان این طرح عنوان می کنند که اگر مزد منطقه ای از مزد 
ملی کمتر نباشد و فرصت شغلی و زیرساخت های اقتصادی 
دیگر در شهرهای کوچک تر فراهم شده باشد، طرح موفقی 
زنگ  را  منطقه ای  مزد  اجرای  کارگری  فعالان  بود.  خواهد 

خطر برای بی حقوق سازی بیشتر کارگران می دانند.
نقطه جغرافیایی  اساس  بر  و دستمزد  تعیین حقوق  ماجرای 
محل سکونت ازآن جایی شروع شد که عموماً هرچه شهرها 
بزرگ تر شدند هزینه های زندگی در آن مکان ها بالاتر رفت. 
هزینه  دستمزد  و  حقوق  افزایش  تعیین  معیارهای  از  یکی 
سبد معیشت خانوار است. برخی با این ایده که هزینه سبد 
معیشت خانوار در مناطق مختلف کشور یکسان نیست این 
به صورت  کارگران  مزد  باید  که  کردند  مطرح  را  موضوع 
منطقه ای تعیین شود. این که مزد منطقه ای چه شرایطی دارد 
و آیا نسبت به حداقل دستمزد مبلغ بالاتری خواهد بود یا نه 

نیاز به بررسی دقیقی دارد.
علیرضا میرغفاری، عضو کانون عالی انجمن صنفی کارگران 
درباره جلسه کمیته مزد گفت: جلسه با ارائه گزارش معاونت 
اقتصادی مرکز پژوهش های مجلس آغاز شد و گزارشی در 
خوراکی ها،  معیشت،  سبد  موجود،  شاخص های  خصوص 
هزینه مسکن و  ارائه کردند و در نهایت با محوریت تفاوت 

حق هزینه مسکن خواستار اجرای مزد منطقه ای بودند.
وی ادامه داد: الزام نمایندگان کارگری این است که حداقل 
با  با سبد معیشت درنظر گرفته شود و سپس  برابر  دستمزد 
ساختار سه جانبه گرایی و چانه زنی برای صنایع و مناطق 

مختلف مزد بالاتر از حداقل ها در نظر گرفته شود.
قرار بود بحث مزد منطقه ای تمام شود ولی با توجه به اینکه 
بحث ها نهایی نشده و به سوالات و ابهاماتی که نسبت به 
این موضوع به وجود آمده بود پاسخ داده نشده بود مقرر شد 
یک جلسه دیگر هم با محوریت مزد منطقه ای برگزار شود تا 

نتیجه گیری نهایی صورت گیرد.
جلسات  روزهای  این  بلامنازع  بحث  منطقه ای،  *مزد 

شورای  عالی  کار
محسن باقری، عضو کارگری شورای  عالی  کار در گفت و 
گویی اعلام کرده است: موضوع مورد مباحثه جلسه دیروز 
منطقه ای مطروح در  مزد  بررسی  ناگزیر  عالی  کار،  شورای  

جلسات قبلی بود.
تأمین  نمایندگان  و  کارگری  گروه  است:  کرده  بیان  وی 
اجرایی  خصوص  در  خود  مخالفت  بر  همچنان  اجتماعی 
شدن این طرح مُصر هستند. چرا که همانطور که پیشتر نیز 
گفته ایم این طرح مشکل اجرایی دارد. حضرات ادعا می کنند 
مدنظر  که  آنچه  لکن  است.  قانون  مطابق  طرحی  چنین  که 
ایشان است و از این طرح عاید خواهد شد، همانی نیست 

که ادعا می کنند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد

موافقت دولت با افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارمندان 
 تقدیم بخش دوم لایحه بودجه در روزهای آینده

معرفی ۴۶۶ هزار واحد نهضت ملی 
به بانک برای دریافت تسهیلات مسکن

عضو انجمن صنفی کارگران خبر داد 
مخالفت قاطع نمایندگان کارگری 

با مزد منطقه ای

حمایت  غزه  در  جامع  آتش بس  از  سفید:  کاخ 
نمی کنیم 

کاخ سفید اعلام کرد که از آتش بس جامع در غزه حمایت نمی کند. 
ایالات متحده اعلام کرد که از آتش بس جامع در نوار غزه حمایت 
نمی کند، بلکه تنها از وقفه های بشردوستانه با هدف آزادی اسرا و 
رساندن کمک به منطقه حمایت می کند.»جان کربی«، هماهنگ کننده 
به  پاسخ  در  سفید  کاخ  در  ملی  امنیت  راهبردی شورای  ارتباطات 
پرسشی درباره افزایش حملات اسرائیل به نوار غزه مدعی شد: »این 
طرح نظامی دولت اسرائیل است، دولت آمریکا از رویکرد اسرائیل 
برای از بین بردن حماس حمایت می کند، اما در عین حال بر لزوم 

حمایت از غیرنظامیان فلسطینی نیز تاکید می کند«.
خارج  انتخابات  رقابت های  از  بایدن  ترامپ: 

می شود 
از  او،  جانشین  که  کرد  اطمینان  ابراز  آمریکا  سابق  رئیس جمهور 
رقابت های انتخاباتی که امسال برگزار می شود، خارج خواهد شد. 
که  کرد  اطمینان  ابراز  آمریکا  سابق  رئیس جمهور  ترامپ«،  »دونالد 
جانشین او، »جو بایدن«، از رقابت های انتخاباتی که امسال برگزار 
می شود، خارج خواهد شد.ترامپ  گفت: »شخصاً اینطور فکر می کنم 
که بایدن از رقابت خارج خواهد شد.«این اولین بار نیست که ترامپ 
ورود بایدن به مرحله نهایی رقابت های انتخاباتی را زیر سوال می برد.

دستگیری ۳۲ نفر در ونزوئلا به اتهام توطئه برای 
ترور مادورو 

مقام های ونزوئلا ۳۲ نفر را به اتهام توطئه برای ترور رئیس جمهور این 
کشور دستگیر کردند. مقام های ونزوئلا اعلام کردند که ۳۲ نفر نظامی 
و غیرنظامی را به اتهام خیانت و دست داشتن در ۵ توطئه برای ترور 
»نیکولاس مادورو«، رئیس جمهور این کشور دستگیر کرده اند.»طارق 
ویلیام ساب«، دادستان ونزوئلا گفت: »همه افراد بازداشتی اعتراف 
جامعه  و  ونزوئلا  مردم  علیه  که  توطئه هایی  درباره  را  اطلاعاتی  و 
دموکراتیک طراحی شده بود، فاش کردند«.وی توضیح داد که حکم 
بازداشت ۱۱ نفر دیگر از جمله فعالان حقوق بشر، روزنامه نگاران و 

نیروهای نظامی تبعیدی صادر شده است. 
در  آمریکایی  ناو  به  موشکی  حمله  شبیه سازی 

آزمایشگاه سری چین
گزارش ها حاکی از آن است که یک آزمایشگاه سری در چین حمله 
با ماهواره و موشک های مافوق صوت  به کشتی های جنگی آمریکا 
را شبیه سازی کرده است. شبکه خبری فاکس نیوز گزارش داد که 
آزمایشگاهی محرمانه در چین یک شبیه سازی انجام داده که در آن 
حمله به ناوهای ایالات متحده با موشک مافوق صوت و ماهواره را 
تمرین کرده است.جزئیات این شبیه سازی در مقاله ای منتشر شده که 
این  منتشر کرد.  اواخر سال میلادی گذشته  یک دانشمند چینی در 
دانشمند که »لیو شیچانگ« نام دارد، در موسسه ای در شهر »چنگدو« 

کار می کند که به ارتش چین وابسته است.
ایهود باراک خطاب به نتانیاهو: به خاطر خدا، برو!

سیاست های  از  انتقاد  ضمن  صهیونیستی  رژیم  پیشین  نخست وزیر 
»بنیامین نتانیاهو«، خواستار کناره گیری او از قدرت شد و گفت: »به 
خاطر خدا، برو!« »ایهود باراک« نخست وزیر پیشین رژیم صهیونیستی 
در مصاحبه با روزنامه تلگراف عنوان کرد: اگر بنیامین نتانیاهو به طناب 
پوسیده قدرت خود بچسبد، اسرائیل خود را برای سال های آینده در 
باتلاق غزه غرق خواهد کرد.نخست وزیر پیشین رژیم صهیونیستی در 
نتانیاهو را محکوم  بر آنکه سیاست های  جریان این مصاحبه علاوه 

کرد، خواستار استعفای او و کناره گیری از قدرت شد.
چین »پرتابه هوشمند« مافوق صوت خود را توسعه 

می دهد
وب سایت »ساوث چاینا مورنینگ پست« گزارش داد که دانشمندان 
نیروی دریایی چین ادعا می کنند که به اصطلاح »پوسته هوشمند« 
ساخته اند که قادر است با سرعت های مافوق صوت به یک هدف 
پکن  که  پوسته  این  که  داد  گزارش  چین  رسانه  این  کند.   حمله 
صوت  سرعت  برابر  هفت  یا  ماخ   ۷ سرعت  با  می تواند  می گوید 
حرکت کند، می تواند برنامه پرواز خود را با استفاده از سیستم های 
ناوبری ماهواره ای تغییر دهد.در این گزارش آمده است، این سیستم 
شلیک تسلیحات پیشرفته همچنین می تواند یک کلاهک را به هدفی 

با حاشیه خطای کمتر از ۱۵ متر برساند. 
وزیر دفاع آلمان:آلمان باید خود را برای جنگ با 

روسیه آماده کند
وزیر دفاع آلمان با ادعای اینکه طی سال های آینده سطح تنش بین 
برلین و مسکو افزایش خواهد یافت تأکید کرد که این کشور باید خود 
را برای رویارویی نظامی با روسیه آماده کند.»بوریس پیستوریوس« 
وزیر دفاع آلمان اعلام کرد که این کشور باید خود را برای درگیری 
با شبکه  آلمان در گفت وگو  دفاع  کند.وزیر  آماده  با روسیه  نظامی 
با روسیه  باید خطر درگیری نظامی  برلین  تلویزیونی »ZDF« گفت: 

را تشخیص دهد، بنابراین نیاز است که آلمان خود را مسلح کند.«
ابوزهری: تا توقف جنگ غزه، هیچ توافقی وجود 

نخواهد داشت
اگر  از مقامات ارشد حماس اعلام کرده است که  ابوزهری  سامی 
داشت»سامی  نخواهد  وجود  توافقی  هیچ  نشود،  متوقف  جنگ 
آمریکا  موضع  که  کرد  تاکید  جنبش حماس  رهبران  از  ابوزهری«، 
کاملًا همسو با موضوع رژیم صهیونیستی در غزه است و دو طرف 
تنها در برخی جزییات با هم اختلاف دارند.ابوزهری اظهار داشت 
مادامی که جنگ در غزه متوقف نشود، هیچ توافقی )برای مبادله اسرا( 
وجود نخواهد داشت.گفته شده که خانواده های اسرای اسراییلی در 
غزه، مقابل محل اقامت نتانیاهو در خیابان غزه در شهر قدس دست 

به تظاهرات زدند.
با  بحرین  و  انگلیس،استرالیا،کانادا  مشارکت 

آمریکا در بمباران یمن
سنتکام گفته است که همراه با نیروهای انگلیسی و با حمایت استرالیا، 
کانادا، هلند و بحرین یمن را بمباران کردیم.فرماندهی مرکزی آمریکا 
یمن،  در  اهدافی  بمباران  از  پس  سنتکام  به  موسوم  خاورمیانه  در 
بیانیه ای صادر کرد.سنتکام در این بیانیه گفته است: همراه با نیروهای 
انگلیسی و با حمایت استرالیا، کانادا، هلند و بحرین، ۸ هدف در یمن 
را بمباران کردیم.فرماندهی مرکزی آمریکا افزوده است مکان هایی 
که بمباران شدند، مکان هایی بودند که نیروهای یمنی برای حمله به 
کشتی های تجاری و کشتی های نیروی دریایی آمریکا در دریای سرخ 

استفاده می کردند.
تحریم های جدید اتحادیه اروپا علیه سوریه

اتحادیه اروپا از وضع تحریم های جدیدی علیه سوریه شامل مشاور 
هواپیمایی  شرکت  جمله  از  شرکت   ۵ و  رییس جمهور  اقتصادی 
رسانه،  این  اعلام  اساس  داد.بر  خبر  کشور  این  در  الشام«  »اجنحه 
اتحادیه اروپا ۶ فرد و ۵ نهاد در سوریه که با ریاست جمهوری این 
کشور مرتبط یا از آن حمایت می کنند را تحریم کرده است. شرکت 
هواپیمایی »اجنحة الشام تنها شرکت هواپیمایی خصوصی در سوریه 
به شمار می آید.شورای اتحادیه اروپا در این خصوص ادعا کرد که 
ظاهرا از این شرکت هواپیمایی برای انتقال سوری ها، سلاح و مواد 

مخدر و پولشویی استفاده شده است!
سفر هیات نظامی رژیم صهیونیستی به آمریکا برای 

خرید سلاح
منابع رسانه ای عبری زبان از ورود یک هیات نظامی صهیونیستی به 
آمریکا با هدف خرید فوری تسلیحات از واشنگتن خبر داده اند. شبکه 
عبری »کان« گزارش داد که یک هیات نظامی رژیم صهیونیستی وارد 
واشنگتن شده تا درباره انعقاد یک قرارداد تسلیحاتی »فوری« برای 
ادامه جنگ علیه نوار غزه رایزنی کند. قرار است که این اعضای این 
هیات با مقاماتی در ارتش و بخش صنایع نظامی و دفاعی آمریکا 

دیدار و گفت وگو کنند. 



3چهارشنبه 4 بهمن 1402 -24 ژانویه 2024 -12 رجب  1445 - شماره  7096
گیلان گیلان

رئیس کل دادگستری گیلان:
متکدیان خیابانی در گیلان 

جمع آوری می شوند

مسئول هماهنگ کننده قرارگاه 
اعتکاف گیلان:

بیش از ۱۲۰ مسجد در گیلان آماده 
برگزاری مراسم اعتکاف هستند

از آرایش  باید  فرماندار رشت گفت: گاری کبابی های رشت 
منظم برخوردار و شناسنامه دار شوند؛ این بهم ریختگی و عدم 

نظم زیبنده شهر نیست.
پیشگیری  ستاد  و  بهداشت  در جلسه شورای  عاشوری«  »کیا 
از آنفولانزای فوق حاد پرندگان شهرستان رشت با بیان اینکه 
بهداشت و سلامت از مؤلفه های مؤثر جوامع است که همواره 
قابل توجه بوده، اظهار کرد: قبل از انقلاب پزشکان خارجی 
جایگاه  ارتقای  شاهد  اکنون  اما  می کردند  طبابت  کشور  در 
بهداشت و سلامت در کشور هستیم و شاخصه های سلامتی برا 

اساس استانداردهای جهانی ارزیابی می شود.
فرماندار شهرستان رشت با تعامل وهم افزایی می توان بسیاری 
از مسائل و چالش ها را حل کرد، افزود: بحث ساماندهی گاری 
کبابی ها و دستفروشان رشت از مطالبات مسئولین استان است. 
ثبت  خوراک  خلاق  شهر  عنوان  به  رشت  اینکه  به  توجه  با 
یونسکو شده و با این عنوان شناخته می شود، ما با کسب و 
کار و معیشت این عزیزان مشکل نداریم ولی باید فعالیت این 

گروه شغلی هم قانونمند شود.
وی گفت: باتوجه به اینکه در اماکن عمومی شهر دستفروشان 
و گاری کبابی ها و چای پزها حضور دارند که اینها باید از 
نظر بهداشتی مجوز فعالیت داشته و همچنین مرکز بهداشت و 
دامپزشکی و سایر نهادی ناظر بایستی نظارت مستمر بر فعالیت 
آنها داشته باشند و در کنار آن موضوعات اجتماعی و روانی 

هم مد نظر قرار گیرد.
عاشوری با بیان اینکه براساس ماده 55 قانون بحث ساماندهی 
دستفروشان و گاری کبابی ها بر عهده شهرداری است، تصریح 
کرد: آرایش متفاوت گاری کبابی ها، بی ضابطه بودن و تعدد 
آنها چهره شهر را خراب می کند، خیلی از مردم به جهت عدم 
رعایت بهداشت تمایل به حضور در چنین فضایی ندارند و 

این خود باعث ایجاد چالش های اجتماعی می شود.
فرماندار شهرستان رشت با اشاره به اهمیت ساماندهی گاری 
کبابی ها و دستفروشان بیان کرد: گاری کبابی های رشت باید 
از آرایش منظم برخوردار و شناسنامه دار شوند، شروع و پایان 
نظم  عدم  و  ریختگی  بهم  این  زیرا  باشند  داشته  قانونی  کار 

زیبنده شهر نیست.

داد:  ادامه  پرندگان  حاد  فوق  آنفلوآنزای  به  اشاره  با  وی 
در  زنده  طیور  فروش  طریق  از  انتقال  اصلی  عامل  بیشترین 
بازارهای محلی است که باید برای پیشگیری و کنترل شیوع 
آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان آموزش و آگاه سازی مردم در 
دستور کار قرار گیرد، در این راستا باید اقدام به نصب بنرهای 
اطلاع رسانی و آموزش از طریق رسانه ها شود، خصوصا در 

بخش ها که شیوه نگهداری و مصرف طیور متفاوت است.
عاشوری با اشاره به ساماندهی گوهررود و زرجوب تصریح 
که  شده  شناسایی  روخانه  دو  این  آلودگی  منبع   100 کرد: 
پیگیری ها  با  و  بوده  شهرصنعتی  از  آلودگی  منبع  بیشترین 
در  شهرصنعتی  خانه  تصفیه  تسهیلاتی  اختصاص  و  استاندار 
مدیریت  هم  سراوان  لندفیل  بحث  در  است،  احداث  حال 
شیرابه مهم است که اقداماتی در دستورکار قرار دارد؛ یکی از 
موارد تهیه زباله سوز 600 تنی است که تاکنون مغفول مانده و 

باید با پیش بینی اعتبار جدید این مشکل هم حل شود.

فرماندار رشت مدیریت سگ های بلاصاحب را مهم دانست و 
گفت: سگ ها بلاصاحب از نظر بهداشتی، اجتماعی و شرعی 
نیاز به مدیریت دارند؛ علاوه  بر این ،مدیریت زباله گردها هم 
افزایش  باعث  چهره  تخریب  بر  علاوه  که  است  توجه  مورد 

زحمت پاکبانان شده اند.
غربالگری۵۰ درصدی جامعه هدف رشت در پویش ملی 

دیابت و فشارخون
در  دیابت  و  فشارخون  ملی  طرح  اجرای  به  اشاره  با  وی 
در  دیابت  و  خون  فشار  ملی  پویش  کرد:  بیان  شهرستان 
شهرستان رشت اجرا شده که جامعه هدف در شهر 654 هزار 
و 128 نفر بوده که 327 هزار و 22 نفر معادل 50 درصد جامعه 
جمعیت  درصد   100 آمار  این  در  شدند،  غربالگری  هدف 
روستایی، 70 درصد جمعیت شهری زیر 20 هزار خانوار و 40 
درصد جمعیت شهری بررسی شده اند و تا این لحظه 28 هزار 
و 81 نفر دیابتی و 43 هزار و 29 نفر دارای فشار خون هستند.

شهدای  عکس  نمایشگاه  برپایی  گیلان،  شهید  بنیاد  مدیرکل 
انقلاب،  پیروزی  دوران  شهدای  یادواره  برگزاری  انقلاب، 
خانواده  از  تجلیل  مراسم  برگزاری  و  لاله ها  میهمانی  مراسم 
ایثارگران در دستگاه های اجرایی استان را از جمله 12  های 
برنامه شاخص کمیته شهدا و ایثارگران ستاد دهه فجر استان 

دانست. 
محمدرضا داوطلب در نشست هماهنگی کمیته استانی شهدا 
و ایثارگران ستاد دهه فجر استان گیلان، با اشاره به برگزاری 
کرد:  اظهار  اسلامی،  انقلاب  پیروزی  پنجمین جشن  و  چهل 
دشمنان  که  بس  همین  اسلامی  جمهوری  حقانیت  اثبات  در 
نظام  با  از دشمنی  ای دست  لحظه  در طول 45 سال گذشته 

ما برنداشتند.
با دستاوردهای  باید  نوجوان  و  نسل جوان  اینکه  بیان  با  وی 
انقلاب اسلامی آشنا شود و به آنها افتخار کند، افزود: وظیفه 
ماست که ارزش ها و آرمان های انقلاب را به آیندگان انتقال 

دهیم.
ایثارگران گیلان اسلام و قرآن و  بنیاد شهید و امور  مدیرکل 
به برکت خون  بیان کرد:  انقلاب دانست و  ولایت را اساس 
شهدا نهال انقلاب به درختی تناور تبدیل شده است و امروز 

همه ما سر سفره شهدا نشسته ایم.
داوطلب از همه دستگاه ها خواست از هم اکنون ویژه برنامه 

های دهه فجر را طراحی و اجرا کنند و گفت: کارگاه طراحی 
تبلیغاتی  کارهای  تا  کرد  خواهیم  برگزار  را  فجر  دهه  پوستر 

ویژه ایام جشن انقلاب هماهنگ باشد.
وی دیدار با خانواده های شهدا به ویژه والدین را در دستور 
کار مدیران همزمان با ایام الله دهه فجر دانست و تصریح کرد: 
از 18 هزار والدین شهید در استان گیلان، کمتر از 2000 نفر 
در قید حیات هستند و لذا باید قدردان بهره مندی از برکت 

وجود این عزیزان باشیم.
مدیرکل بنیاد شهید گیلان خدمت در این نهاد را توفیقی الهی 
فجر  دهه  برنامه های  مهمترین  از  یکی  شد:  یادآور  و  دانست 

میهن  به  انقلاب  کبیر  معمار  ورود  سالروز  ماه،  بهمن   12 در 
تبلیغات  هماهنگی  شورای  همکاری  با  لذا  و  است  اسلامی 
اسلامی استان، هم در فرودگاه سردار جنگل و هم در گلزار 

شهدای رشت مراسم آغاز دهه فجر را برگزار می کنیم.
وی از برگزاری جشن پدران آسمانی همزمان با 13 رجب خبر 
داد و تاکید کرد: در سالروز میلاد با سعادت حضرت علی)ع( 
با حضور  با پدران آسمانی  و روز پدر، جشن معنوی دیدار 
فرزندان شهدا و خانواده های ایثارگران در گلزار شهدای رشت 

برگزار می شود.
داوطلب خواستار بهره مندی از ظرفیت فضای مجازی برای 
انعکاس ویژه برنامه های ایام الله دهه فجر شد و خاطرنشان 
برپایی  یادواره شهید مدافع حرم »حامد کوچک زاده«،  کرد: 
شهدای  یادواره  برگزاری  انقلاب،  شهدای  عکش  نمایشگاه 
برگزاری  و  ها  لاله  میهمانی  مراسم  انقلاب،  پیروزی  دوران 
مراسم تجلیل از خانواده های ایثارگران در دستگاه های اجرایی 
ایثارگران  و  شهدا  کمیته  شاخص  برنامه   12 جمله  از  استان 

است.
افتتاح سه گلزار شهدای ساماندهی شده در  از  وی همچنین 
مدافعان  از  تجلیل  همایش  کرد:  اضافه  و  داد  خبر  فجر  دهه 
حرم، برپایی میز خدمت، تولید سرود جانم ایران2 و جشنواره 

ورزشی ایثار نیز در دهه فجر امسال برگزار می شود.

و  برف  بارش  بر  مبنی  هواشناسی  نارنجی  سطح  هشدار  با 
به  گیلان  در  بحران  مدیریت  ستاد  دما،  درجه ای   20 کاهش 
حالت آماده باش در آماده و 60 اکیپ راهداری در محورهای 

کوهستانی و مواصلاتی گیلان حضور دارند. 
در پی هشدار سطح نارنجی سازمان هواشناسی مبنی بر بارش 
نزولات آسمانی، بارش باران در اکثر نقاط استان به ویژه در 

مناطق غربی آغاز شده است.
طبق اعلام سازمان هواشناسی، تداوم سامانه بارشی در گیلان 
سبب می شود تا در مناطق جلگه ای مستعد شامل شهرستان های 
رشت، بندرانزلی، لاهیجان،  سیاهکل، لنگرود و آستانه اشرفیه 

بارش ها به شکل برف خواهد بود.
حضور300 نیروی راهداری در محورهای کوهستانی گیلان 

تمامی  در  راهداری  نیروهای  از حضور  گیلان  راهداری  کل 
محورها به ویژه محورهای کوهستانی شامل اسالم - خلخال، 
پونل- خلخال و سیاهکل- دیلمان خبر داد و می گوید: » بیش 
از 20 راهدار خانه، 60 اکیپ راهداری و 300 نیرو در تمامی 

محورها حضوری فعال دارند تا در صورت نیاز به خودروها 
گرفتار شده در برف امدادرسانی کنند.«

غلامعلی نیک  فهم مدیر طبق گفته های سازمان هواشناسی در 
طی امشب و فردا دمای استان گیلان با کاهش شدید 12 الی 
20 درجه ای مواجه بوده و از اواخر امشب بر شدت بارش  ها 

در برخی از مناطق گیلان افزوده می شود.
لغو مرخصی تمامی مدیران در گیلان

شدت بارش ها و هشدار سطح نارنجی سازمان هواشناسی در 
گیلان  استاندار  عباسی  اسدالله  دستور  با  تا  شد  سبب  استان 

مرخصی تمامی مدیران لغو شود.
به گفته  محمدرضا حق بین سرپرست اداره کل مدیریت بحران 
توسط  نارنجی  هشدار سطح  اعلام  از  بعد  گیلان،  استانداری 
سازمان هواشناسی، تمامی مدیران، شهرداران و فرمانداران در 

آماده باش 100 درصدی هستند.
کوهستانی  و  مواصلاتی  محورهای  تمامی  می گوید  حق بین 
استان گیلان باز بوده و نیروهای راهداری و پلیس راه اکنون 
در این محورها مستقر هستند تا در صورت ایجاد مشکل برای 

خودروها به آنان خدمات رسانی کنند.
سرپرست اداره کل ستاد مدیریت بحران استانداری گیلان با 
درخواست از مردم در خصوص لغو سفرهاب غیر ضروری با 
استان گیلان  می گوید: »مسافران در صورت لزوم برای سفر به 
گیلان و تردد در محورهای برف خیز استان، زنجیر چرخ و 

لوازم گرمایشی با خود به همراه داشته باشند.«

 5.6 تاکنون  سال  ابتدای  از  گفت:  گیلان  دامپزشکی  مدیرکل 
به  مقاوم  نیوکاسل خوراکی  بومی واکسن  میلیون قطعه طیور 

گرما در سطح روستاهای استان دریافت کردند. 
دامپزشکی،  کل  اداره  مأموریت های  به  اشاره  با  بابایی  هادی 
اظهار کرد: این اداره کل بر اساس وظایف حاکمیتی سازمان 
دامپزشکی کشور در بعد نظارت بهداشتی فرآورده های خام 

دامی فعالیت می کند.
اداره  وظایف  از  یکی  را  دام  بهداشت  و  سلامت  ارتقاء  وی 
کل دامپزشکی در راستای حفظ سرمایه دامی گیلان برشمرد 
و افزود: نظارت بهداشتی بر فرآورده های خام دامی از وظایف 
استانی ها  هم  و  هموطنان  غذایی  امنیت  تأمین  برای  نهاد  این 

گرامی است.
تأیید  در  نهاد  این  اینکه  بیان  با  گیلان  دامپزشکی  مدیرکل 
سلامت بخش صادرات و واردات نهاده ها و فرآورده های خام 
با منشأ دامی نقش مهمی ایفا می کند، گفت: سازمان دامپزشکی 
در  مهم  نهادهای  از  یکی  قرنطینه ای  زیستی  و  امنیت  بعد  در 

کشور محسوب می شود.
بابایی با اشاره به اینکه بیماری های دام و طیور به شرایط اقلیمی 

و  پاییز  وابسته است، خاطرنشان کرد: در فصل  اکوسیستم  و 
آنفلوانزای  بیماری  پرندگان  مهاجرت  فصل  شروع  با  زمستان 
فوق حاد پرندگان مورد اهمیت قرار می گیرد و گیلان یکی 
از استان هایی است که در مسیر کریدور شمال به جنوب قرار 
تالاب  و  آبگیرها  بالا و وجود  تنوع زیستی  داشتن  با  و  دارد 
های طبیعی بستر مناسبی برای زمستان گذرانی پرندگان مهاجر 

محسوب می شود.
مهاجرت  محیط  زیستی  زیبایی های  و  مزایا  به  اشاره  با  وی 
پرندگان در تالاب ها و زیستگاه های استان، تصریح کرد: گیلان 
مرغ  متراکم  دارای واحدهای  بالادستی طیور و  دارای صنایع 
گوشتی و تأمین کننده مرغ پایتخت کشور است و در تولید مرغ 
کشور رتبه سوم را دارد و اهمیت حفظ و سلامت طیور در برابر 

بیماری ها بسیار حائز اهمیت می باشد.
مدیرکل دامپزشکی گیلان با اشاره به اینکه بخش عمده ای از 
تولید  استان  این  در  نیاز کشور  مورد  یکروزه گوشتی  جوجه 
دوم  رتبه  اجداد  و  مادر  مرغ  تولید  در  استان  گفت:  می شود، 
کشور را دارد و این مهم اهمیت رعایت نکات بهداشتی را در 

حفظ طیور نشان می دهد.

بابایی بیماری تب برفکی را یکی از بیماری های شایع این فصل 
آموزش،  و  آگاه سازی  راستای  برشمرد و گفت: در  دام  برای 
و  دامداران  اتحادیه  استانداری،  مجموعه  با  لازم  مکاتبات 

دامپزشکان بخش خصوصی انجام شد.
برفکی،  تب  بیماری  خصوص  در  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
کانون هایی در سطح استان شناسایی و خوشبختانه مهار شد، 
خاطرنشان کرد: استان گیلان در زمینه دامی از استان های مطرح 

در کشور است.
رتبه نخست گیلان در  به  اشاره  با  دامپزشکی گیلان  مدیرکل 
جمعیت دام بومی کشور، گفت: استان در جمعیت دام سنگین 
رتبه دوم کشور را دارد و این مهم اثرگذاری استان را در تأمین 

امنیت غذایی کشور نشان می دهد.
بابایی درباره اهمیت نژاد دام های بومی، افزود: گیلان 380 هزار 
رأس دام سنگین نژاد بومی و 747 هزار رأس دام سبک دارد، 
دام های بومی از لحاظ نژاد و ژنتیک در برابر بیماری ها مقاوم 
هستند که این مهم یک حسن برای استان محسوب می شود، این 
صنعت نیازمند حمایت مسئولان در زمینه تخصیص تسهیلات 
مورد نیاز پرورش دهندگان دام بومی و حمایت بیمه ای است.

فرماندار رشت : 

گاری کبابی های رشت باید شناسنامه دار شوند

مدیرکل بنیاد شهید گیلان عنوان کرد

برگزاری یادواره شهدای گیلانی انقلاب در دهه فجر

مستقر شدن۶۰ اکیپ راهداری در محورهای کوهستانی گیلان 

برای  اقدام فوری  بر  تاکید  با   رئیس کل دادگستری گیلان 
و  سریع  نظارت  و  استان  در  خیابانی  متکدیان  جمع آوری 
مستمر بر این امر اظهار کرد: افراد بی خانمان و متکدی که در 
سطح شهر پراکنده هستند باید جمع آوری و در مجتمع هایی 

که به منظور ساماندهی این افراد تعبیه شده، مستقر شوند. 
اینکه  به  اشاره  با  نیارکی  صادقی  اسماعیل  الاسلام  حجت 
افراد بی خانمان، آسیب دیده اجتماعی محسوب می شوند، 
به  نسبت  تا  داریم  اعتقادی  و  انسانی  وظیفه  ما  کرد:  بیان 
و  روانی  امنیت  تامین  و  دیده  آسیب  اقشار  این  ساماندهی 

اجتماعی آنان اقدام کنیم.
رئیس شورای قضایی گیلان اضافه کرد: البته حدود 20 سال 
همه  به  اداری  عالی  اجرایی مصوبه شورای  نامه  شیوه  قبل 
خانمان  بی  افراد  برای  مجتمعی  ساخت  بر  مبنی  ها  استان 
گیلان  استان  در  که  بود  ابلاغ شده  پرجمعیت  در شهرهای 

اجرایی نشد.
تکالیفی  افزود:  ادامه  در  نیارکی  صادقی  الاسلام  حجت 
برای فرماندار و شهردار و همچنین حوزه های مختلف در 

استانداری در این شیوه نامه تعیین شده است.
وی با تاکید بر لزوم تاسیس مجتمع های اردوگاهی با ظرفیتی 
حدود 100 نفر به قید فوریت در شهر رشت بیان کرد: این 
مجتمع غیر از گرمخانه های شهری است و برای ساماندهی 
دو  یا  است در سال یک  است که ممکن  بی خانمانی  افراد 

مرتبه از آن استفاده نمایند.
این مقام ارشد قضایی خاطرنشان کرد: فرمانداری باید نسبت 
به تعیین مکان مناسبی در این راستا اقدام کرده و با همکاری 
شهرداری رشت آن را تجهیز کند تا به صورت شبانه روزی 
و با به کار گرفتن افراد مراقب و نگهبان امکانات لازم برای 

جامعه هدف را فراهم نماید.

مدیریت درمان تامین اجتماعی استان گیلان در ارزیابی های 
ستاد  سوی  از  کشور،  درمان های  مدیریت  یکساله  عملکرد 
مرکزی سازمان تامین اجتماعی به عنوان رتبه برتر معرفی شد 

و مورد تجلیل قرار گرفت. 
مدیریت  یک ساله  عملکرد  ارزیابی  بررسی  نتایج  اعلام  با 
تامین  درمان  مدیریت  عملکرد  کشور،  سراسر  درمان های 
اجتماعی گیلان بعنوان دستگاه برتر و شایسته تقدیر معرفی 

شد.
معاون  اسفندیاری  دکتر  امضای  با  که  تقدیر  لوح  متن  در 

فرهنگی، اجتماعی و امور استان ها صادر شده، آمده است:
و  بنا  سنگ  اعتماد«  و  تحول  »عدالت،  شعارهای  تحقق 
زیرساخت اصلی آینده سازی، سرآمدی و بالندگی سازمانی 
است. محقق نمودن این امر میسر نخواهد بود مگر با مدیریت 

جهادی، برنامه ریزی، تلاش و پشتکار.
انقلاب که مشخصه  اجتماعی در گام دوم  تامین  حکمرانی 
بارز آن تحول خواهی و تحول آفرینی است، سرعت خود 
عاملان  مرهون  تعالی،  سوی  به  حرکت  و  پیشرفت  در  را 
متعهد،  کارکنان  و  مدیران  یعنی  تحول  راهبری  حاملان  و 

شایسته و پرتلاش خود می باشد.
اینک که با سعی و اهتمام خود و در سایه همکاری کارکنان 
کوشا و توانمند آن مجموعه و با توجه به امتیازات حاصل 
از نظرات تخصصی معاونت ها، عملکرد یکساله آن مدیریت 
بین  در  برتر  رتبه  کسب  به  موفق  میدانی،  ارزیابی های  و 
از جنابعالی  اید،  مدیریت های درمان سراسر کشور گردیده 
و  تشکر  گیلان صمیمانه  استان  درمان  مدیریت  همکاران  و 
قدردانی نموده، دوام توفیقات را از درگاه حضرت باریتعالی 

ذیل توجهات حضرت ولیعصر )عج( خواهانم.
اجتماعی  تامین  درمان  مدیر  ابراهیمی،  حسین  است  گفتنی 
و  تشکر  درمان  مدیریت  همکاران  از  پیامی  طی  نیز  گیلان 

قدردانی کرد.

در ارزیابی های عملکرد یکساله 
مدیریت درمان های کشور

مدیریت درمان تامین اجتماعی استان 
گیلان به عنوان رتبه برتر معرفی شد

اینکه  بیان  با  گیلان،  اعتکاف  قرارگاه  هماهنگ کننده  مسئول 
مراسم  برگزاری  آماده  استان  مسجد   120 از  بیش  تاکنون 
اعتکاف هستند، گفت: حضور 12 هزار نفر در مراسم اعتکاف 

امسال پیش بینی می شود. 
حجت الاسلام والمسلمین ولی عادلی با بیان اینکه ایام اعتکاف 
امام  فرخنده  ولادت  سالروز  با  مصادف  رجب،  ماه   13 از 
علی)ع( به مدت سه روز آغاز می شود، اظهار کرد: اعتکاف 
ادیان وجود داشته و در دین مبین اسلام تقویت و  در همه 

تاکید شده است.
وی مراسم معنوی اعتکاف را امری مردمی دانست و افزود: 
سازمان ها و نهادها و دستگاه های فرهنگی و مذهبی در این 
امر عبادی و معنوی نقش هدایتگری و پشتیبانی خواهند داشت.

اینکه  بیان  با  گیلان  اعتکاف  قرارگاه  هماهنگ کننده  مسئول 
مراسم  برگزاری  آماده  استان  مسجد   120 از  بیش  تاکنون 
اعتکاف است، عنوان کرد: بسیاری از هیئت های امنای مساجد 
لذا طی روزهای  اعتکاف دارند و  برنامه  شهری و روستایی 

آینده شاهد افزایش مساجد خواهیم بود.
در  نفر  هزار  بینی حضور 12  پیش  از  عادلی  حجت الاسلام 
مراسم اعتکاف امسال خبر داد و تاکید کرد: 70 درصد ثبت نام 
کنندگان جوان و نوجوان دختر و پسر از 9 تا 35 سال هستند.

اختیاری  را  اعتکاف  مراسم  در  شرکت  هزینه  پرداخت  وی 
ادعیه  اعمال و  اعتکاف در کنار  دانست و گفت: در مراسم 
اساتید  تربیتی و بصیرتی و سخنرانی  ویژه آن، نشست های 
نیز  و...  برای جوانان  اخلاق و جشن های رجب و مشاوره 

برگزار می شود.
به  اشاره  با  گیلان  اعتکاف  قرارگاه  هماهنگ کننده  مسئول 
حضور چشمگیر جوانان و نوجوانان در مراسمات معنوی از 
جمله اعتکاف، خاطرنشان کرد: علیرغم هجمه ها و تبلیغات 
و  دینی  امور  به  نسل جوان  سوء دشمنان، شاهد علاقمندی 
مذهبی هستیم که ریشه در باورها و اعتقادات دینی و فرهنگی 

دارد.

 54 تاکنون  اینکه  بیان  با  گیلان  انتظامی  فرمانده  جانشین 
درصد از سرقت های به وقوع پیوسته در استان کشف شده 
است، گفت: کشفیات مواد مخدر در سال جاری حدود 10 

درصد افزایش یافته است.
از  پیشگیری  بحث  کرد:  اظهار  پور  حسن  حسین  سردار 
سرقت و مقوله سرقت به عنوان یک مطالبه عمومی در جامعه 
مطرح است و بر این اساس بحث برخورد با جرایم سرقت 
یکی از موضوعاتی است که در دستور کار پلیس قرار دارد.

جرایم  حوزه  در  انتظامی  نیروی  اقدامات  از  بخشی  به  وی 
سرقت اشاره کرد و گفت: خوشبختانه 54 درصد سرقت هایی 

که در استان گیلان انجام یافته منجر به کشف شده است.
جانشین فرمانده انتظامی گیلان با بیان اینکه از ابتدای سال 
جاری تا کنون بیش از 4.5 تن انواع مواد مخدر در گیلان 
کشف شده است، افزود: این کشفیات نسبت به مدت مشابه 

در سال گذشته حدود 10 درصد افزایش داشته است.
وی به طرح امنیت محله محور نیز اشاره کرد و گفت: یکی 
از موضوعاتی که مهم بوده و جزو مطالبات مردم بوده است 
موضوع امنیت است که در دستور ویژه کار نیروی انتظامی 

قرار دارد.
از  امروز  که  هم  بازدیدی  در  داد:  ادامه  پور  حسن  سردار 
این  خوبی  بسیار  توفیقات  داشتیم  آستارا  مرزی  شهرستان 
طرح به دنبال داشته است و قطعاً ادامه روند این توفیقات 
که  است  مردم  پیش  از  بیش  همراهی  و  همکاری  به  منوط 
بسیار  همکاری  با  شهرستان  این  در  موضوع  این  الحمدلله 
خوبی که مردم با نیروی انتظامی دارند در حال انجام است.

مدیر کل بنادر و دریانوردی استان گیلان با اشاره به افزایش 
تخلیه و بارگیری در مجتمع بندری انزلی، گفت: طی 10 ماهه 
امسال شاهد رشد 31 درصدی تخلیه و بارگیری کالا نسبت 

به مدت مشابه سال قبل در این مجتمع هستیم. 
به رشد 31  با اشاره  ایسنا  با  »حسین یونسی« در گفت وگو 
انزلی،  بندری  مجتمع  در  کالا  بارگیری  و  تخلیه  درصدی 
اظهار کرد: طی 10 ماهه امسال یک میلیون و 637 هزار تن 

انواع کالا در بندرانزلی تخلیه و بارگیری شد.
وی با بیان اینکه میزان واردات به مجتمع بندری انزلی طی 
10 ماهه سال جاری 51 درصد نسبت به مدت مشابه، افزایش 
داشت، افزود: در این مدت شاهد واردات یک میلیون و 323 

هزار تن کالا به این مجتمع بندری هستیم.
اینکه محصولات وارداتی شامل اقلامی  به  با اشاره  یونسی 
چون غلات، روغن خام خوراکی، چوب و آهن آلات بود، 
 72 غلات  درصد،   289 خوراکی  خام  روغن  تخلیه  افزود: 
درصد و آهن آلات 6 درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته داشته است.
مدیر کل بنادر و دریانوردی استان گیلان با بیان اینکه تعداد 
599 فروند شناور تجاری طی این مدت وارد مجتمع بندری 
انزلی شده است، تصریح کرد: این میزان در مقایسه با مدت 

مشابه سال قبل 41 درصد رشد داشته است.
هزار   270 صادرات  میزان  به  اشاره  با  همچنین  یونسی   
جمله  از  مختلفی  مواد  شامل  اقلام  این  کرد:  تصریح  تنی، 

پتروشیمی و مصالح ساختمانی بودند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان از غربالگری بیش از یک 
میلیون و 446 هزار و 860 نفر بالای 18 سال در گیلان به 

لحاظ دیابت و فشار خون بالا، خبر داد.
سلامت  ملی  طرح  به  اشاره  با  آشوبی  محمدتقی  دکتر 
این  در  کرد:  اظهار  بالا(،  خون  فشار  و  دیابت  )غربالگری 
طرح ملی که از 20 آبانماه آغاز و و 30 دی به طول انجامید، 
از جمعیت بیش از دو میلیون و 225 هزار نفری هدف در 
گیلان، بیش از یک میلیون و 446 هزار و 860 نفر بالای 18 

سال در گیلان ، شرکت کردند.
وی با اشاره به میزان افراد مبتلا به پرفشاری خون و دیابت 
در استان گیلان در راستای اجرای طرح ملی سلامت، افزود: 
پرفشاری  به  مبتلا  نفر   693 و  هزار   17 ملی،  طرح  این  در 
خون و همچنین 12 هزار و 701 نفر مبتلا به بیماری دیابت 

شناسایی شدند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان از شناسایی 406 هزار و 
106 نفر مشکوک به بیماری پرفشاری خون و همچنین 81 
هزار و 611 پره دیابتی در راستای اجرای طرح ملی سلامت 

در استان خبر داد.
با تقدیر از همه مشارکت کنندگان در اجرای  دکتر آشوبی 
شهرستان  در  گفت:  گیلان،  استان  در  سلامت  ملی  طرح 
های املش، خمام و رودسر بیش از 96درصد مشارکت در 
شایسته  که  شده  ثبت  دیابت  و  بالا  خون  فشار  غربالگری 

تحسین است.
در  مردم  درصدی   80 بالای  غربالگری  از  همچنین  وی 
شهرستان های ماسال، لنگرود، فومن، شفت، رودبار، تالش 

و بندرانزلی خبر داد.

غربالگری فشارخون و دیابت بیش از 
یک میلیون و ۴۴۶ هزار نفر در گیلان

جانشین فرمانده انتظامی گیلان خبر داد
کشف ۵۴ درصد از سرقت های به 

وقوع پیوسته در گیلان

رشد ۳۱ درصدی تخلیه و بارگیری 
در مجتمع بندری انزلی

مدیرکل دامپزشکی گیلان:

۵.۶ میلیون قطعه طیور بومی علیه بیماری نیوکاسل در گیلان واکسینه شدند
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رییس سازمان ثبت احوال خبر داد:

ثبت ۲۵۰هزار تقاضا از سوی فاقدین شناسنامه

 ژست سیگار کشیدن را دوست دارم. این جمله ای است که 
تهران در  آفتابی  با هوای  دختر حدود ۱۵ ساله در یک روز 
من  به  زندگی ام  محل  نزدیک  کوچه های  از  یکی  از  کُنجی 
را دوست  افراد سیگاری  اینکه ژست  برای  فقط  یعنی  گفت. 
هیچ  سیگار  پکُ های  همه  بله.  گفت  می کشی؟  سیگار  داری 
دردی از من دوا نمی کند اما زمان کشیدن دیگر بی قراری و 

پریشان نیستم.
 می گوید: زمانی که خیلی کوچک تر بودم همیشه پسرانی که 
سیگار در دست داشتند از ژست آنها خوشم می آمد و همین 
این  بزرگتر شدم حتما  وقتی  تبدیل شد که  برایم  آرزویی  به 
نوع ژست را تجربه کنم. اکنون نه تنها تجربه تلخی را از این 
موضوع دارم بلکه عادت مصرف آن را نمی توانم ترک کنم. سه 
سال است که سیگار می کشم و باید بگویم که سیگار کشیدن 

به من انرژی می دهد.
۱۲ سالم بود که برای اولین بار یکی از همکلاسی هایم که چند 
سال از خودم بزرگتر بود به من برای سیگار کشیدن تعارف 
کرد من که از خدا خواسته سریع یک کام از سیگارش گرفتم 
طعم اولین پکُ برایم بسیار شیرین بود و پس از سه سال هنوز 
روز  هر  کشیدن  سیگار  روزها  این  اما  می کنم  تجربه  را  آن 
تجربه ای تلخ تر و سنگین تر می شود. به جز پریشانی و بی قراری 
چیزی عاید ما نمی شود اما چه کنیم که سیگار به نوعی آدم ها 

را معتاد می کند و تمایل افراد را به مصرف افزایش می دهد.
 کاش آن روز را تجربه نمی کردم و یاد می گرفتم که به سیگار 
کشیدن »نه بگویم«. شاید تجربه هر کاری برای بار اول شیرین 
باشد اما ادامه دادن آن روزهای سخت تری را پیش روی فرد 
می گذارد. من برای اینکه مادر و پدرم متوجه نشوند تا قبل از 
اینکه به خانه برسم چند نخ سیگار می کشم. عطری کوچک در 
کیف دارم که به بدنم می زنم و هر روز آدامس قبل از رسیدن 

به خانه می جویم. اینها به نوعی بوی سیگار را می گیرند.
دخترانی که سیگار همنشین آنها شده است

پسران  برای  حتی  دور  چندان  نه  سال های  تا  کشیدن  سیگار 
جوان قُبح داشت اما اکنون دختران نوجوان و جوان چنان با 
سیگار اخُت شده اند که انگار بدون آن نمی توانند زندگی را 

بگذرانند
روزی نیست که از محله های مختلف گذر کنم و چند دختر 
کنار هم با سیگارهایی روشن نبینم. سیگار انگار همنشین آنها 
شده است روزانه چندین نخ سیگار را تجربه می کنند اما فاجعه 
آنجاست که گسترش مصرف دخانیات به ویژه سیگار و حتما 
گرایش به مصرف موادمخدر در جامعه روندی صعودی دارد 
بنابراین باید زنگ مقابله و جلوگیری از این آسیب اجتماعی 

تغییر کند.
در سال های گذشته تحت هیچ شرایطی دختران در خیابان ها 
به  رو  روند  روزها  این  اما  نمی کشیدند  سیگار  کوچه ها  و 
گسترش تعداد دختران با سیگارهایی رو لب و پکُ زدن به آنها 
خوشایند نیست و وجهه خوبی برای جامعه دختران ندارد. اما 
چه باید کرد که دختران سیگاری روز به روز در حال افزایش 
تفریحی  مکان های  و  پارک ها  خیابان ها،  از  بسیاری  و  است 
مملو از این نوع دختران با مصرف زیاده از حد سیگار هستند.

پسران  برای  حتی  دور  چندان  نه  سال های  تا  کشیدن  سیگار 
چنان  جوان  و  نوجوان  دختران  اکنون  اما  داشت  قُبح  جوان 
بدون آن نمی توانند زندگی  انگار  با سیگار اخُت شده اند که 
بی توجهی  مجازی،  فضای  محیط،  تاثیر  شاید  بگذرانند.  را 
زیاد  مصرف  تاثیر  دختران،  ویژه  به  فرزندان  به  خانواده ها 
سیگار در سریال ها،  سیگاری بودن برخی از هنرمندان، دختران 

و پسران جوان را هم به این سمت سوق داده است.
اما مهمترین موضوعی که باید هرچه سریع تر چاره ای اساسی 
برای آن اندیشید روند افزایشی و گرایش بالای دختران نوجوان 
و جوان به کشیدن سیگار و مصرف دخانیات و به نوعی اعتیاد 
آنها شاید به موادمخدر باشد. در این باره محمود حاجیلویی، 
دبیر ستاد فرهنگی و اجتماعی شورای انقلاب فرهنگی به رشد 
ساله   ۱۵ تا   ۱۳ نوجوانان  در  دخانیات  مصرف  درصدی   ۱۳
نوجوان  دختران  در  امر  این  البته  است:  گفته  و  کرده  اشاره 
حادتر است و شاهد رشد ۱۳۳ درصدی در این حوزه در بین 

نوجوانان دختر هستیم.
همچنین مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی به مرگ ومیر سالانه حدود ۶۰ هزار نفر بر 
اثر مصرف دخانیات در کشور اشاره دارد که تقریبا ۱۴ درصد 
می کنند  دخانیات مصرف  ایرانی  جامعه  سال   ۱۸ بالای  افراد 
این  هستند.  زنان  درصد   ۴.۵ و  مردان  درصد   ۲۶ حدود  که 
مصرف از سال ۱۳۹۵، با رشد حدود ۲.۵ درصدی در مردان و 

۱۱درصدی در زنان بالای ۱۸ سال روبه رو بوده است.
رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت 
در  به ویژه  دخانیات  مصرف  »افزایش  از  نگرانی  ابراز  با  نیز 
قُبح مصرف  رفتن  بین  از  همچنین  و  گروه های سنی حساس 

دخانیات« اعلام کرد:
 مقایسه مصرف دخانیات در گروه سنی ۱۸ تا ۲۴ سال در سال 
۱۴۰۰ نسبت به مطالعه  قبلی در سال ۱۳۹۵، حاکی از آن است 
که مصرف روزانه سیگار در زنان این گروه سنی ۱۹۰ درصد 

افزایش یافته است.
برخی عوامل روند افزایشی مصرف سیگار در دختران

آینده،   مایوس کننده  و چشم انداز  نوجوانان  از  برخی  ناامیدی 
چشم و هم چشمی ها و سیگاری بودن یکی از والدین به عنوان 
دیگر عامل تاثیرگذار در استفاده دختر خانواده و روی آوردن 

به مصرف سیگار نقش دارد
گسترش سیگار کشیدن دختران و کاهش سن مصرف سیگار 
به عنوان یکی از موضوعاتی است که ممکن است آسیب هایی 
باشد. در همین راستا در  به همراه داشته  در حوزه اجتماعی 
قرایی مقدم،  امان الله  با  ایرنا  گفت وگوی خبرنگار گروه جامعه 
جامعه شناس و متخصص آسیب شناسی اجتماعی این موضوع 

واکاوی شده است.
قرایی مقدم به موضوع افزایش مصرف سیگار در جامعه دختران 
به ویژه نوجوانان و گسترش استعمال دخانیات در گروههای 
سنی نوجوانان و جوانان دختر و پسر اشاره کرد و گفت: برخی 
عوامل در روند افزایشی مصرف سیگار در میان دختران و زنان 
جوان موثر است که باید بیشتر مورد توجه متولیان و به ویژه 
خانواده آنان باشد تا این روند،  به سمت کاهشی حرکت کند.

وی تصریح کرد: براساس تحقیقات انجام شده روی موضوع 
در  متعددی  عوامل  ایران  در  زنان  و  دختران  شدن  سیگاری 
این زمینه دخیل است که دوستان و همسن و سالان،  داشتن 
پول توی جیبی زیاد، تاثیر مستقیم فضای مجازی و احساس 
به  عوامل  این  از  برخی  جامعه  از  واماندگی  و  سرخوردگی 
جشن های  در  حضور  افزود:  جامعه شناس  می رود.این  شمار 
تولد و میهمانی ها یکی دیگر از عوامل اصلی گسترش مصرف 
سیگار در میان دختران است زیرا در چنین شرایطی این افراد 
در یک اتاق به حال خود رها می شوند و ممکن است در همین 
میهمانی ها سیگار به همدیگر تعارف کنند و تاثیر خود را برای 

سیگاری شدن داشته باشد.
نقش فضای مجازی در راستای گسترش  اینکه  با وجود  وی 
مصرف سیگار در میان دختران را بسیار موثر دانست، اظهار 
داشت: اینکه به دلیل ناامیدی برخی از نوجوانان و چشم انداز 
مایوس کننده آینده،  چشم و هم چشمی ها و سیگاری بودن یکی 
دختر  استفاده  در  تاثیرگذار  عامل  دیگر  عنوان  به  والدین  از 

خانواده و روی آوردن به مصرف سیگار نقش دارد.
دختران قدرت »نه گفتن« را ندارند

مهمترین  از  یکی  گفت:  اجتماعی  آسیب شناسی  متخصص 
موضوعاتی که در جامعه بسیار دارای اهمیت است،  قدرت »نه 
گفتن« است. به نوعی باید گفت فرزندان ما به ویژه دختران بلد 
نیستند که نه بگویند و به دوستان خود نمی توانند در شرایطی 
که سیگار تعارف می کنند، نه بگویند. شاید یکی از دلایل آن 
الفاظی مانند »بچه ننه یا لوس خواندن آنها« است که منجر به 

این موضوع می شود.
وی نداشتن قدرت نه گفتن را یکی دیگر از عوامل موثر در 
افزایش مصرف دخانیات به ویژه سیگار در دختران دانست و 
گفت: اینها عواملی است که در دختران قبح بوده و اکنون رشد 
چشمگیری دارد. اکنون دخترانی را می بینم که کنار خیابان یا 
برخی روی لبه جدول کنار خیابان و روی کاپوت ماشین یا 
داخل آن در حال کشیدن سیگار هستند. این یک نوع آسیب 

اجتماعی است که باید به آن رسیدگی شود.
دختران دوره راهنمایی هم سیگار می کشند

برخی  و  دارد  کاهشی  روند  دختران  در  سیگار  مصرف  سن 
در سن ۱۵ سالگی سیگار می کشند اما در دوره راهنمایی هم 

مصرف سیگار در دختران نوجوان مشاهده شده است
میان  در  سیگار  مصرف  از  نگرانی  ابراز  با  جامعه شناس  این 
و  شده  انجام  بررسی های  با  گفت:  جوان  و  نوجوان  دختران 
مشاهدات در خیابان ها و کوچه ها، اکنون سن مصرف سیگار 
سالگی   ۱۵ سن  در  برخی  و  دارد  کاهشی  روند  دختران  در 
سیگار می کشند اما در دوره راهنمایی هم مصرف سیگار در 

دختران نوجوان مشاهده شده است.

وی گسترش استعمال سیگار در دختران نوجوان و جوان را 
نگران کننده دانست و افزود: برخی از این گروه ها نگاه تفریحی 
به سیگار دارند به همین دلیل باعث شده که روند افزایشی در 

این زمینه داشته باشیم.
قرایی مقدم مصرف قلیان در قلیان سراها توسط دختران جوان 
بسیار  آنها  وابستگی  و  سیگار  کشیدن  برای  دیگری  عامل  را 
موثر دانست و اظهار داشت: با توجه به مجموعه عواملی که 
نوجوان  و  بررسی ها روی مصرف سیگار در دختران  از  پس 
تبلیغات فضای مجازی، سیگار کشیدن در  انجام شده است، 
سلبریتی ها  مشاهده  سریال ها،  برخی  و  تلویزیونی  برنامه های 
و هنرپیشه ها در حال سیگار کشیدن تمایل دختران را به این 

موضوع افزایش می دهد.
وی اضافه کرد: زمانی که یک سلبریتی یا هنرپیشه در تلویزیون 
یا سینما سیگار در دست دارد، باعث می شود که نوجوانان یا 
جوانان به تبعیت از آنها این کار را درست بدانند و به مصرف 
استعمال  گسترش  نوعی  به  مساله  این  آورند.  روی  سیگار 

سیگار را به دنبال دارد.
کرد  اشاره  موضوع  این  به  اجتماعی  آسیب شناسی  متخصص 
که اکنون مصرف سیگار در دختران شدت بیشتری دارد، ادامه 
و  سرخوردگی  نامناسب،  چشم انداز  و  آینده  به  ناامیدی  داد: 
دختران  بر  خانواده  و  جامعه  سوی  از  وارده  سرکوفت های 
به  آوردن  برای روی  دیگر  و دلایل  عوامل  ناباب  دوستان  و 

مصرف سیگار در بین دختران و زنان نوجوان و جوان است.
نقش موثر خانواده ها و جامعه در کاهش مصرف سیگار در 

بین دختران
از  جلوگیری  برای  که  سوال  این  به  پاسخ  در  قرایی مقدم 
گسترش مصرف سیگار در بین دختران و راهکارهای موثر در 
این زمینه چیست، اینگونه پاسخ داد و گفت: نقش خانواده ها و 
جامعه در روند کاهشی مصرف سیگار بین دختران بسیار موثر 

است و باید به این موضوع توجه خاص داشت.
وی نوع تربیت و نگاه به خانواده به این مساله را موثر دانست 
با  تا  ایجاد کرد  برای دختران سرگرمی  باید  داشت:  اظهار  و 
محیط  کردن  شاد  و  فراوان  نشاط  و  شادی  زمینه های  داشتن 

اجتماعی دختران را از گرایش به مصرف سیگار منع کرد.
    باید والدین نقش خود را در زمینه گرایش نداشتن فرزندان 
به مصرف سیگار به خوبی ایفا کنند و به فرزندان خود نه گفتن 
را یاد دهند. یک دختر نباید برای گفتن نه خجالت بکشد. البته 
مصرف  گسترده  تبلیغات  وجود  با  که  گفت  هم  را  این  باید 
سیگار در فضای مجازی و سریال ها با استعمال سیگار توسط 

هنرمندان و هنرپیشه ها کنترل تا حدوی سخت تر شده است.
دامنه سیگار کشیدن در دختران بیشتر شده است

بیشتر شده است،  دامنه سیگار کشیدن  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اظهار داشت: زمانی که در فضای مجازی و برخی سریال ها 
دختران کم سن وسال سیگار می کشند، دختران نوجوان و جوان 
نیز وادار به سیگار کشیدن شده و علاجی برای این موضوع 
زمینه  این  در  را  خود  نقش  خانواده  اینکه  مگر  ندارد  وجود 
ایفا کند.متخصص آسیب شناسی اجتماعی گفت: بی سرپرستی 
و بدسرپرستی برخی از دختران در مصرف سیگار نقش دارد 
زیرا به دلیل نبود یکی از والدین نقش تربیتی و نظارتی آنها 
کمرنگ تر می شود و همین مسال منجر به هدایت این افراد به 

سمت آسیب های اجتماعی و مصرف دخانیات می شود.
قرایی مقدم اظهار داشت: باید همه مسایل را با هم دید تا بتوان 
مشکلات و آسیب های اجتماعی را کاهش داد. در این صورت 

جامعه به ثبات خواهد رسید. 
سیگار  به  دبیرستان  و  راهنمایی  سنین  در  دختران  اینکه  از 
گرایش داشته باشند، بسیار نگران هستیم و باید همه با هم در 
راستای کاهش این مسایل و گرایش نداشتن دختران به مصرف 

سیگار، مسیر درستی را به سرانجام برسانیم.

معضلی به نام سیگار کشیدن دختران؛

ژست سیگار؛ برای هیچ
فاقدین  هر پُک سیگار به من انرژی می دهد تکلیف  تعیین  کشور  احوال  ثبت  سازمان  رییس   

گفت:  و  برشمرد  سازمان  این  اولویت های  از  را  شناسنامه 
حدود ۲۵۰ هزار نفر فاقد شناسنامه در سامانه مربوطه ثبت 
فاقدین  موضوع  اینکه  بر  تاکید  با  کارگر  کردند.هاشم  نام 
شناسنامه به عنوان یکی از دغدغه ها در سطح کشور مورد 
اینکه  به  توجه  با  افزود:  دارد،  قرار  مسئولان  ویژه  توجه 
مهمی  بسیار  موضوعاتی  از  شناسنامه،  فاقد  افراد  موضوع 
است که در چند دهه گذشته همواره کشور درگیر آن بود لذا 
در ابتدای شروع به کار دولت سیزدهم با توجه به سیاست 
سفر  نخستین  در  مردم،  مشکلات  بر حل  مبنی  دولت  های 
استانی رئیس جمهور به استان سیستان و بلوچستان، اقدامات 
ویژه ای درخصوص رسیدگی به وضعیت افراد فاقد مدارک 
هویتی مدعی تابعیت ایرانی این استان در دستور کار قرار 
گرفت.وی ادامه داد : به منظور تسریع در انجام امور مربوط 
هماهنگی  ایجاد  با  بتوان  تا  است  شده  تشکیل  کارگروهی 
آید. به عمل  موثرتری  اقدامات  ذیربط  بین دستگاه های  در 

و  سیزدهم  دولت  ویژه  توجه  به  اشاره  با  ادامه  در  کارگر 
شناسنامه،  فاقد  افراد  تکلیف  تعیین  بر  مبنی  کشور  وزیر 
اقدامی بی  این خصوص در  نیز در  ادامه داد: وزیر کشور 
استانداران،  تمامی  به  کامل  و  بخشنامه ای جامع  سابقه طی 
فرمانداران و شورای تامین استان ها و شهرستان ها، آن ها را 
مکلف به شناسایی و تعیین تکلیف این افراد کرد.وی گفت: 
به مصوبه شورای  با توجه  اقدامات و  به منظور تسریع در 
امنیت کشور، سازمان ثبت احوال طی اقدامات ویژه ای تعیین 
در دستور  اولویت  عنوان  به  را  پرونده های موجود  تکلیف 
ثبت  مدیران کل  به  ای  بخشنامه  داد و طی  قرار  کار خود 
احوال استان ها بر رسیدگی به پرونده های موجود به عنوان 

یکی از مهمترین اولویت های کاری تاکید کرد.
در  کشور  احوال  ثبت  سازمان  افزود:  کشور  وزیر  معاون 
این  برای  با مهیا کردن زیرساخت های لازم،  نخستین قدم 
آنان شناسه  به  و  داده  پرونده  تشکیل  فاقد شناسنامه،  افراد 

ای تخصیص داد.
راه اندازی سامانه الکترونیکی برای فاقدین شناسنامه

نشانی  به  الکترونیکی  سامانه  اندازی  راه  به  اشاره  با  وی 
http://faghedin.sabteahval.ir و ثبت نام حدود ۲۵۰ هزار 
شناسایی،  منظور  به  سامانه  این  افزود:  سامانه،  این  در  نفر 
فاقد  افراد  تعیین تکلیف  نهایت  صدور کارت موقت و در 
شناسنامه با هدف استفاده از خدمات اجتماعی در راستای 
تکالیف دستورالعمل مقابله با فقر مطلق و کاهش هزینه های 
حاکمیتی صورت گرفته است که افراد بتوانند در این سامانه 
ثبت نام و برای احراز هویت و تابعیت و در نهایت صدور 
شناسنامه اقدام کنند.معاون وزیر کشور با بیان اینکه تلاش 
بر آن است که تأیید یا رد تابعیت ایرانی این افراد و تعیین 
تکلیف پرونده های آنان در سریع ترین زمان ممکن به انجام 
رسد، گفت: هدف ما در ثبت احوال تعیین تکلیف پرونده 
این گونه افراد است تا این افراد را از مجهول بودن هویت 
شناسایی  مدعی  افراد  همه  و  کنیم  خارج  کشور  سطح  در 
شوند؛ در واقع ساماندهی افراد فاقد شناسنامه در اولویت و 

دستور کار ویژه سازمان قرار دارد.
فاقدین  تکلیف  تعیین  و  شناسایی  طرح  نتایج  و  آثار 

شناسنامه
کارگر گفت: شناسایی و تعیین تکلیف افراد فاقد شناسنامه، 
سازوکارهای  ایجاد  به  کمک  حاکمیتی،  هزینه های  کاهش 
قانونی ارائه خدمت به افراد مشمول، ایجاد سرویس استعلام 
تصدیق اصالت کارت فاقدین شناسنامه از آثار و نتایج این 
طرح است.رئیس سازمان ثبت احوال کشور افزود: تشکیل 
حضور  متولی،  های  دستگاه  بین  مشترک  های  کارگروه 
و  ها  استان  در  کشور  احوال  ثبت  سازمان  مدیران  میدانی 
پیگیری موضوعات مرتبط با افراد فاقد شناسنامه در دو سال 
گذشته از دیگر اقداماتی است که در این خصوص صورت 

پذیرفته است.
تاکنون شناسنامه ای برای این افراد صادر نشده است

نیازهای  از  یکی  افراد  هویت  تکلیف  تعیین  داد:  ادامه  وی 
امروز کشور است که می تواند دولت انقلابی و مردمی را در 
جهت ارائه خدمات بهتر در زمینه های اقتصادی، اجتماعی، 
به  دولت  که  خدماتی  در  عدالت  ایجاد  و  شهروندان  رفاه 
آحاد جامعه ارائه می دهد، یاری کند.کارگر افزود: با توجه به 
ایجاد سامانه و بانک اطلاعاتی مختص افراد فاقد شناسنامه، 
ضبط  و  ثبت  آنان  خصوص  در  مکاتبات  و  اقدامات  همه 

می شود.
این سامانه  ادامه داد: در  رئیس سازمان ثبت احوال کشور 
برای این افراد شناسه ای اختصاصی تعریف شده و با اخذ 
فاقد  افراد  مختص  موقت  کارت  آنان  برای  بیومتریک  اثر 
افزود: در سازمان ثبت احوال  شناسنامه صادر می شود.وی 
این  شناسایی  بر  مبتنی  را  اول  مرحله  در  اقداماتی  از  یکی 
افراد  این  برای شناسایی  بانک اطلاعاتی  افراد گذاشتیم که 
ایجاد شود تا آنها شناسایی شده و تعدادشان مشخص شود 
و سپس با تعیین وضعیت افراد طبق قانون به آنها رسیدگی 

می شود.
افراد  این  برای  تاکنون شناسنامه ای  براینکه  تاکید  با  کارگر 
اظهار  است،  بوده  رسیدگی  مرحله  در  چون  نشده  صادر 
بلوچستان،  و  سیستان  استان  در  افراد  این  بیشتر  داشت: 
برخی  و  خوزستان  و  کرمان  گلستان،  رضوی،  خراسان 

استان های دیگر هستند.
پدر  و  ایرانی  مادر  فرزندان  برای  شناسنامه  هزار   ۲۶

خارجی صاد شده است
ایرانی  رییس سازمان ثبت احوال در مورد صدورشناسنامه 
پدرخارجی  با  مادرایرانی  ازدواج  از  فرزندان حاصل  برای 
ازدواج  از  حاصل  کودکان  وضعیت  به  رسیدگی  گفت: 
براساس  شناسنامه  گرفتن  و  خارجی  پدر  و  ایرانی  مادر 
قانون تعیین تکلیف فرزندان حاصل از مادر ایرانی با پدران 
خارجی است و آنها برای گرفتن تابعیت باید به اداره اتباع 
استانداری ها مراجعه کنند و چنانچه تابعیت آنها مورد تایید 
قرار بگیرد، اسناد هویتی ایرانی برای آنها صادر می شود و 
در حال حاضر ۲۶ هزار مورد برای آنها شناسنامه صادر شده 
است بحث اولیه در مورد اعطای تابعیت به فرزندان دارای 
مادر ایرانی و پدر غیر ایرانی به سال ۸۵ و مجلس هفتم باز 

می گردد.

»من از مردم متنفرم«
 چرا چنین احساسی دارم؟

 در حالی که تنفر از دیگران یک اختلال روانی نیست، اما گاهی 
اوقات ممکن است نشانه ای از یک وضعیت سلامت روان مانند 

اضطراب، افسردگی یا اختلال شخصیت ضداجتماعی باشد.
اینکه کسی می گوید از مردم متنفر است غیر معمول   شنیدن 
افرادی را که  این است که هیچکس تک تک  نیست. واقعیت 
می  احتمالًا  هم  مردم  اکثر  ندارد.  دوست  است  کرده  ملاقات 
این  با  ندارند.  دوست  را  آنها  که  ببرند  نام  را  نفر  چند  توانند 
حال، برخی از افراد به مرحله ای می رسند که از افراد یا شرایط 
آنقدر آزرده، صدمه دیده یا ناامید می شوند که احساس می کنند 

از همه متنفرند.
چنین احساسی می تواند ادامه زندگی و تعامل روزانه با مردم 
تواند درگیری های زیادی در  برای شما دشوار کند و می  را 
روابط شما با خانواده، دوستان، همکاران و سایر افراد زندگی 
شما ایجاد کند. نفرت همچنین یک احساس شدید است که می 

تواند بر سلامتی شما تأثیر بگذارد.
دلایلی که ممکن است از مردم متنفر باشید

چه چیزی باعث می شود از مردم متنفر باشید؟ دلایل متعددی 
اینکه چرا  برای  احتمالی  از توضیحات  برخی  اما  دارد،  وجود 

ممکن است چنین احساسی داشته باشید عبارتند از:
    استرس: استرس می تواند باعث شود که شما احساس غرق 
شدن، هراس، تحریک پذیری و حتی عصبانیت کنید. استرس 
طولانی مدت می تواند منجر به طغیان خشم شود و می تواند به 

حدی افزایش یابد که احساس کنید از همه متنفر هستید.
تعامل  تواند  می  اجتماعی  اضطراب  اجتماعی:  اضطراب      
مانند  احساساتی  به  منجر  و  کند  دشوار  شما  برای  را  مردم  با 

عصبی بودن، ترس، خجالت و پریشانی شود. در برخی موارد، 
افراد مبتلا به اضطراب اجتماعی حتی ممکن است به موقعیت 
هایی واکنش نشان دهند که باعث ناراحتی آنها از عصبانیت و 

نفرت می شود.
    شخصیت درونگرا: در حالی که برخی از افراد تمایل دارند 
برون گرا و صمیمانه باشند، برخی دیگر ترجیح می دهند خود را 
حفظ کنند. اگر فردی درونگرا هستید، معاشرت با افراد خارج 
از حلقه نزدیک شما می تواند از نظر عاطفی خسته کننده باشد. 
و  افراد  از  نفرت  و  تحریک  به  تواند  می  اوقات  گاهی  حتی 

موقعیت های خارج از منطقه امن شما منجر شود.
    تفاوت های ایدئولوژیک: داشتن عقاید و ارزش های سیاسی، 
مذهبی، فرهنگی یا اجتماعی متفاوت به عنوان دیگران می تواند 
باعث شود که نسبت به دیگرانی که احساس می کنید »علیه« 

شما هستند، احساس عصبانیت و شاید نفرت کنید.
اگر چنین احساسی دارید، ممکن است تعجب کنید که آیا این 
طبیعی است که تا این حد از مردم متنفر باشید. دوست نداشتن 
افراد یا داشتن احساسات منفی نسبت به آنها کاملا طبیعی است. 
بیزاری از گذراندن وقت با دیگران یا به طور کلی ترجیح دادن 
تنها بودن می تواند نشانه هایی از ویژگی های شخصیتی مانند 

درون گرایی باشد.
به  نسبت  شدید  و  فراگیر  مداوم،  تنفر  احساس  حال،  این  با 
دیگران ممکن است نشانه مشکل جدی تری باشد. اگر نفرت 
شما باعث ناراحتی، انزوا و تأثیر منفی بر سلامت روانی شما 
می شود، مهم است که نگاه دقیق تری به علل داشته باشید و با 

یک متخصص بهداشت روان صحبت کنید.
در حالی که تنفر از دیگران یک اختلال روانی نیست، اما گاهی 
اوقات ممکن است نشانه ای از یک وضعیت سلامت روان مانند 

اضطراب، افسردگی یا اختلال شخصیت ضداجتماعی باشد.
عواقب نفرت از مردم

سایر  با  مقایسه  در  که  است  شدید  بسیار  احساس  یک  نفرت 
ناامیدی،  یا  خشم  مانند  مرتبط  اغلب  ناخوشایند  احساسات 

فضای کمی برای ارتباط یا همدلی باقی می گذارد.
لذت  تجربیات  دیگران،  به  نسبت  تنفر  احساس  این،  بر  علاوه 
انرژی  به  تنها  نه  تنفر  از شما سلب می کند.  را  بخش زندگی 
برقراری  از  را  شما  بلکه  دارد،  نیاز  زیادی  عاطفی  و  شناختی 

ارتباط با دیگران و غنی سازی زندگیتان باز می دارد.
نفرت ممکن است شامل احساس انزجار نیز باشد و اگر از همه 
وقتی  باشید.  داشته  کاری  آنها  با  خواهید  نمی  هستید،  منزجر 
ارتباط و همدلی را از گزینه های خود حذف می کنید، قطعاً 
گزینه های مقابله شناختی و عاطفی خود را نیز کاهش می دهید.

تاثیر بر سلامت جسمانی
عاطفی  انرژی  به  که  است  کننده  ناراحت  احساس  یک  نفرت 
زیادی نیاز دارد. احساسات ناراحت کننده اغلب افراد را وادار 
می کند که به دنبال رفتارهای ناسالم خود تسکین دهنده باشند، 
الکل یا سایر مواد  از  یا استفاده  مانند خوردن غذاهای راحت 

برای سرکوب و اجتناب از ناراحتی خود.
گیری  کناره  به  تمایل  با  است  ممکن  همچنین  احساسات  این 
با  وقت  گذراندن  و  کردن  ورزش  مانند  سالم  های  فعالیت  از 

دوستان و خانواده حمایت کننده ترکیب شوند.
همچنین، فرض کنید شخصی احساس نفرت را تجربه می کند 
که اغلب با واکنش مبارزه یا فرار سیستم عصبی سمپاتیک همراه 
است. در این صورت، آن فرد ممکن است در نهایت برخی از 
سیستمیک  التهاب  مانند  مزمن،  استرس  مدت  طولانی  عواقب 
را تجربه کند.بنابراین احساس تنفر مزمن نسبت به دیگران می 

تواند بر سلامت شما تأثیر منفی بگذارد.
راهبردهای مقابله ای برای تنفر نسبت به دیگران

اگر از مردم متنفر هستید چه باید بکنید؟ این وضعیت می تواند 
یک راه ناراحت کننده و اغلب منزوی کننده باشد، بنابراین مهم 
است که گام هایی برای بهبود دیدگاه خود نسبت به انسانیت 
بردارید. یادگیری شناخت تحریف های شناختی و تفکر منفی 
با  بیشتر  یاد گرفتن همدلی  تواند کمک کند، همانطور که  می 

دیگران می تواند برای کنترل این تنفر کمک کننده باشد.
اگر احساس می کنید از همه متنفر هستید استراتژی های 

زیر می تواند برای شما مفید باشد:
    از فکر کردن به همه یا هیچ بپرهیزید: اگر تنفر شما نسبت 
به دیگران ریشه در اختلاف نظر با آنها در مورد یک موضوع 
خاص دارد، سعی کنید به یاد داشته باشید که می توانید بدون 
حتی  و  باشید  مخالف  آنها  با  باشید  متنفر  دیگران  از  اینکه 
عصبانی بشوید. فقط به این دلیل که شما به شدت با عقاید یا 
رفتار دیگران مخالف هستید، به این معنا نیست که آن شخص 
بد است. این نوع تفکر، تفکر همه یا هیچ نامیده می شود و غیر 
شما  نفرت  احساس  که  کنید  یادآوری  خود  به  است.  منطقی 
مربوط به موضوع است نه شخص.    از تعمیم بپرهیزید: اگر 
نفرت شما نسبت به دیگران معطوف به گروهی از افراد است، 
مانند افراد یک نژاد خاص، منطقه یا مذهب خاص، تفکر شما 
غیرمنطقی است زیرا در حال تعمیم هستید. شما یک گروه کامل 
بر اساس یک  قرار می دهید و  »بد«  از مردم را در یک دسته 
ویژگی جمعیت شناختی در مورد آنها فرض می کنید.    همدلی 
را تمرین کنید: نکات ظریف و همدلی پادزهر افکار غیرمنطقی 
کامل  به طور  هیچ کس  است که  مهم  نکته  این  هستند. درک 

خوب یا بد نیست. 

به استناد ماده ۲۲ قانون نظام صنفی انتخابات اتحادیه صنف خواربار و لبنیات شهرستان 
تجارت  و  معدن  صنعت  اداره  محل  در   14۰۲/11/۲۶ پنجشنبه  روز  در  سرا  صومعه 
شهرستان صومعه سرا واقع در زیباشهر برگزار می گردد. خواهشمند است اعضای تحت 
در محل  ذیل شخصا  نکات  رعایت  و  مدارک  داشتن  در دست  با  اتحادیه  آن  پوشش 

انتخابات حضور بهم رسانید.
۱- زمان رای گیری از ساعت ۹ صبح لغایت ۱۲ می باشد.

۲ - هر یک از افراد صنفی می توانند حداکثر به ۵ نفر از کاندیداهای هیات مدیره و 
یک نفر از کاندیداهای بازرس مورد نظر خود رای دهند.

3- تعداد اعضاء اصلی هیات مدیره اتحادیه ۵ نفر تعداد اعضاء علی البدل ۲ نفر می باشد.
4- تعداد اعضاء اصلی بازرس اتحادیه ۱ نفر و تعداد اعضای علی البدل ۱ نفر می باشد.

۵- در صورتیکه در ورقه رای بیش از حد مقرر اسم نوشته شده باشد اسامی به ترتیب 
ردیف و به تعداد کاندیداهای مورد نیاز معتبر تلقی خواهد شد و زائد بر آن فاقد اعتبار 

بوده و قرائت نخواهد شد.
6- هرگونه تبلیغات انتخاباتی در محل اخذ رای ممنوع می باشد.

۷- ارائه اصل پروانه کسب معتبر یا تصویر آن همراه با شناسنامه و کارت ملی یا کارت 
عضویت در اتحادیه برای رای دادن ضروری است. ضمنا بر اساس قانون هرگونه ارائه 

وکالت یا نمایندگی جهت رای دادن ممنوع می باشد. 
انتخابات  برگزاری  نحوه  و  جریان  سوء  به  نسبت  صنفی  افراد  از  یک  هر  چنانچه   -8
معترض باشند می توانند ظرف مدت سه روز مراتب اعتراض خود را کتبا با ذکر دلیل و 
ارائه مدارک لازم به کمیسیون نظارت بر سازمانهای صنفی مستقر در اداره صنعت معدن 

و تجارت شهرستان صومعه سرا تسلیم نمایند.
اسامی کاندیداهای هیات مدیره و بازرس اتحادیه به ترتیب حروف الفبا عبارتند از:

ردیف-کاندیدای  هیات مدیره 
نام نام خانوادگی 

۱-نعمت احمدزاده ندامانی 
۲-داریوش برمچ

3-اصغر پاکرو
4- وحید حاجتی چکووری 

۵-سید رشید  حقی گوراب زرمخی 
6-نوشین دارائی کهنه دشت

۷-محسن رحمت دوست پیشخوانی 
8-آزیتا شریف زاده مربوطه 

۹-علی عباس زاده
۱0-وحید قادری میاندهی

۱۱-سینا وفائیان 
ردیف- کاندیدای بازرس

۱ -علی جاهدی مرکیه
۲-محمد فتاح زاده فشخامی

هیئت اجرایی انتخابات اتحادیه های صنفی شهرستان صومعه سرا

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

رای شماره ۱40۲603۱8004006۵86 مورخه ۱40۲/08/۲۲  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
مالکانه  تصرفات  رودباره  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

بهادر صفری فرزند نورالدین مورد تایید قرار گرفت ..
۱ - ششدانگ یک باب خانه و محوطه بمساحت 3۱۵/۹۱ متر مربع 
به شماره پلاک فرعی ۲80 مجزی از پلاک ۱6 از اصلی 6 واقع در 
سرخن بخش ۲0 گیلان از مالکیت حیدر شعبانی سرخنی و غیرو به 

آدرس شهرستان رودبار - سرخن محرز گردیده است./
نوبت آگهی می شود  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   ۲ مدت 
رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد . رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری
تاریخ انتشار اول:۱40۲/۱۱/04

تاریخ انتشار دوم:۱40۲/۱۱/۱8 م الف ۱۵۷۲

آگهی دعوت بمنظور شرکت در انتخابات اتحادیه صنف خواربار و لبنیات شهرستان صومعه سرا
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توسعه اینترنت ثابت در دولت سیزدهم بالاترین اولویت حوزه ارتباطات است

خوبی  اتفاق  گفت:  اینترنت  اپراتورهای  از  یکی  مدیرعامل   
که در دولت سیزدهم رخ داده، تغییر نگاه به حوزه اینترنت 
ثابت است و توسعه این شبکه به عنوان بالاترین اولویت در 

نظر گرفته شده است.
تعهدات  انجام  پیرامون  نظر  تبادل  و  »بررسی  نشست خبری   
تغییرات  به  توجه  با  اینترنت  کیفیت  بهبود  برای  اپراتورها 
مقام  قائم  لاجوردی«  »امیر  با حضور  امروز  صبح  تعرفه ای« 
وزیر ارتباطات و مدیران  عامل اپراتورهای سیار و برخی از 

اپراتورهای ثابت برگزار شد.
در این نشست »بیژن عباسی آرند« مدیرعامل اپراتور ایرانسل 
گفت: اپراتورهای سیار در طول ۱۰ سال اخیر تلاش جدی 
برای توسعه شبکه اینترنت و خصوصا اینترنت نسل چهار و 
بهترین سرویس  بتواند  بود که  این  بر  ما  پنج داشتند. تلاش 
 ۹۰ به  نزدیک  اکنون  کند.  ارائه  مشترکین  به  را  کیفیت  و 
داریم.  پرسرعت  پوشش  را  کشور  پوشش  جمعیت  درصد 
نزدیک  دیگر  شهرهای  و  است  درصد   ۱۰۰ بزرگ  شهرهای 
به ۱۰۰ است در مکان های کم جمعیت و جاده ها دسترسی به 
نسل چهار کمتر است که توسعه آن در برنامه ما و وزارت 

ارتباطات است.
وی افزود: در چند سال اخیر استفاده جدی مردم از اینترنت 
صورت گرفته است. پیش بینی اپراتورها برای توسعه شبکه تا 
حدی توانست جوابگوی نیاز مردم باشد. این نشان می داد که 
برنامه های توسعه ای که پیش بینی شده تا حد زیادی جوابگو 

است.
اینترنت،  از  مردم  استفاده  افزایش  با  کرد:  تاکید  عباسی 
داشت.  تغییر  به  نیاز  برنامه ها  و  شد  پر  حدی  تا  ظرفیت ها 
توسعه  در  تا  کرد  را  خود  تلاش  تمام  ارتباطات  وزارت 
اپراتورها  است  این  واقعیت  کند.  کمک  ما  به  زیرساخت ها 
هستند.  جدی تر  سرمایه گذاری  نیازمند  شبکه  بهبود  برای 
اتفاق  اخیر  افزایش هزینه هایی که در چند سال  با  خصوصا 

افتاده است.
در ادامه این نشست، »حمید بهروزی« به عنوان معاون جدید 
فنی و توسعه شبکه به نمایندگی از مدیرعامل اپراتور همراه 
افزایش  اخیر  سال  چند  در  اپراتورها  افزود:  ادامه  در  اول 
تعرفه نداشتند و اگر به طور میانگین سالی ۳۰ درصد افزایش 
می کردیم.  سرمایه گذاری  حد  همین  به  باید  داشتیم  تعرفه 
دلار  اگر  است.  ریالی  درآمدها  اما  دلاری  اپراتورها  هزینه 
خواستار  را  تعرفه ای  افزایش  نیز  ما  نداشت  قیمت  افزایش 

نبودیم.
درصد   ۲۰ تعرفه ها  گذشته  سال   ۵ در  اگر  کرد:  تاکید  وی 
افزایش پیدا می کرد می توانستیم سرمایه گذاری بیشتری کنیم 
تا شبکه توسعه خوبی پیدا کند. اگر افزایش تعرفه ها به نسبت 
این  در  که  باشیم  این  منتظر  باید  نگیرد  صورت  تورم  نرخ 

ساعات شبانه روز اینترنت با کندی مواجه شود.
که  درآمدی  کل  که  شدیم  متعهد  ما  کرد:  تصریح  بهروزی 

بر  مازاد  توسعه  برای  را  می شود  حاصل  تعرفه  افزایش  از 
کنیم.  هزینه  داشته ایم  برنامه  در  خودمان  که  توسعه ای 
برنامه های ما کاملا با وزارتخانه پیگیری می شود و امیدوارم 

بتوانیم بهترین خدمات را به مردم عزیز ارائه دهیم.
پس از وی، »ایمان میری« مدیرعامل اپراتور ثابت »های وب« 
گفت: در ۲ دهه گذشته سرمایه گذاری در اپراتور ثابت رخ 
نداده و همین مساله باعث شده که تمام بار اینترنت بر دوش 
شبکه سیار باشد. در حوزه اینترنت ثابت شبکه هایی که نیاز 
سیزدهم  دولت  در  که  اتفاق خوبی  است.  نشده  ایجاد  بوده 
و  است  ثابت  اینترنت  حوزه  به  نگاه  تغییر  است  داده  رخ 
گرفته  درنظر  اولویت  بالاترین  عنوان  به  شبکه  این  توسعه 
شده است.میری تصریح کرد: عدم توازن مصرف در اینترنت 
اپراتور  هستیم.  شاهد  نیز  مردم  ترافیک  در  را  سیار  و  ثابت 
اگر می خواهد سرمایه گذاری کند باید از درآمد خود استفاده 
کند. اگر درآمد کفاف ندهند نیاز به استقراض دارد. پس از 
۵ سال قیمت همه چیز چند برابر شده است در حالی که در 

تعرفه اینترنت هیچ اتفاقی رخ نداده است.
این  به  باید صادقانه  اپراتور خاطرنشان کرد:  این  مدیرعامل 
ارتباطات  حوزه  وضعیت  نکنیم  کمک  اگر  که  برسیم  نکته 
از  بر مسائل مالی برخی  بدتر خواهد شد. علاوه  نیز  این  از 
نخبگان و نیروی انسانی را از دست داده ایم چرا که اوضاع 
ارتباطات  وزارت  با  ما  توافق  نیست.  مناسب  ورودی  منابع 
این است که تمام منابع ورودی را برای توسعه شبکه به کار 

ببریم. امیدواریم بتوانیم در حوزه زیرساخت ها توسعه خوبی 
را رقم بزنیم.

خاطرنشان  شاتل  اپراتور  مدیرعامل  شانه ساززاده«  »حسن 
تامین  از کشور  از خارج  اپراتورها  تجهیزات  بیشترین  کرد: 
می شود که در ۵ سال گذشته این هزینه چند برابر شده است. 
در حوزه اینترنت ثابت بعد از ای.دی.اس.ال توسعه دیگری 
اقدام  با  انجام شده است.  نداشتیم و سرمایه گذاری حداقلی 
ثابت شروع شده است، حتی  اینترنت  اما توسعه  این دولت 

با اینکه نرخ بازگشت سرمایه آن تا ۱۰ سال طول می کشد.
وی افزود: با سرمایه گذاری در حوزه فیبرنوری انتظار داریم 
کیفیت  تا  شود  منتقل  ثابت  شبکه  به  موبایل  شبکه  مصرف 
شبکه سیار بهبود یابد و توازن میان استفاده از اینترنت ثابت 
است  این  ارتباطات  وزارت  برنامه  بیاید.  وجود  به  سیار  و 
رقابت در  افزایش  و  فیبرنوری  در  توسعه سرمایه گذاری  که 
به این واسطه کیفیت  امیدواریم  استان ها را حمایت می کند. 

و قیمت اینترنت رقابتی شود.
»محمدعلی یوسفی زاده«، مدیرعامل اپراتور ثابت آسیاتک در 
ادامه این نشست گفت: از ۵ سال قبل تا امروز، افزایش ۱۶ 
برابری هزینه سرمایه انسانی را داشته ایم. بحث دیگر افزایش 
هزینه برق است که در این بازه ۵ ساله به هشت برابر رسیده 
است. این در حالی است که در مراکز داده های ما همچنان 
تاثیر  ما  تامین  زنجیره  در  که  داریم  را  تجاری  برق  مساله 

بسزایی دارد.

سیمای  تغییر  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
مدیریت  کاری  برنامه  در  جدیت  با  برخوردار  کم  محله های 
حاشیه  در  ایزدیار  است.عمار  کرج  ششم  شورای  و  شهری 
منطقه  عمرانی  پروژه های  از  شهر  شورای  اعضای  بازدید 
تامین  محله،  بوستان های  احداث  کرج،  شهرداری   ۸
مهمترین  عنوان  به  را  عمرانی  و  فرهنگی  زیرساخت های 
اولویت مدیریت شهر کرج در این محله ها برشمرد.سخنگوی 
شورای اسلامی شهر کرج  اذعان کرد: اکنون در منطقه هشت 
شهرداری کرج پنج پارک محله ای در حال احداث قرار دارد 
برخوردار  کم  مناطق  به  ششم  شورای  ویژه  نگاه  بیانگر  که 
آرامستان  اطراف  اراضی  کرد:  بیان  است.ایزدیار   شهر  این 
می شود. تبدیل  تفریحی  بوستان  به  کرج  آباد  حسن  متروکه 

کرج  شهر  اسلامی  شورای  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  رییس 
خاطرنشان کرد: محرومیت زدایی در مناطق مختلف شهرستان 
و  است  شده  دیده  جاری  سال  بودجه  ردیف های  در  کرج 
علاوه بر گسترش فضاهای سبز در بخش حمل و نقل عمومی 

نیز به این مناطق نگاه ویژه خواهد شد.
سعید نژادخیر خبرنگار البرز

تغییر سیمای محله های کم برخوردار اولویت 
مدیریت شهری و شورای ششم کرج
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ظرفیت ذخیره سازی آب ۸۵ هزار 
مترمکعبی در بهشت سکینه)س(

از  کرج  شهرداری  آرامستان های  مدیریت  سازمان  رئیس 
احداث یک استخر جدید ذخیره آب های سطحی و حاصل 
از بارش برف و باران در بهشت سکینه)س( خبر داد. محمد 
زمستان  آغاز فصل  به  توجه  با  کرد:  اظهار  نژاد  محمودی 
و بارش نزولات آسمانی، طبق برنامه ریزی های انجام شده 
مقرر شد که یک استخر جدید جهت ذخیره سازی آب های 
حاصل از بارش برف و باران در بهشت سکینه)س( احداث 
ظرفیت  با  استخر  این  احداث  عملیات  افزود:  شود.وی 
ذخیره سازی ۳۶ هزار مترمکعب آب در ضلع جنوب غربی 
بهشت سکینه)س( جنب قطعه ۳۸ در حال انجام است که در 
آینده ای نزدیک به اتمام خواهد رسید.رئیس سازمان مدیریت 
 ۸۵ دارای  پروژه  این  گفت:  کرج  شهرداری  آرامستان های 
پیمانکار در مرحله نصب  بوده و  فیزیکی  درصد پیشرفت 
نژاد اضافه کرد:  فنس ها و اجرای ژئوممبر است.محمودی 
و  برف  بارش  از  استخر ذخیره سازی آب های حاصل  پنج 
باران در نقاط مختلف آرامستان بهشت سکینه)س( احداث 
شده که با احتساب استخر جدید، در مجموع ظرفیت ذخیره 
آب در این مجموعه از ۸۵ هزار مترمکعب گذشت که در 
نوع خود بی نظیر است.وی بیان داشت: آب های ذخیره سازی 
به  سال  مختلف  ماه های  طی  مذکور،  استخرهای  در  شده 
خصوص فصل تابستان جهت آبیاری درختان و فضای سبز 

آرامستان بهشت سکینه)س( مصرف خواهد شد. 
   سعید نژادخیر خبرنگار البرز

بررسی برنامه های اولویت دار
 مخابرات منطقه گلستان  

در جلسه شورای مدیران مخابرات منطقه گلستان ، برنامه 
و  بررسی  سال  پایانی  ماههای  در  اقدام  دست  در  های 
اقدامات لازم تعریف شد مدیر مخابرات منطقه گلستان با 
تاکید بر اینکه در ماههای پایان سال سرعت اجرای طرح ها 
می بایست دو چندان شود افزود: اولویت با طرح های نیمه 
تمام است که باید طوری برنامه ریزی شود با تلاش بیشتر 
هدف های در نظر گرفته شده محقق گردد . وی بخشهای 
مختلف را به همکاری و هم افزایی بیشتر فراخواند و  گفت 
: در این ایام باقی مانده تا پایان سال لازم است با کمک 
بین بخشی بر سرعت فعالیتها  و همفکری وافزایش تعامل 
افزوده و پروژه ها را به اتمام برسانیم . غلامعلی شهمرادی 
مورد  ها  تمام حوزه  برای  را  عملکردی  بهبود شاخصهای 
 ، اصلی  خدمات  دایری  افزایش   : گفت  و  دانست  انتظار 
بر اجرای طرح های اختصاصی ، وصول مطالبات  تمرکز 
سرویسهای تجاری و افزایش سهم بازار همراه اول از موارد 
اولویت دار در بخش تجای است که باید مورد توجه قرار 

گیرد . 
 USO وی همچنین تسریع دراجرای پروژ های فیبر همچون
، سیار و طرح های اختصاصی را از فعالیتهای مهم در حوزه 
شبکه عنوان کرد و برنامه ریزی در جهت اتمام آنها را را 

مورد تاکید قرار داد .   گرگان- خبرنگار روزنامه نسیم

معاون استاندار فارس:

از دریچه ورزش می توان به 
نشاط اجتماعی رسید

 معاون استاندار فارس با اشاره به این که اصحاب رسانه 
آن  تأثیر گذاری  و  ماندگاری  انجام می دهند که  خدماتی 
تا سال ها در جامعه مشهود است، اظهار کرد: اگر امروز به 
دنبال نشاط اجتماعی هستیم، از دریچه ورزش می توان به 

آن دست یافت. 
اسماعیل قزل سفلی در جلسه ای با هیأت مدیره و اعضای 
فارس،  نویسندگان، خبرنگاران و عکاسان ورزشی  انجمن 
خاطر نشان کرد: شورای عالی ورزش استان مدت ها تعطیل 
بود و با پیگیری های سرپرست اداره کل ورزش و جوانان، 

اخیرا یک جلسه آن برگزار شد.
تأکید  ضمن  استاندار  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
برنامه  باید  نقطه ورزش  به  نقطه  برای  که  موضوع  این  بر 
داشت، اظهار کرد: در جای جای جامعه مشکلات وجود 
دارد اما نحوه برخورد با آن و ارائه راهکار و برنامه برای 
برون رفت از آن بسیار مهم و راهگشا است.معاون استاندار 
فارس بر حمایت از انجمن ورزشی نویسان فارس به عنوان 
یک انجمن قوی در حوزه ورزش تاکید و با بیان سختی های 
عکاسان ،  خبرنگاران ،  کار  کرد:  عنوان  ورزشی نویسان 
تصویربرداران ، گزارشگران و ورزشی نویسان بسیار دشوار 
است و آنها در خط مقدم جبهه ورزش قرار دارند. به همین 
جهت مساله معیشت این قشر زحمتکش باید مد نظر قرار 
بگیرد و در اعطای تسهیلات به ورزشی نویسان هیچ تفاوتی 

در حوزه خبرنگاران استان وجود نخواهد داشت.
متقاضیان  از  دسته  آن  که  کرد  خواهیم  تلاش  افزود:  وی 
دریافت تسهیلات بانکی نیز مشمول دریافت این وام شده 
و در اعطای اینترنت رایگان نیز اقدام لازم صورت خواهد 
گرفت.این مقام مسئول همچنین با ابراز نگرانی از عدم توجه 
کافی به قهرمانان و مدال آوران آسیایی و جهانی عنوان کرد: 
در  قهرمانان  تلاش  از  برنامه ریزی  با  تا  تلاش خواهد شد 

عرصه های مختلف بین المللی تجلیل شایسته صورت گیرد.
قزل سفلی همچنین توجه مسئولین ورزش را به استفاده بهینه 

از تجارب پیشکسوتان واقعی ورزش خواستار شد.
قزل سفلی اضافه کرد: در جهت رفع مشکلات اقتصادی که 
گریبان ورزش را گرفته می بایست متولی ورزش استان قدم 
پیش گذاشته و با سرمایه گذاران بخش خصوصی به توافق 
برسد سپس بستر فعالیت و توسعه توسط آقای استاندار و 
استاندار  معاون  شد.  خواهد  فراهم  همکاران  دیگر  و  بنده 
فارس در پایان گفت: در صدر مطالبات در حوزه ورزش 
با همیاری  تا  از ورزش پرداخت  به صندوق حمایت  باید 
مسئولان و حوزه ورزش، شاهد رشد و شکوفایی این مهم 

در فارس باشیم.

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  

حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
مورخه    140260318005007054 شماره  رای  برابر 
1402/10/14 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
ش  به   غفار   فرزندسید  هاشمی  میر  رحمت  سید  متقاضی 
ش 265 و کدملی 6319683465 صادره از رودسر  - نسبت 
به  کارگری  خانه  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   به 
به شماره پلاک فرعی 19155 مفروز  مترمربع  مساحت 130 
و مجزی شده از پلاک 122 فرعی از اصلی 18 واقع در قریه 
کوه بیجار  بخش 14 گیلان به نشانی: لاهیجان - خ حزین - 
کوچه 6  از مورد مالکیت نسقی محمد ابراهیم عبادتی محرز 

گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضیان 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین 
تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
گواهی اقامه دعوا طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد 

شد. تاریخ انتشار اول 1402/11/04
تاریخ انتشار دوم 1402/11/18

م الف 2287علی غلامعلی زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک
***************

آگهی فقدان سند مالکیت
استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ضمن  رودکی  رمضانعلی  آقای 
ششدانگ  مالکیت  سند  که  است  نموده  اعلام  شده  تصدیق 
بمساحت  آن  در  احداثی  بنای  با  مشجر  زمین  قطعه  یک 
653/5 متر مربع بشماره پلاک 84 فرعی باقیمانده از پلاک 
11 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 84 فرعی از اصلی 
ذیل  کرج  شهرستان  ثبتی  حوزه  اراضی  در  واقع  مذکور 
بنام متقاضی ثبت و سند  صفحه 339 دفتر 14 و ثبت 1357 
مالکیت  سند  که  شد  تسلیم  و  صادر   868171 چاپی  بشماره 
تقاضای صدور  لذا  انگاری مفقود گردیده است  بعلت سهل 
سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره 
یک اصلاحی به ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ 
این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه 
تا وفق مقررات عمل  به این اداره تسلیم  اصل سند مالکیت 
گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل 
سند  نگردد  ارائه  سند  اصل  اعتراض  صورت  در  یا  و  نشود 
شد   تسلیم خواهد  متقاضی  به  مقررات  طبق  المثنی  مالکیت 

شناسه 1651321
******

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رضوانشهر
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
 140260318017003595 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
مورخ 1402/08/09 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  وضعیت 
مالکانه  تصرفات  ملک رضوانشهر  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در 
چالان  گیل  شکوری  عیسی  خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا 
فرزند تراب بشماره شناسنامه 6 صادره از رضوانشهر در شش 
انباری  باب  دو  یکبابخانه  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  دانگ 
از  فرعی   404 مربع پلاک  متر   3742 مساحت  به  و سرویس 

 59 از  فرعی   205 از پلاک  و مجزی شده  مفروز  اصلی   59
اصلی واقع در قریه گیل چالان بخش 27 گیلان خریداری از 
نسق محمد شکوری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  اعتراضی داشته 
این اداره تسلیم و پس  به  اعتراض خود را  به مدت دو ماه 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  رسید ظرف مدت یک  اخذ  از 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/19
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04

 م الف 913/555
رئیس ثبت اسناد و املاک -ارمان کاظمی شناسه  1636963

*****************
رضوانشهر  ملک  ثبت  حوزه  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
 140260318017004526 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
مورخ 1402/09/11 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  وضعیت 
مالکانه  تصرفات  ملک رضوانشهر  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در 
بلا معارض متقاضی آقای خانم فرنود بهبودی الله بخش محله 
فرزند محمد بشماره شناسنامه 18 صادره از رضوانشهر در شش 
دانگ یک قطعه زمین به مساحت 1671/18 متر مربع مشتمل 
مفروز و مجزی  از 41 اصلی  یکبابخانه پلاک 197 فرعی  بر 
بداغ  قریه  واقع در  اصلی  از 41  فرعی  از پلاک 130  شده 
بهروز ضیایی و  از مالک رسمی  بخش 27 گیلان خریداری 
حجت اله بخشنده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  اعتراضی داشته 
این اداره تسلیم و پس  به  اعتراض خود را  به مدت دو ماه 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  رسید ظرف مدت یک  اخذ  از 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/19
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04
 م الف 564/ 913   شناسه  1636959

رئیس ثبت اسناد و املاک -ارمان کاظمی
****

قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

رسمی
 1402/09/20  -  140260318011012408 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه 
شماره  به  حسن  محمد  فرزند  مرکیه  شجاعی  علی  امید 
شناسنامه 620 صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه 
زمین باغی مشجر بساحت 620 متر مربع پلاک 385 فرعی از 
89 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 4 واقع در قریه تطف 
تطفی  ارشدی  اله  عین  نسق  از  خریداری  گیلان   22 بخش 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته 
اعتراض  بمدت  آگهی  انتشار  اولین  تاریخ  از  میتوانند  باشد 

خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ماه دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است و رسید در صورت 
اعتراض مدت مذکور  انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/19
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04

 م الف 910/2108
-یدالله  سرا  صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 

شهبازی
****************

قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

رسمی
 1402/09/18  -140260318011012289 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه 
اکبر احدی فرزند علی اصغر به شماره شناسنامه 2087 صادره 
از تهران در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی 
بمساحت 204/57 متر مربع پلاک 1308 فرعی از 28 اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 1 واقع در قریه چنه سر بخش 
22 گیلان خریداری از نسق احمد و دوشیزه زهری رجبعلی 
زاده مرکیه و بانو فاطمه علیزاده زیده سرائی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند 
باشد میتوانند  مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته 
از تاریخ اولین انتشار اگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند مد بهی است. ورسید در صورت انقضای مدت 
مقررات  اعتراض مدت مذکور طبق  مذکور و عدم وصول 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/19

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04   م الف 910/2109
-یدالله  سرا  صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 

شهبازی
***************

قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

رسمی
 1402/09/18  -  140260318011012290 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه 
اکبر احدی فرزند علی اصغر به شماره شناسنامه 2087 صادره 
از تهران در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی 
اصلی   28 از  فرعی   1309 پلاک  مربع  متر   210/61 بساحت 
مفروز و مجزی شده از پلاک 1 واقع در قریه چنه سر بخش 
22 گیلان خریداری از نسق احمد و دوشیزه زهری رجبعلی 
زاده مرکیه و بانو فاطمه علیزاده زیده سرائی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نویت به فاصله 
15 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند 
باشد میتوانند  مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته 
از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است. و رسید در صورت انقضای مدت 
مقررات  اعتراض مدت مذکور طبق  مذکور و عدم وصول 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/19

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04
 م الف 910/2110

-یدالله  سرا  صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 
شهبازی

******************
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
برابر رأی شماره 140260318020010260 مورخ 1402/9/9 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کلاچای تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
یداله پور مهر فرزند شاهعلی به شماره شناسنامه 1131 صادره 
یک  ششدانگ  در   4281285970 ملی  شماره  به  زنجان  از 
قطعه زمین مشتمل بر یکباب خانه به مساحت 496 متر مربع 
پلاک 3550 فرعی از 142 اصلی واقع در قریه نوده بخش 29 
گیلان خریداری شده از مورد نسق مالک رسمی آقای عباس 
مدبر نودهی نسق زارعی شماره 9912 مورخ 50/12/28 دفتر 

خانه 65 رحیم آباد محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز 
از  میتوانند  و  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند 
را  اعتراض خود  ماه  به مدت دو  اولین آگهی  انتشار  تاریخ 
، ظرف مدت یک  رسید  اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 19/ 10 / 1402
 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/04

م الف 1984
و  اسناد  ثبت  اداره  لیمودهی-رئیس  نیای  خلیلی  نرجس 

املاک کلاچای
****

قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی حوزه ثبنی شهرستان لاهیجان
مورخه   140260318005006514 بشماره  رای  برابر 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   1402/10/03
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
امین  متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ثبتی 
حبیب نیای کنف گورابی فرزند محمد به ش ش 4 کد ملی 
2722445794 صادره از لاهیجان - نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت 748 متر مربع به 
شماره پلاک فرعی 1590 مفروزی و مجزی شده از پلاک 
لاهیجان  دموچال  قریه  در  واقع   160 اصلی  از  فرعی   150
بخش 14 گیلان به نشانی : لاهیجان - رودبنه - بعد از پمپ 
گاز از مورد مالکیت نسقی وراث سید اشرف مهدوی سعیدی 
محرز گردیده است، لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت 
اشخاصی  که  صورتی  در  و  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
مرجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  از  ماه  یک 
انقضای مدت  نمایند بدیهی است در صورت  تقدیم  قضایی 
مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوی طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/20
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/04

م الف 2162 علی غلامعلی زاده -رئیس ثبت اسناد و املاک 
شهرستان لاهیجان

شهردار گرگان خبر داد:
۲۱ محله کم برخوردار هدف اجرای 

طرح های محرومیت زدایی
شهردار گرگان از انجام اقدامات محله محور در راستای کاهش 
آسیب های اجتماعی خبر داد و گفت: توانمندسازی شهروندان 
به ویژه کودکان و زنان سرپرست خانوار در حوزه های مختلف 
مدیریت  کار  دستور  در  اقتصادی  حتی  و  اجتماعی  فرهنگی 
جلسه  در  سیدالنگی  دارد.سیدمحمدرضا  قرار  گرگان  شهری 
راه اندازی  به  گلستان  استان  جرم  وقوع  از  پیشگیری  شورای 
اظهار کرد:  اشاره و  مجتمع قضایی حمایتی » شوق زندگی« 
شهرداری و شورای اسلامی شهر گرگان در راستای مسئولیت 
اجتماعی خود، با اختصاص ساختمان و امکانات سخت افزاری، 
در ایجاد چهارمین مجتمع شوق زندگی کشور در شهر گرگان، 
مشارکت داشته است.شهردار گرگان ضمن قدردانی از دستگاه 
قضایی به ویژه دادستان مرکز استان به منظور همراهی و حمایت 
خاطرنشان  اجتماعی  حوزه های  در  شهرداری  فعالیت های  از 
کرد: شهرداری و شورای اسلامی شهر گرگان تلاش خود را 
به کار گرفت تا بتواند در حوزه آسیب های اجتماعی در ۱۰۹ 
محله گرگان اقدامات شایسته ای را انجام دهد.وی با اشاره به 
گفت:  خارجی  اتباع  حوزه  در  گرگان  شهرداری  فعالیت های 
شهرداری گرگان زمینی به مساحت ۱۲۰۰ مترمربع را در اختیار 
اداره اتباع استان قرار داده تا امورات مربوط به اتباع در این 
مرکز پیگیری و رسیدگی شود. گرگان - خبرنگار روزنامه نسیم
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استان هااستان ها

هیئت راهبردی پایگاه ملی میراث کاخ مروارید  مهرشهرکرج تشکیل شد

مخاطرات افزایش پنج درجه ای گرمای زمین درسال آبی جاری مازندران

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس مطرح کرد:
رفع چالش های خاص شهرک صنعتی شیراز  در دستور کار است

استان  صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
کاخ  ملی  میراث  پایگاه  راهبردی  هیئت  تشکیل  از  البرز 
تصمیم گیری  مرجع  عالی ترین  عنوان  به  مهرشهر  مروارید 
روز  خاکی  داد.رحیم  خبر  پایگاه  این  موضوعات  تمام  در 
با  گفت:  موضوع  این  به  اشاره  با   ۱۴۰۲ دی   ۲۷ چهارشنبه 
توجه به ابلاغ اساسنامه جدید همه پایگاه های ملی باید دارای 
هیئت راهبردی باشند، بنابراین هیئت راهبردی کاخ مروارید 
کرد .مدیرکل  کار  به  آغاز  و  تشکیل  اعضا  احکام  ابلاغ  با 
البرز تشکیل هیئت راهبردی پایگاه ملی کاخ  میراث فرهنگی 
مروارید را اقدامی مهم برای ساماندهی به شرایط این مکان 

عنوان کرد و  اولین جلسه هیئت با طرح موضوعاتی از جمله 
شد.مدیرکل  تشکیل  مروارید  کاخ  حریم  و  عرصه  بازنگری 
میراث فرهنگی به عنوان رئیس هیئت راهبردی کاخ مروارید، 
مدیر پایگاه میراث ملی کاخ مروارید به عنوان دبیر، سه فرد 
از  سال هاست  که  پایگاه  موضوعات  از  مطلع  و  متخصص 
اعضای شورای فنی استان هستند، به عنوان اعضای حقیقی، 
سازمان  رئیس  و  کرج  شهردار  فرهنگی،  میراث  معاون 
حقوقی  اعضای  عنوان  به  نیز  استان  برنامه ریزی  و  مدیریت 

هیئت راهبردی پایگاه ملی کاخ مروارید معرفی شدند.
سعید نژادخیر خبرنگار البرز

هوای  دمای  میانگین  مازندران  هواشناسی  گزارش  طبق   
چهارماهه سال زراعی جاری )از ماه مهر تا منتهی به دی ماه( 
امسال ۱۱.۱ درجه سلسیوس بوده که نسبت به مدت مشابه 
افزایش  سلسیوس  درجه   ۵.۲ بوده،  که۶.۸درجه  قبل  سال 

یافته است.
 بر اساس گزارش هواشناسی مازندران از مرکز ملی اقلیم و 
مدیریت بحران خشکسالی سازمان هواشناسی کشور میانگین 
مازندران  استان  جاری  زراعی  سال  چهارماهه  هوای  دمای 
بلند مدت که ۷.۷ درجه  نسبت به مدت مشابه دوره آماری 
می  ن  نشا  افزایش  سلسیوس  درجه   ۴.۳ نیز  بوده  سلسیوس 

دهد.
بنابر این گزارش میانگین دمای هوای دی سال ۱۴۰۲ استان 
مازندران که ۸.۶ درجه سلسیوس بوده نسبت به مدت مشابه 
 ۳.۴ بوده  سلسیوس  درجه   ۵.۲ که  مدت  بلند  آماری  دوره 
قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  و  افزایش  سلسیوس  درجه 
افزایش  که ۴.۲ درجه سلسیوس بوده، ۴.۴ درجه سلسیوس 

داشته است.
درجه   ۸.۵ حدود  نیز  امسال  ماه  آذر  هوای  دمای  میانگین 
بلند  آماری  دوره  مشابه  مدت  به  نسبت  که  بوده  سلسیوس 
سلسیوس  ۴.۱درجه  بوده،  سلسیوس  درجه   ۴.۴ که  مدت 
درجه  هفت  که  قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  و  افزایش 

سلسیوس بوده، ۱.۵ درجه سلسیوس افزایش داشته است.
دوره آماری به میانگین چندین ساله گفته می شود که معمولا 
برای داده های مختلف هواشناسی در مازندران بین ۱۰ تا ۴۰ 

سال متغییر است.
داده های هواشناسی مازندران نشان می دهد میانگین بارش 
دی سال ۱۴۰۲ استان مازندران ۴۱.۸ میلی متر بوده که نسبت 
به مدت مشابه دوره آماری بلندمدت که ۴۹.۵ میلی متر بوده، 
حدود ۱۵ درصد کاهش و نسبت به مدت مشابه سال قبل که 

۲۱.۷ میلی متر بوده، حدود ۹۳ درصد افزایش داشته است.
استان  بارش چهارماهه سال زراعی جاری  میانگین  همچنین 
مازندران منتهی به دی امسال ۲۶۳.۴ میلیمتر بوده که نسبت 
به مدت مشابه دوره آماری بلندمدت که ۲۷۱.۲ میلیمتر بوده، 
حدود ۳ درصد کاهش و نسبت به مدت مشابه سال قبل که 

۱۵۷.۲ میلیمتر بوده، حدود ۶۷ درصد افزایش داشته است.
میانگین  که  دهد  می  نشان  مازندران  هواشناسی  های  داده 

به  نسبت  که  بوده  میلیمتر   ۵۹.۵ جاری  سال  ماه  آذر  بارش 
مدت مشابه دوره آماری بلندمدت که حدود ۷۰ میلیمتر بوده، 
 ۳۸ که  قبل  مشابه سال  به مدت  نسبت  و  ۱۴ درصد  حدود 

میلیمتر بوده، ۵۵ درصد افزایش داشته است.
طبق آمار میانگین بارش آبان سال ۱۴۰۲ استان مازندران ۶۷ 
میلی متر بوده که نسبت به مدت مشابه دوره آماری بلندمدت 
به  نسبت  و  کاهش  ۱۹درصد  بوده، حدود  متر  میلی   ۸۲ که 
درصد   ۴.۳۱ بوده،  متر  میلی   ۵۱ که  قبل  سال  مشابه  مدت 

افزایش داشته است.
به عنوان نخستین  امسال  ماه  آمار در مهر  استناد  به  همچنین 
که  بوده  متر  میلی   ۹۶ بارش  میانگین  جاری  آبی  سال  ماه 
نسبت به مدت مشابه دوره آماری بلندمدت که ۷۰ میلی متر 
بوده، حدود ۳۷ درصد افزایش و نسبت به مدت مشابه سال 

قبل که ۴۸ میلی متر بوده، ۱۰۰ درصد افزایش داشته است.
کشاورزی  های  گونه  علیه  اقلیمی  تغییرات  مخاطرات 

مازندران
مازندران استانی با محور تولیدی کشاورزی است که تقریبا 
کشت تمامی محصولات آن به بارندگی و ذخیره سازی آب 
بستگی دارد. طبق آمارهای رسمی تعداد بهره برداران بخش 
هرگونه  و  است  نفر  هزار   ۵۰۰ حدود  مازندران  کشاورزی 
تغییر در بارندگی به صورت مستقیم بر زندگی و معیشت آنان 
و در نهایت بر امنیت غذایی کشور که مازندران نقش حدود 
اثرگذاری  دارد،  آن  افزوده  ارزش  تولید  در  درصدی   ۱۲
در  اقلیمی  تغییرات  درازمدت  تبعات  از  کرد.یکی  خواهد 
و  شود  می  محسوب  ایران  کشاورزی  قطب  که  مازندران 
بخشی از تامین امنیت غذایی کشور را بر عهده دارد، آسیب 
مناطق  در  بویژه  کشاورزی  مختلف  های  گونه  شدن  پذیر 
بر  مازندران علاوه  ای است.گونه های کشاورزی در  جلگه 
یا  کاهش  برابر  در  کافی،  بارندگی  و  آب  به  نیازمندیشان 

افزایش ناگهانی دمای هوا نیز حساس هستند.
به عنوان نمونه، بارندگی های بی موقع ماه مرداد امسال که در 
مازندران به ماه »انجیر پزان« هم معروف است؛ سبب شده تا 
میوه درختان انجیر مرغوبیت کافی نداشته باشند، همان گونه 
گونه  مرغوبیت  بر  تیر  و  خرداد  های  ماه  سوزان  گرمای  که 
های دیگر از جمله صیفی جات اثرگذاشت و گوجه های کم 

آب و خیارهای پوک روی دست کشاورزان گذاشت.

این که باغداران مازندران در نیمه فصل پاییز که اوج رسیدن 
بارش  مانند سال ۹۵ شاهد  میوه مرکبات محسوب می شود 
سنگین برف و کاهش دمای هوا تا ۱۰ درجه زیر صفر باشند 
تیر که زمان رسیدن  اوایل  ماه خرداد و  برنجکاران در  یا  و 
 ۴۰ بالای  به  آن  و رسیدن  هوا  دمای  افزایش  با  است  شالی 
تغییرات  مخاطرات  از  گویا  واقعیتی  شوند،  مواجه  درجه 

اقلیمی علیه گونه های کشاورزی استان است.
مازندران  کشاورزی  بر  آن  اثر  و  اقلیم  تغییرات  دیگر  نمونه 
آذرماه  در  آلوچه  درخت  و  فرنگی  توت  بوته  دادن  میوه 
است. روز گذشته مدیر جهاد کشاورزی شهرستان سیمرغ در 
از اراضی زیرکشت توت فرنگی خارج از فصل در  بازدید 
این شهرستان خبر داد و اعلام کرده بود که به دلیل شرایط 
سیمرغ  شهرستان  فرنگی  توت  باغات  از  برخی  متغیر  جوی 

امسال زودتر از موعد به گل نشسته و میوه دادند.
بی فایده شدن داده های کشاورزی

های  گزارش  اساس  بر  مازندران  باغداران  و  کشاورزان 
نکته  ولی  کنند،  می  تولید  محصول  نوع   ۷۲ سالانه  رسمی 
قابل توجه این که بخشی از زمین های کشاورزی استان هر 

ساله تا سه بار زیر کشت قرار می گیرند.
محققان و کارشناسان بخش کشاورزی می گویند تغییر اقلیم 
کشاورزی  های  داده  و  اطلاعات  از  بسیاری  تا  شد  سبب 
قرار  استفاده  باغی که در زمان های گذشته مورد  زراعی و 
باز طراحی  باید  نداشته و  را  می گرفت، دیگر کارایی لازم 

شوند.
دما و  افزایش  از  ناشی  اقلیم  تغییر  به  توجه  با  معتقدند  آنان 
کم بارشی، شاخص های مهم الگوی کشت، تاریخ کشت و 
کود  نوع  و  سموم  از  استفاده  زمان  آبیاری،  دوره  برداشت، 

نیاز به تغییر دارند.
بر  موثر  اقلیمی  عوامل  اثر  کشاورزی،  اقلیمی  های  شاخص 
با استفاده از پارامترهای هواشناسی محاسبه  رشد گیاهان را 
و تصویری از وضعیت رشد، نمو و تولید محصولات زراعی 

در شرایط مختلف آب و هوایی ارائه می دهد.
اقلیمی  های  شاخص  اقلیم  تغییر  شرایط  در  اساس،  این  بر 
با ارزیابی تغییر این  نیز دستخوش تغییر شده که  کشاورزی 
شرایط  به  زراعی  گیاهان  واکنش  بررسی  امکان  ها  شاخص 

اقلیمی آینده میسر خواهد بود.
از  مهمتر  دنیا  مختلف  درکشورهای  غذایی  حکمرانی  امروز 
حفظ،  برای  دلیل  همین  به  است،  شده  قدرت  ابزار  دیگر 
شرایط  باید  کشاورزی  تولیدات  وری  بهره  و  پایداری 

تغییرات اقلیمی را بسیار ویژه مورد توجه قرار بدهیم.
تغییر  پدیده  با  سازگاری  معتقدند  کشاورزی  بخش  محققان 
و  مترقبه  غیر  حوادث  مدیریت  بر  آن  آثار  کاهش  و  اقلیم 
شکل گیری، تکمیل و زنجیره ارزش محصولات کشاورزی 
بسیار مهم است بنابراین اصلاح الگوی مصرف غذا، کاهش 
شاخص  ارتقا  غذایی،  تنوع  و  سواد  افزایش  تغذیه  سوء 
از دیگر  های کیفیت و سلامت غذا در طول زنجیره ارزش 

راهبردهای حوزه کشاورزی است.
زیر  آب  های  سفره  بخشی  تعادل  آب،  خوب  حکمرانی 
زمینی، ساماندهی چاه های غیر مجاز، ارتقای راندمان و بهره 
نامتعارف آب و توسعه عملیات  از منابع  وری آب، استفاده 
تغییرکاربری  از  جلوگیری  داری،  آبخوان  و  آبخیزداری 
بهبود  و  آلی  ماده  ارتقاء  سه،  و   ۲ یک،  کلاس  های  خاک 
در حوزه  فرسایش خاک، خودکفایی  کاهش  و  حاصلخیزی 
ها،  کش  آفت  و  کود  نهال،  بذر،  به  نیاز  مورد  های  نهاده 
از  بالاتر  افزوده  ارزش  ایجاد  و  ضایعات  و  تلفات  کاهش 
بقایای محصولات کشاورزی، توسعه نظام فرآوری با صنایع 
دیگر  از  مکانیزاسیون  ضریب  ارتقای  و  تکمیلی  و  تبدیلی 

راهبردها در شرایط تغییر اقلیم کشاورزی است.
از  طیور  و  دام  و  گیاه  و  گل  پروری،  آبزی  مرکبات،  برنج، 
مازندران محسوب می شود  مهمترین محصولات کشاورزی 
افزوده  ارزش  و  تولید  مقدار  لحاظ  به  را  نخست  رتبه  که 

اقتصادی در کشور دارد.

در برنامه ای مسائل و مشکلات صنعتگران، سرمایه گذاران و 
کارآفرینان شهرک صنعتی بزرگ شیراز  بررسی شد و چاره 

جویی جهت رفع موانع تولید، در دستور کار قرار گرفت.
در این برنامه که با حضور رییس کل دادگستری استان فارس، 
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، معاونان رییس کل  و 
مدیران کل بازرسی و ثبت اسناد و املاک استان، مدیر عامل 
آبفای شیراز، رئیس سازمان بسیج کارگری و کارخانجات سپاه 
فجر فارس و نمایندگان دستگاه های اجرایی استان برگزار شد، 
مسائل و مشکلات شماری از صنعتگران و تولیدکنندگان،  مورد 

بررسی و رسیدگی قرار گرفت.
و  اراضی  تملک  به  مربوط  مشکلات  همچنین  این جلسه  در 
نیز  مطرح و   بزرگ شیراز   طرح های توسعه شهرک صنعتی 
منظور  به  استان  دادگستری  رئیس کل  دستورات لازم توسط 

تسریع در رسیدگی و  رفع موانع و مشکلات صادر شد.
رئیس کل دادگستری استان فارس در این جلسه با بیان اینکه 
رسیدگی و رفع مسائل و مشکلات صنعتگران و سرمایه گذاران 
در  قضاییه  قوه  برنامه های  و   سال  شعار  تحقق  راستای  در 
تلاش  گفت:  دارد،  قرار  استان  قضایی  مجموعه  کار  دستور 
می کنیم با برگزاری چنین جلساتی و حضور مستمر در شهرک 

صنعتی به گره گشایی مسائل و مشکلات بپردازیم.
در  افزود:  موسوی  سیدکاظم  والمسلمین  الاسلام  حجت 
و  صنعتگران  مشکلات  به  رسیدگی  بر  علاوه  نیز  جلسه  این 

کارآفرینان، مشکلات مربوط به شهرک صنعتی نیز بررسی و  
اغلب موارد مطرح شده  نیز رفع شد.

مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس هم در این جلسه 
با اشاره به اهمیت صنایع کوچک در توسعه صنعتی و ایجاد 
اشتغال پایدار و سهم بیش از ۹۰ درصدی صنایع کوچک از 
کل صنایع استان گفت: با توجه اینکه بخش عمده ای از صنایع 
مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی استان را صنایع کوچک 
رشد  در  صنایع  این  از  حمایت  و  توجه  می دهند،  تشکیل 

اقتصادی و توسعه صنعتی استان نقش مهمی را ایفا می کند.
اینکه شهرک ها و نواحی صنعتی  بیان  با  سید مسعود عظیمی 

بسترهای لازم را برای استقرار و فعالیت صنایع کوچک فراهم 
می کنند، گفت: در استان فارس ۶۳ شهرک و ناحیه صنعتی 
با مساحت  افزون بر ۷۲۰۰ هکتار  راه اندازی شده است اما  

مساحت اراضی متناسب با ظرفیت های استان نیست.
وی با اشاره به اینکه مساحت کم شهرک ها و نواحی صنعتی 
افزایش  را  شهرک ها   انتفاع  حق  خدمات  شده  تمام  هزینه 
دو  برنامه ای  در  می دانیم  مکلف  را  خود  ما  گفت:  می دهد، 
ساله مساحت اراضی در اختیار شهرک های صنعتی را  افزایش 
دهیم تا ظرفیت استقرار واحدهای صنعتی برای حداقل ۱۰سال 
آینده فراهم شود که تحقق این هدف بدون تعامل و همکاری 
دستگاه های حاکمیتی، به ویژه مجموعه دادگستری کل استان، 
مجموعه  از  قدردانی  با  ادامه  در  نیست.عظیمی  پذیر  امکان 
و  مشکلات صنعتگران  رفع  و   پیگیری  در  استان  دادگستری 
اقتصاد  ستاد  نظیر  خوبی  ظرفیت های  گفت:  گذاران  سرمایه 
مقاومتی در دادگستری استان به منظور پیگیری و رفع مشکلات 
روند  می تواند  آن  از  استفاده  که  دارد  وجود  صنعت  حوزه 
توسعه صنعتی را شتاب بخشد.عظیمی در پایان با بیان اینکه 
در  موجود  اشتغال  و  واحدهای صنعتی  از  حدود ۶۰ درصد 
شیراز  بزرگ  صنعتی  شهرک  در   فارس  صنعتی  شهرک های 
و  چالش ها  دارای  صنعتی  شهرک  این  گفت:  دارند،  استقرار 
برطرف شدن  آنها سبب  نیز هست که رفع  مشکلات خاصی 
دغدغه های سرمایه گذاران، صنعتگران و کارآفرینان  می شود.

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان طارم:
 ۲۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای اتمام

 پروژه راهسازی» ملاسرا-شفت« به
 طول» ۱۰ کیلومتر« نیاز است

اینکه  بیان  طارم،با  شهرستان  شهرسازی  و  راه  اداره  رئیس 
عملیات اجرایی پروژه راهسازی» ملاسرا-شفت به طول» ۱۰ 
کیلومتر« حدفاصل سه راهی سرخه دیزج تا تقاطع کوهکن با 
اعتباری بالغ بر ۱۰ میلیارد تومان کلید خورد،گفت: برای اتمام 

پروژه به ۲۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است.
سید غفورشفیعی در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
اینکه سه پروژه مهم راهسازی  بیان  با  و شهرسازی )زنجان(، 
در شهرستان طارم در دست اجرا است، گفت:عملیات اجرایی 
پروژه راهسازی» ملاسرا- شفت « در طارم،سال ۹۱ آغاز شده 

و از پروژه های مهم استان زنجان است.  
وی به مشخصات فنی این پروژه اشاره کرد و بیان داشت: طول 
پروژه ملاسرا - شفت »  ۱۰۰ کیلومتر« بوده که» ۴۴ کیلومتر« 
کیلومتر«   ۵۶ و»  باشد  می  منجیل  به  بناب  پروژه  داخل  آن 

باقیمانده از سه راهی سرخه دیزج آغاز می شود. 
اینکه  بیان  طارم،با  شهرستان  شهرسازی  و  راه  اداره  رئیس 
سال ۱۳۹۱ عملیات اجرایی» ۱۰ کیلومتر« از آن حدفاصل سه 
 ۱۰ بر  بالغ  اعتباری  با  کوهکن  تقاطع  تا  دیزج  سرخه  راهی 
میلیارد تومان کلید خورد و در حال حاضر ۷۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد،تصریح کرد: برای اتمام پروژه به ۲۰۰۰ میلیارد 
به  تامین  و  تخصیص  با  امیدواریم  و  است  نیاز  اعتبار  تومان 
موقع اعتبارات این پروژه به اتمام برسد و ادامه پروژه بعد از 
تقاطع کوهکن و شهر آببر در حوزه استان گیلان منوط به اخذ 
میسر  مصوب  طرح  و  کشور  زیست  محیط  سازمان  از  مجوز 
شفت«  ملاسرا-  پروژه»  اینکه  به  اشاره  با  خواهدبود.شفیعی، 
اساسی  مهم و  استان های گیلان و زنجان یک ضرورت  برای 
بین  تردد  پروژه  این  اجرایی شدن سریع  با  آورشد:  است،یاد 
استانی کاهش می یابد. وی،با بیان اینکه  محور »ملاسرا-شفت 
شمال  با  شمالی  استان های  بین  ارتباطی  کریدور  می تواند   »
وضعیت  بهبود  در  ارتباطی  راه  این  باشد،گفت:  کشور  غرب 

گردشگری و اقتصاد دو استان مؤثر خواهد بود.

آغاز عملیات اجرایی پروژه 484 واحدی 
نهضت ملی  مسکن گلسار ابهر

جمع  در  زنجان  استان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
در  مسکن  ملی  نهضت  طرح  اجرای  به  اشاره  با  خبرنگاران 
 ، مسکن  بنیاد  سوی  از  جمعیت  نفر  هزار   ۱۰۰ زیر  شهرهای 
احداث  اجرایی  عملیات  و  اراضی  سازی  :آماده  کرد  اظهار 
سوی  از  ابهر  گسار  مسکن  ملی  نهضت  واحدی   ۴۸۴ پروژه 

ناوگان ماشین آلات بنیاد مسکن آغاز شده است.
وی با اشاره به اینکه، زمین مورد نیاز این پروژه از سوی اداره 
است،  شده  واگذار  مسکن  بنیاد  به  و  تامین  شهرسازی  و  راه 
احداث  هکتار   ۵/۳ بر  بالغ  مساحتی  در  پروژه  این  داد:  ادامه 

خواهد شد.
خواجه ای از  اجرای  ۲۰۸۹ واحد مسکونی  به مساحت۲۵۱۲۱۷ 
متر مربع در قالب طرح نهضت ملی مسکن از سوی بنیاد مسکن 
استان خبر داد و افزود: ۲۵۷واحد مسکونی  به مساحت۳۲۲۲۹ 
متر مربع مسکن در قالب مسکن  محرومین نیز در حال ساخت 

است.
مدیرکل بنیاد مسکن یادآور شد: پروژه های در دست طراحی 

به تعداد  ۲۸۶۴واحد  به مساحت ۳۵۸۴۰۴مترمربع می باشد.
ارتقاء  و   مسکن  تولید  برای  حمایتی  رویکرد  ای  خواجه 
کیفیت ساخت و ساز با رعایت استفاده از مصالح استاندارد، 
انقلابی  دانست و گفت: مشارکت  را اولویت  مهم این نهاد 
مردم در پرداخت به موقع ، موجب تسریع در اجرای پروژه ها  

و تحویل به موقع واحدها است

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 
فارس تاکید کرد:

ارتقاء سطح دانش و مهارت کارکنان 
و نیروهای پیمانکاری برق فارس 

 

مراسم  در  فارس  استان  برق  نیروی  توزیع  مدیرعامل شرکت 
آغاز رویداد ارزیابی صلاحیت حرفه ای نیروهای  پیمانکاری 
شهرستان های جنوبی استان فارس گفت: از آنجا که سیمبانان 
و نیروهای اجرایی به عنوان رزمندگان خط مقدم و صف اول 
صنعت برق تلقی می شوند، بنابراین ارزیابی صلاحیت حرفه 
ای آنان و همچنین ارتقاء سطح دانش و مهارت این گروه بسیار 

حائز اهمیت می باشد. 
حمیدرضا کریمی فرد، بر اهمیت ارتقاء سطح دانش و مهارت 
کارکنان و نیروهای پیمانکاری تاکید کرد و افزود: در راستای 
تامین برق مطمئن و پایدار برای کلیه مشترکان توسط صنعت 
با  برق  صنعت  که  هایی  چالش  بر  آمدن  فائق  و  استان  برق 
آن روبروست، ضرورت دارد تا نیروهای اجرایی این صنعت 
همواره از آمادگی کامل برخوردار بوده و سطح آموزش و اثر 
بخشی آنها  پیوسته مورد بازبینی و سنجش قرار گیرد.این مقام 
مسئول در تشریح رویداد ارزیابی صلاحیت حرفه ای نیروهای 
در  اظهار کرد:  فارس  استان  پیمانکاری شهرستان های جنوبی 
نظام  اجرای  موضوع  و  نیرو  وزارت  ابلاغیه  اجرای  راستای 
نامه ارزیابی صلاحیت حرفه ای نیروهای پیمانکاری و با توجه 
به گستردگی استان فارس این پروژه در سطح شرکت توزیع 
برنامه ریزی شده و  نیروی برق استان فارس در چهار منطقه 
شهرستان  محوریت  با  جنوبی  شهرستان های  اکنون جهت  هم 
نیروی  توزیع  انجام است.مدیرعامل شرکت  لارستان در حال 
برق استان فارس، صلاحیت حرفه ای ۲۰۵ نفر از سیمبانان و 
نیروهای پیمانکاری شرکت توزیع نیروی برق استان فارس طی 
سه روز از یک لغایت سوم بهمن ماه در شهر لار  با حضور ۳۰ 
ارزیاب استانی و کشوری مورد ارزیابی و پایش قرار می گیرد.

کریمی فرد با اشاره به اهمیت سلامت کارکنان و تاثیر به سزای 
اظهار کرد: در طی  به مشترکان  بر کیفیت خدمت رسانی  آن 
نیروهای  ایمنی  مهم  مباحث  ارزشمند،  رویداد  این  روزهای 
تمام  به  توجه  و  سیمبان  روانشناسی  بحث های  پیمانکاران، 
روانشناسی  مشاوره های  انجام  و  روان  و  روح  سلامت  ابعاد 
سنجیده  و  انجام  پیمانکاری  نیروهای  و  کارکنان  سطح  در 
خواهد شد.مدیرعامل این شرکت در پایان گفت: نتایج حاصل 
اطلاعاتی  بانک های  در  محرمانه  به صورت  ارزیابی ها  این  از 
مورد تجزیه و تحلیل قرار خواهد گرفت تا برای آن دسته از 
برنامه ریزی  دارند،  بیشتری  آموزش های  به  نیاز  که  همکاران 

مناسب صورت گیرد.

رتبه اول تحویل کلاس و مشارکت 
خیرین در سال ۱4۰۲ به سیستان و 

بلوچستان اختصاص یافت

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس سیستان و بلوچستان 
با بیان اینکه در سال ۱۴۰۲ هم از نظر تحویل کلاس ساخته 
شده و هم از نظر مشارکت خیرین در مدرسه سازی، سیستان 
و بلوچستان در رتبه اول کشوری قرار گرفته است، گفت: از 
درس  هزار کلاس   ۴ از  بیش  تاکنون  سیزدهم  دولت  ابتدای 
در سیستان و بلوچستان ساخته شده است. میثم لک زایی در 
گردهمایی مدیران و روسای آموزش و پرورش شهرستان ها و 
مناطق استان که در سالن کنفرانس خانه معلم زاهدان برگزار 
و  است  توسعه  زیربنای  پرورش  و  آموزش  کرد:  اظهار  شد، 
و  دار  سکان  پرورش  و  آموزش  ادارات  روسای  و  مدیران 
هدایت کننده نظام تعلیم و تربیت هستند.وی با بیان اینکه سرانه 
فضای آموزشی در استان ۸/۳ مترمربع است، افزود: در دولت 
سیزدهم عزم جدی برای ساخت فضای آموزشی در سیستان و 
بلوچستان صورت گرفت و همچنین سعی شد تا در نرخ سرانه 
فضای آموزشی، عدالت در شهرستان ها و مناطق حفظ شود.او 
همچنین گفت: در مجموع در دولت دوازدهم ۳ هزار و ۶۶۰ 
کلاس درس در سیستان و بلوچستان ساخته شد؛ در حالی که 
از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون بیش از ۴ هزار کلاس درس 
در این استان ساخته و مدرسه سازی به یک جریان تبدیل شده 
پرورش  و  آموزش  و روسای  مدیران  نقش  بر  است.لک زایی 
در اولویت بندی نیازهای مناطق و شهرستان ها تاکید کرد و 
انجام شود،  نیازسنجی به درستی  بندی و  گفت: اگر اولویت 
تامین فضای آموزشی و تجهیزات و تعمیرات نیز به خوبی و 
در جای خود انجام خواهد شد.وی همچنین بر انجام پروژه 
گفت:  و  کرد  تاکید  مدارس  نوسازی  نظارت  با  خیری  های 
مدیران و روسای آموزش و پرورش در شهرستان ها و مناطق 
تا  فراهم کنند  را  نوسازی  با  ارتباط خیرین مدرسه ساز  باید 
پروژه در مراحل مختلف با نظارت این مجموعه انجام شود.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان مشکل آب و 
برق مدارس را یکی از مهمترین مسائل عنوان کرد و گفت: در 
این راستا تفاهم نامه ای با شرکت برق استان منعقد شده است 
خاطر  دهند.لک زایی  انجام  را  مدارس  برق  شبکه  اجرای  تا 
نشان کرد: در زمینه آب و فاضلاب نیز اقدام مشابهی در حال 
انجام و پیگیری است که مشارکت و پیگیری مدیران و روسای 
آموزش و پرورش در شهرستان ها و مناطق را می طلبد.وی 
همچنین به اجرای دو طرح شهید عرب و شهید عجمیان در 
مدارس استان اشاره کرد و گفت: در طرح شهید عجمیان بیش 
از ۷۰ تن رنگ توزیع و ۵۵۰ کلاس درس شاداب سازی شد.     

زاهدان-اشرفی/ خبرنگار نسیم

دیدار مدیرکل تامین اجتماعی
 چهارمحال و بختیاری با روسای کانون 

بازنشستگی کارگری استان
مدیرکل تامین اجتماعی استان چهارمحال و بختیاری در جمع 
روسای کانون های بازنشستگی استان از آنان به عنوان بازوان 
توانمند اجرائی در سازمان نام برد. به گزارش روابط عمومی 
اداره کل تامین اجتماعی چهارمحال و بختیاری، طی نشست 
کانون های  روسای  با  استان  تامین اجتماعی  مدیرکل  تعاملی 
توسعه  و  تقویت  راستای  در  استان  کارگری  بازنشستگی 
با شرکای اجتماعی برگزار شد،عبدالله مختاری،ضمن  تعامل 
بازنشستگان  کانون  مدیره  هئیت  و  روسا  منتخبین  به  تبریک 
استان  تامین اجتماعی  مدیریت  مجموعه  کرد  عنوان  کارگری 
تمام تلاش خود را در راستای حمایت از سرمایه جامعه عظیم 
محافل  در  آن  کارفرمایان  و  بگیران  ،مستمری  شدگان  بیمه 
گوناگون به کار خواهد گرفت .مدیرکل تامین اجتماعی استان 
بیان کرد: مجموعه کانون ها  ادامه  بختیاری در  چهارمحال و 
خط مقدم سازمان بوده تا با تعامل دو سویه پایداری و ارتقاء 

بیش از پیش رقم خورد.
وی ضمن اشاره به اینکه در حال حاضر پنجاه و یک هزار 
سازمان  پوشش  تحت  استان  سطح  در  بگیر  مستمری  نفر 
بیمه شده  افزود، ضریب وابستگی  باشد  تامین اجتماعی می 
دارد  تامل  جای  جمعیت  جوانی  معضل  با  مستمری بگیر  به 
،لذا ضمن تقدیر از دولت و مسئولین متولی  مبنی به اتخاذ 
تصمیمات ویژه دولت  مردمی سیزدهم در خصوص جوانی 
روی  پیش  در  امید  و  نقطعه عطف  آوری  فرزند  و  جمعیت 
ماست ریاست کانون بازنشستگی کارگری استان چهارمحال 
برپائی  و  استان  کانون های  مجموعه  اهتمام  از  بختیاری  و 
نشست های مستمر و بررسی مداوم مشکلات مطروحه توسط 
بازنشستگان  چالش های  گفت:  و  کرد  تقدیر  استان  مدیریت 
بیمه  و  بازنشستگان  وام  ،پرداخت  درمانی  های  حوزه  در 
در  است  امید  که  باشد  می  حافظ   سازان  آتیه  تکمیلی 
برگزار  استان  کل  اداره  سوی  از  که  مستمر  نشست های 
استانی  مسئولین  تصمیم گیری  اختیار  حوزه  در  که  می شود 
خواهد بود پیگیری شود تا جلسات تعاملی نتیجه مثمر ثمری 
را داشته باشد.روسای کانون های بازنشستگی شهرستان نیز 
درباره ارائه خدمات درمانی به ۵۱هزار خانوار مستمری بگیر 
دندانپزشک  ،اختصاص  بیمه  پایه  سقف  رفع  در خصوص   ،
به درمانگاه ها، پیگیری مصوبات سفر وزیر تعاون کار و رفاه 
اجتماعی در خصوص ساخت پلی کلینیک در شهرستان های 
شهرکرد، بروجن ،سامان ،شلمزار ،اردل و... موضوعات خود 
لازم  پاسخ  نشست  در  حاضر  مسئولین  سوی  از  و  طرح  را 
دریافت و دستور تسریع در مرتفع نمودن مسائل صادر شد.

این جلسه با حضور معاونت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،مدیر 
کل تامین اجتماعی،مدیر درمان ،معاونت بانک رفاه کارگران 

و مدیر عامل بیمه آتیه سازان حافظ استان برگزار گردید.
شهرکرد؛ خبرنگار نسیم

اجرای ۱۰۰۰ متر عملیات زیرسازی در 
خیابان خواجه نصیر

مسئول زیرسازی شهرداری شهرکرد گفت: در راستای تعریض 
متر  هزار  به مساحت  زیرسازی  عملیات  خیابان خواجه نصیر 
مبینی اظهارداشت: عملیات تعریض خیابان  اجرا شد.ابراهیم 
خواجه نصیر در راستای کاهش ترافیک توسط سازمان عمران 
و بازآفرینی در حال اجرا می باشد که عملیات زیرسازی این 

پروژه توسط واحد زیرسازی انجام شد.
وی افزود: هزار متر طول در عرض یک متر زیرسازی توسط 

این واحد با استفاده از ماشین آلات شهرداری اجرا شد.
مسئول زیرسازی شهرداری شهرکرد بیان کرد: تسهیل در تردد 
شهروندان و روان سازی ترافیک ازجمله اهداف اجرای این 

پروژه می باشد.                        شهرکرد؛خبرنگار نسیم
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توافق با عیسی و مذاکره با علیپور؛ 
خط حمله رویایی در انتظار پرسپولیس؟

واکنش خداداد به اتهام فاش کردن 
اسرار تیم ملی؛

 اگر قلعه نویی از آن مکالمه 
چیزی بگوید من هم می گویم!

خسروی وفا: 

رونمایی از صدای تختی بهانه گردهمایی المپیکی ها شد

صدای  از  رونمایی  می گوید  ایران  المپیک  ملی  کمیته  رئیس 
تختی بهانه ای برای برگزاری مراسم جشن سده المپیک شد.

محمود خسروی وفا رئیس کمیته ملی المپیک در مراسم جشن 
امروز  مراسم  میهمانان  به  المپیک ضمن خوشامد گویی  سده 
گفت:  امروز یک خبر خوش دارم که آن هم نداشتن سخنران 
در مراسم است. ما غیرورزشی در این مراسم دعوت نکرده ایم 
و امروز میزبان شما هستید. ضیافت سده المپیک با همت کمیته 

برای  تا  برگزار شد  المپیک و وزارت ورزش و جوانان  ملی 
اولین بار همه ورزشکاران نسل قدیم دورهم جمع بشوند تا 

دورهمی داشته باشیم.
تا دور هم  بهانه ای شد  افزود: رونمایی از صدای تختی  وی 
باشیم. با هنرمندی این صدا به صورت موزه ای نگهدای خواهد 
شد تا باعث شود از یک مرد بزرگ یک خاطره باقی بماند. 
است.  شده  کار  امروز  مراسم  برگزاری  برای  ماه   6 حدودا 

تاریخ 100 ساله کمیته را امروز نگاه می کنید اما 6 ماه برای 
آن زحمت کشیده شده است. عکس ها و فیلم هایی که امروز 
در این مراسم رونمایی و منتشر می شود همگی واقعی است. 
رونمایی  هم  انتظامی  استاد  المپیک ساخته  موسیقی  از  امروز 
هزینه ای  هیچ  او  بود.  خواهد  ماندگار  قطعه  یک  که  می شود 
ایران  برای  را  قطعه  این  و  نگرفت  قطعه  این  ساخت  برای 

ساخت و ایران قوی یک کار موسیقی قوی می خواهد.
به عنوان  ورزشی  چهره   5 انتخاب  به  اشاره  با  خسروی وفا 
به  ورزشکاران  از  نفر   5 گفت:  فرهنگی  ماندگار  چهره های 
عنوان چهره ماندگار فرهنگی انتخاب شده اند که توسط انجمن 
آثار و مفاخر فرهنگی مورد تقدیر قرار می گیرند. این انجمن 
با اهدای لوح تقدیر  100 سال است که فعال است و امروز 

از رزاز، موحد، نصیری و با اهدای لوح،  تقدیر خواهد شد.
وی در بخش دیگری از سخنانش افزود: این دورهمی امروز را 
مدیون شهدا هستیم که آرامش را به جامعه ما دادند. ما هرچه 

داریم از قبِلَ شهدا است.
خسروی وفا ادامه داد: اگر بخواهیم از یک زاویه دیگر ورزشی 
در  ایران  و  دنیا  قهرمانان  عموما  که  است  این  کنیم  صحبت 
دیده  کمتر  که  زاویه ای  آن  و  شده اند  قهرمان  سخت  شرایط 
می شود مادرانی هستند که از سفره خانه زدند تا فرزندانشان 
قهرمان شوند و پدرانی که از جیب شان زدند تا فرزندان شان 
به قهرمانی برسند. مربیانی که این قهرمانان را پرورش دادند 
این  بدهم  می خواستم  که  بدی  خبر  و  نشدند  دیده  گاه  هیچ 
است که مادران و پدران و مربیان ورزشکاران هیچ گاه دیده 
نشده اند. خواهش می کنم به احترام مادرها، پدرها، همسرها و 
مربیان قهرمانان که دیده  نشده اند 30 ثانیه بایستید و برایشان 

دست بزنید.

پاکتا  مارکوس  با  رایزنی  حال  در  پرسپولیس  باشگاه  مدیران 
عنوان  به  برزیلی  کهنه کار  سرمربی  این  احتمالًا  و  هستند 

سکان دار جدید سرخ پوشان معرفی می شود.
استخدام  دنبال  به  گذشته  روزهای  طول  در  پرسپولیسی ها 
سرمربی جدید برای تیم شان بودند و بعد از رسمی شدن قطع 
همکاری با یحیی گل محمدی، مذاکرات برای انتخاب جانشین 
جانشینی  گزینه  جدی ترین  ایوانکوویچ،  برانکو  شد.  آغاز  او 
با  شده  انجام  مذاکرات  دور   2 وجود  با  که  بود  گل محمدی 
سرمربی کروات اما ایوانکوویچ به درخواست مدیران باشگاه 
سرخ پوشان  هدایت  سکان  دوباره  پذیرش  برای  پرسپولیس 
برانکو  دوباره  همکاری  پروژه  تا  داد  منفی  پاسخ  پایتخت 

ایوانکوویچ هم شکست بخورد.
مدیران باشگاه پرسپولیس که در روز اعلام خبر استعفای یحیی 
گل محمدی، مدعی شدند 10 گزینه خارجی برای جانشینی او 
برسند،  توافق  به  ایوانکوویچ  با  نتوانستند  آنکه  از  بعد  دارند، 
دنبال کردند.  انتخاب سرمربی جدید را  برای  مذاکرات خود 
آن ها با چهره هایی مانند ولادیمیر پتکوویچ، جیانی دی بیاسی، 
دنبال  را  خود  مذاکرات  کونسیسائو  آنتونیو  و  پسیرو  ژوزه 
به  نخست  وهله  همان  در  کونسیسائو  و  پتکوویچ  که  کردند 
با  مذاکرات  اما  دادند  منفی  پاسخ  پرپسولیسی ها  درخواست 

پسیرو و دی بیاسی متفاوت پیش رفت.
جام  در  نیجریه  ملی  تیم  سکان دار  روزها  این  که  پسیرو 
ملت های آفریقا 2023 است، پاسخ نهایی خود را به درخواست 
پرسپولیسی ها را به پایان مسابقات جام ملت های آفریقا موکول 
باشگاه پرسپولیس  تا مدیران  باعث شد  کرد که همین مسئله 
قید همکاری با پسیرو را بزنند. همچنین گفته می شود مذاکرات 
با دی بیاسی هم به دلیل اختلاف بر سر مسائل مالی به نتیجه 

نرسیده تا گزینه های جدید روی میز مدیران باشگاه پرسپولیس 
بیاید و جدی ترین گزینه مطرح شده، مارکوس پاکتا، سرمربی 

65 ساله اهل کشور برزیل است.
دنیاگردی به سبک پاکتا!

مارکوس پاکتا در حالی به گزینه هدایت تیم پرسپولیس تبدیل 
شده که در حال حاضر با تیم بلوزداد الجزایر در حال همکاری 
صورت  در  برزیلی  سرمربی  این  که  می شود  گفته  اما  است 
نهایی شدن توافقات با باشگاه پرسپولیس، مشکلی برای پیوستن 
پاکتا  کارنامه  به  نگاهی  ندارد.  پایتخت  سرخ پوشان  جمع  به 
نشان می دهد که میانگین عمر مربیگری او در هر تیم حتی به 
1.5 فصل هم نمی رسد و سرمربی برزیلی علاقه زیادی به تغییر 

تیم دارد و در بیش از 20 تیم سابقه سرمربیگری دارد!
پاکتا که از سال 1987 میلادی فعالیت خود در کسوت سرمربی 
را آغاز کرده، با فوتبال آسیا هم بیگانه نیست؛ چرا که تجربه 
سرمربیگری در تیم های الشباب عمان، الهلال عربستان، الغرافه 

قطر، الریان قطر، الشباب امارات و الشرطه عراق را در کارنامه 
نیمکت  بار حضور روی  تجربه 20  او  دارد و همچنین  خود 
تیم ملی عربستان را هم در کارنامه اش دارد و به نظر می رسد 
این  انتخاب  از علل  با فوتبال قاره آسیا، یکی  او  که آشنایی 
سرمربی کهنه کار به عنوان گزینه هدایت سرخ پوشان پایتخت 

محسوب می شود.
مردی با 2 تجربه قهرمانی در جام جهانی!

سرمربی کهنه کار برزیلی دوران درخشان خود را در تیم های 
پایه برزیل گذراند؛ به طوری که او توانست هم در تیم زیر 17 
سال برزیل قهرمان جهان شود و هم اینکه در تیم زیر 20 سال 
برزیل به این عنوان دست پیدا کرد تا رکوردی فوق العاده را 
با الهلال در لیگ  از خود به جای بگذارد. 2 قهرمانی همراه 
عربستان و جام پادشاهی این کشور از جمله دیگر افتخارات 
پاکتا است و او همچنین در رقابت های باشگاهی قطر هم سابقه 
قهرمانی با تیم های الغرافه و الریان را در کارنامه اش دارد و 
لیگ  در  بلوزداد  تیم  با  گذشته  فصل   2 او  قهرمانی  آخرین 

الجزایر بود.
با  انجام آخرین رایزنی ها  باشگاه پرسپولیس در حال  مدیران 
این  رضایت  بتوانند  که  امیدوارند  و  هستند  پاکتا  مارکوس 
اگر  می شود  گفته  و  کنند  جلب  را  برزیلی  کهنه کار  سرمربی 
اتفاق خاصی رخ ندهد، احتمال معارفه این سرمربی باتجربه 
چسواو  و  فودا  فرانک  دارد.  وجود  آینده  ساعت   24 طی 
محسوب  پرسپولیس  هدایت  گزینه های  دیگر  میشنیویچ 
می شوند که گفته می شود در صورت شکست در مذاکرات با 
پاکتا، مدیران باشگاه پرسپولیس به سراغ آن ها خواهند رفت 
یحیی  جانشین  کسوت  در  کسی  چه  سرانجام  دید  باید  که 

گل محمدی معرفی می شود.

مدیران باشگاه شهرداری سیرجان موفق شدند با ثنا صادقی به 
توافق برسند و این هافبک 23 ساله به عضویت تیم شهرداری 

سیرجان در آمد.
فوتبال  برتر  لیگ  دوره  شانزدهمین   ،360 فوتبال  گزارش  به 
به  پراتفاق،  و  جذاب  نیم فصلی  گذراندن  از  بعد  ایران  زنان 
نیم فصل  پایان  در  است.  رسیده  زمستانه  تعطیلات  دوران 
رده بندی  جدول  صدرنشین  امتیاز   23 با  بم  خاتون  نخست، 
است و تیم های شهرداری سیرجان و ملوان بندرانزلی هم با 22 
می شوند.  محسوب  خاتون  تعقیب کنندگان  نزدیک ترین  امتیاز 
دوم  نیم فصل  است  قرار  لیگ  سازمان  برنامه ریزی  براساس 
طبق  و  شود  آغاز  بهمن ماه  سیزدهم  جمعه  روز  از  رقابت ها 
برنامه اعلام شده، تیم ها از سی ام دی ماه تا شانزدهم بهمن ماه 

فرصت دارند تا در بازار نقل وانتقالات زمستانه فعالیت کنند.
ملوان بندرانزلی اولین تیمی بود که با جذب نرگس سبکتکین، 
بازیکن سابق سپاهان را به خدمت گرفت و چراغ بازار زمستانه 
قراراست  که  شد  گفته  گذشته  روزهای  در  کرد.  روشن  را 
به فهرست خود اضافه  بازیکن جدید  یا 3  سپاهانی ها هم 2 
کنند و با توجه به کمبود بازیکن در فهرست خاتون، کادرفنی 
این باشگاه هم در حال رصد وضعیت بازار زمستانه است تا 
بازیکن جدید به خدمت گیرد. شهرداری سیرجان دیگر مدعی 
تقویت  دنبال  به  زنان است که  فوتبال  برتر  لیگ  قهرمانی در 
فهرست خود بوده و مدیران این باشگاه توانستند با یک چهره 

سرشناس و موفق به توافق برسند.
صادقی دوباره شاگردان ایراندوست شد

ثنا صادقی، هافبک 23 ساله فوتبال زنان ایران که فصل گذشته 
در تیم سپاهان اصفهان حضور داشت و عملکردی درخشان 
گذشته  فصل  در  آنکه  از  بعد  گذاشت،  جای  به  خود  از  را 
با مریم ایراندوست در جمع طلایی پوشان اصفهانی همکاری 
داشت و پیش از آن هم در تیم ملی، روزهای درخشانی را در 
مسیر رسیدن به جام ملت های آسیا 2022 زیرنظر ایراندوست 
باتجربه  سرمربی  این  با  دیگر  بار  تا  گرفت  تصمیم  گذراند، 
دوران  گذراندن  از  بعد  صادقی  به طوری که  کند؛  همکاری 
مصدومیت، با مدیران باشگاه شهرداری سیرجان وارد مذاکره 
امضا  به  را  قراردادش  رسماً  او  نهایی،  توافق  از  بعد  و  شد 

رساند تا در نیم فصل دوم برای تیم سیرجانی به میدان برود.
اما  داشت  قرار  آمادگی  اوج  در  گذشته،  فصل  در  صادقی 
هافبک  این  تا  شد  باعث  صلیبی  رباط  پارگی  مصدومیت 
شانزدهمین  نخست  نیم فصل  در  نتواند  خوش آتیه  و  جوان 
حالی که  در  برود.  میدان  به  زنان  فوتبال  برتر  لیگ  دوره 

میان  جدید  قراردادی  امضای  احتمال  درباره  گمانه زنی هایی 
ثنا صادقی و باشگاه سپاهان مطرح بود اما او تصمیم گرفت 
تا پای میز مذاکره با مدیران باشگاه شهرداری سیرجان بنشیند 
و قراردادش را با سفیدوسبزپوشان به امضا رساند تا از او به 

عنوان یکی از بمب های بازار زمستانه یاد شود.
خداراشکر که در اوج آمادگی مصدوم شدم چون ...

هافبک 23 ساله و جدیدالورود شهرداری سیرجان در گفت وگو 
داد:  توضیح  دوران مصدومیت خود  درباره  »فوتبال 360«  با 
»اتفاق تلخی که برای من رخ داد، برای همه بازیکنان بزرگ 
جدی  مصدومیت  حالت   2 در  بازیکن  و  می دهد  رخ  دنیا 
می بیند؛ زمانی که هیچ آمادگی ای ندارد و زمانی که بسیار آماده 
آماده  بسیار  داد؛ چرا که من  برای من رخ  است! گزینه دوم 
بودم و واقعاً در شرایط خوبی قرار داشتم. خدا را از این بابت 
شکر می کنم که در دوران اوج من این اتفاق افتاد تا از فوتبال 
بازی کردن عقب نیفتم و انگیزه برای بازگشت داشته باشم و 
خیلی ها هم به واسطه عملکرد خوبی که داشتم، پیگیر حال من 

بودند و کمکم کردند تا من برگردم«.
ایراندوست مربی بی همتایی است

همکاری  و  سیرجان  به شهرداری  پیوستن  درباره  ثنا صادقی 
دوران  اواسط  در  »این که  گفت:  ایراندوست  مریم  با  دوباره 
نقاهت از چند تیم خوب پیشنهاد داشتم، واقعاً برایم لذت بخش 
ذهنی خیلی  و  فکری  لحاظ  از  واقعاً  از مصدومیت  بعد  بود. 
بالغ تر و کامل تر شدم. مریم ایراندوست برای من چکیده ای از 
یک مادر بوده و واقعاً هیچ گاه به عنوان یک سرمربی به او نگاه 
نکردم. او یک انسان کامل و یک دوست، مشوق و همراه برای 

من بوده و واقعاً مربی بی همتایی است«.

دوست دارم در قامت یک ثنایِ قوی به سپاهان برگردم
صادقی در واکنش به عدم ادامه همکاری اش با طلایی پوشان 
اصفهانی گفت: »با سپاهان به توافق رسیده بودم اما به مدیران 
این باشگاه هم گفتم چون سال گذشته خاطرات خیلی خوشی 
شما  ذهن  در  خاطرات  این  دارم  دوست  داشتید،  من  از  را 
بماند و روزی قوی تر از قبل بر می گردم و همان ثنایِ موفق 
خیلی  سیرجان  شهرداری  تیم  شرایط  از  شوم.  گذشته  فصل 
راضی ام، هم از نظر کادرفنی و مدیریتی و هم از نظر بازیکن، 
و  است  خوبی  خیلی  باشگاه  شرایط  است.  فوق العاده ای  تیم 

برای من که داغ سنگینی را دیده ام، مناسب است«.
پرقدرتی  بازگشت  دارم  دوست  ملیکا  خشنودی  برای 

داشته باشم
و  بود  ملیکا محمدی  همبازی  ایران که  فوتبال  هافبک جوان 
کنار  در  را  درخشانی  روزگار   2022 آسیا  ملت های  جام  در 
هم گذراندند، درباره فقدان دوست صمیمی و هم بازی خود 
گفت: »بعد از این مصدومیت تلخی که برایم رخ داد، کمرم 
بهترین رفیق من بود،  با رفتن ملیکا محمدی که  اما  شکست 
باور نکرده ام، چون واقعاً در  او را  قلبم شکست. هنوز رفتن 
این 9 ماه مصدومیت تنها کسی که به جز خانواده، همراه و 
هم مسیر من بود، ملیکا )محمدی( بود. تلخ است اما واقعاً او به 
من کمک کرد تا سرپا شوم و بعد خودش رفت! ملیکا محمدی 
از  خیلی  که  بست  سفر  بار  باشکوه  و  شده  اسطوره  آن قدر 
کسانی که حتی او را ندیده بودند یا کمتر با او ارتباط داشتند، 
و  رفیق  تنها  واقعاً  او  اما  می دانستند  ملیکا  رفیق  را  خودشان 
بود.  فوتبال  این  شریک من در همه روزهای سخت و آسان 
ملیکا واقعا تکه بزرگی از قلب من را با خودش برد اما سرپا 
به  پرقدرت  عزیزم،  همبازی  و  رفیق  خاطر  به  و  شد  خواهم 

میادین بازخواهم گشت«.
لطفا تا زنده ایم ما را دریابید

مستطیل  به  می تواند  زمان  چه  از  اینکه  درباره  صادقی  ثنا 
پای من خیلی خوب است  برگردد، گفت: »الان شرایط  سبز 
نظر  به  بستگی  قطعی ام  برگشت  زمان  اما  برگردم  می توانم  و 
کادرفنی دارد. من فقط به شهرداری سیرجان آمده ام تا به این 
یک  چه  و  کنم  بازی  دقیقه   90 بخواهم  چه  کنم؛  کمک  تیم 
باشم.  تاثیرگذاری  ثنا صادقیِ  این است که  دقیقه. هدف من 
امیدوارم که رسانه ها کمک کنند تا زنان فوتبال ایران قبل از 
مرگ شناخته شوند؛ نه این که مثل ملیکا جان بعد از مرگش 
را  ما  زنده ایم  تا  لطفا  کنند.  او صحبت  درباره  بخواهند  همه 

دریابید«.

آخرین تلاش پرسپولیسی ها برای انتخاب سرمربی جدید؛ 
پیرمرد برزیلی، در نزدیکی نیمکت سرخ ها

چاشنی اولین بمب در بازار زمستانه فوتبال زنان کشیده شد؛ 

بازگشت ستاره ای به نام »ثنا«

با  و  می بندد  قرارداد  پرسپولیس  با  احتمالا  آل کثیر،  عیسی 
خط  صاحب  می توانند  آن ها  علیپور،  علی  شدن  اضافه 

حمله ای فوق العاده شوند.
در  پرسپولیس  حمله  خط  بحران   ،360 فوتبال  گزارش  به 
فصل،  ابتدای  آن ها  است.  پایان  به  رو  بیست وسوم،  لیگ 
عیسی آل کثیر را از دست دادند و مهدی عبدی هم با نظر 
یحیی گل محمدی، به صورت قرضی راهی تراکتور شد. امید 
به خرید یک مهاجم خارجی بود که سقف  پرسپولیسی ها، 
بودجه، دست آن ها را بست و نبیل باهویی نه چندان آماده به 
این تیم پیوست. محمد عمری هم، عملکردی ضعیف تر از 
فصل گذشته داشت و تصمیم گرفت برای سربازی به ملوان 
در  پرسپولیس  حمله  خط  امید  تنها  زاهدی،  شهاب  برود. 
نیم فصل اول بود. با شروع به کار نقل وانتقالات زمستانی اما، 
به نظر می رسد اوضاع برای آن ها تغییر کرده است. عیسی 
برای خرید  آن ها  و  رسیده  توافق  به  پرسپولیس  با  آل کثیر، 

علی علیپور هم، با باشگاه او وارد مذاکره شده اند.
قرارداد 6 ماهه

با  مصدومیتش  پایان  از  پس  قبل،  سال  یک  آل کثیر  عیسی 
نیم فصل  برای  تیم  این  مشکل  تا  بست  قرارداد  پرسپولیس 
پرسپولیس  و  بود  هم  موفق  که  انتقالی  کند.  حل  را  دوم 
جام  دو  هر  توانست  حمله،  خط  در  او  خوب  عملکرد  با 
تیمش  بخش  پیروزی  گل  زننده  آل کثیر  بیاورد.  به دست  را 
در دربی برگشت فصل گذشته بود. او در ابتدای فصل، با 
پرسپولیس به توافق مالی نرسید و راهی سپاهان شد. انتقالی 
که برای او موفق نبود و نیم فصل، برای حل مشکل سقف 
بودجه باشگاه اصفهانی، مجبور شد قراردادش را فسخ کند. 
توافق  به  دوباره  برای همکاری  آل کثیر،  پرسپولیس و  حالا 
رسیده اند. موضوعی که شاید مشکل خط حمله پرسپولیس 
قهرمانی  به  تیم  این  امید  و  برطرف  دوم  نیم فصل  برای  را 
یک  برای  طرف  دو  توافق  اما،  عجیب  نکته  کند.  بیشتر  را 
از  پیش خاطره خوبی  پرسپولیس که فصل  نیم فصل است. 
قرارداد 6 ماهه با آل کثیر نداشت، این فصل هم همین کار را 
تکرار کرده و در صورت اوج گیری دوباره عیسی، آخر فصل 

دوباره باید با او به توافق برسد!
خط حمله رویایی؟

پرسپولیسی ها  زاهدی،  شهاب  و  آل کثیر  همزمان  با حضور 
خواهند  اختیار  در  قدرتمندی  حمله  خط  دوم  نیم فصل 
داشت. ترکیبی که شاید، با ورود علی علیپور رویایی تر هم 
بشود. بازگشت بازیکنان سابق پرسپولیس به این تیم پس از 
یک دوره لژیونر شدن، اتفاقی عادی در این باشگاه است. 
مطرح  هم  علیپور  علی  بازگشت  بحث  اخیر،  سال های  در 
بوده اما این بار، موضوع جدی تر از همیشه به نظر می رسد. 
علیپور این فصل اوضاع خوبی در ژیل ویسنته ندارد و بیشتر 
بازی های نیم فصل اول را به خاطر مصدومیت از دست داده 
است. او بعد بازگشت از مصدومیت هم، زیاد فرصت بازی 
پیدا نکرد و فقط 2 مسابقه، در ترکیب اصلی قرار گرفت. 
قرارداد علیپور، در پایان فصل به پایان می رسد و ژیل ویسنته 
پرسپولیسی ها  ندارد.  پنجره  همین  در  او  خروج  با  مشکلی 
با  بازگشت داشته باشد و  به  امیدوارند علیپور هم، تصمیم 
حضور همزمان او در کنار آل کثیر و زاهدی، خط حمله ای 

خطرناک برای نیم فصل دوم داشته باشند.
خداحافظی با باهویی

خرید علی علیپور برای پرسپولیس، مشروط به فسخ قرارداد 
و  عمری  محمد  جدایی  به  توجه  با  است.  باهویی  نبیل  با 
نام مرتضی پورعلی گنجی  میلاد سرلک، و همچنین خروج 
از لیست باشگاه، پرسپولیس برای خرید آل کثیر و عبدالکریم 
به  نیاز  اما،  هافبک  و  دفاع  خط  در  آن ها  نداشت.  حسن 
خریدهای جدید دارند و به همین دلیل، برای ورود علیپور 
نبیل  کنند.  خارج  لیست  از  را  مهاجمان شان  از  یکی  باید 
باهویی، نیم فصل اول عملکرد چندان مناسبی در پرسپولیس 
نداشت و بازیکن مورد علاقه کادرفنی این تیم هم نبود. به 
همین دلیل، او جدی ترین گزینه، برای جدایی از پرسپولیس 
ادعا  فصل،  ابتدای  پرسپولیس  مدیران  می شود.  محسوب 
کرده بودند در قرارداد باهویی مجوز فسخ یک طرفه بدون 

غرامت، به باشگاه داده شده است.

قهرمان المپیک لندن با اشاره اینکه وزنه برداری در المپیک 
دارای شانس مدال است، گفت: سه وزنه بردار مرد داریم و 

امیدواریم بتوانیم سه مدال بگیریم.
المپیک   سده  ضیافت  برگزاری  حاشیه  در  سلیمی  بهداد 
شانس  درباره  شد،  برگزار  سران  اجلاس  سالن  در  که 
وزنه برداری ایران در المپیک پاریس اظهار کرد: وزنه برداری 
از اولین دوره المپیک که ما حضور داشته ایم همواره شانس 
و  نیستیم  بدون شانس  الان هم  و  است  داشته  مدال  کسب 
مدال  پاریس  در  می توانند  که  داریم  خوبی  وزنه برداران 

کسب کنند.
او افزود: زمان خوبی داریم. تا المپیک چند ماه باقی مانده 
است و سه وزنه بردار آقا داریم و امیدواریم بتوانیم سه مدال 

خوب را در المپیک پاریس کسب کنیم.
به  سکو  پای  پاداش  میزان  درباره  لندن  المپیک  قهرمان 
بیان  المپیک  ملی  کمیته  اجرایی  هیات  توسط  ورزشکاران 
کرد: این مسئله دو بار توسط هیات اجرایی مورد بحث قرار 
گرفته است و تلاش و بحث ما این است که بتوانیم بیشترین 
بهترین مدال را کسب کنیم و  تا  بگیریم  پاداش را در نظر 
طی دو هفته آینده خبرهای خوبی خواهیم شنید و انشاءالله 

میلیاردی است.
سلیمی افزود: از کمیته ملی المپیک تشکر می کنم؛ چرا که 
و  کمک  هاشمی  مناف  و  خسروی وفا  و  کرد  کمک  بسیار 
حمایت خوبی داشتند اما از وزارت ورزش گله مندیم و این 
دیده  باید  که  آنگونه  وزنه برداری  که  چرا  بجاست؛  گلایه 
نشده است و جزء اولویت های وزارت ورزش نیست و این 

مسئله کار را برای ما و کاروان ایران سخت می کند.
مدال  وزنه برداری  از  ورزش  وزارت  اگر  کرد:  تاکید  او 
دیده شود و حمایت های  ویژه تر  وزنه بردار  باید  می خواهد 
سیستم  این  و  داشت  وزنه برداری  به  نسبت  ویژه ای 

راضی کننده نیست.

به  کشورمان  فوتبال  ملی  تیم  پیشکسوت  عزیزی،  خدادا 
صحبت های امیر قلعه نویی در کنفرانس خبری پیش از دیدار 

با امارات واکنش نشان داد.
خداداد عزیزی که این روزها در یک برنامه تلویزیونی در 
در  دارد  حضور  کارشناس  عنوان  به  خیابانی  جواد  کنار 
در  ماهه  واسطه حضور سه  به  از گفت وگوی خود  بخشی 
کادرفنی تیم ملی ایران به اتفاقات جلسات فنی در  پرداخت 
است.  شده  حواشی  برخی  ایجاد  باعث  مسئله  همین  و 
برخی از منتقدان رفتار خداداد عزیزی معتقدند او نباید این 
موضوعات را آن هم در این موقعیت حساس برای تیم ملی 

رسانه ای می کرد.
این انتقادات تا جایی پیش رفت که حتی به کنفرانس خبری 
امیر قلعه نویی پیش از دیدار با امارات نیز کشیده شد. در 
این جلسه امیر قلعه نویی در واکنش به این موضوع گفت: 
» اینکه خداداد عزیزی می آید جزییات خصوصی جلسات 
دارد.  فکری  و  نظرات  حتما  می گوید  آنتن  روی  را  فنی 
به من زنگ زد و  از آن مصاحبه  بعد  او را دوستش دارم. 
می توانست  او  بگویم.  را  حرف هایش  جزییات  نمی خواهم 
مربی خوبی شود و لی انتخاب های اشتباهاتی داشت. کاری 
که خداداد کرد شاید مطرح کردن نگرش فنی ما بوده است 

و خرده نمی گیرم«.
حالا ساعاتی پس از این صحبت های امیر قلعه نویی، خداداد 
این مسئله پرداخت و  به  آنتن زنده  بار دیگر روی  عزیزی 
دارم  حضور  کارشناس  عنوان  به  تلویزیون  در  من  گفت: 
بردن  به حاشیه  گاه قصد  است. هیچ  نقد کردن  و کار من 
تیم ملی را نداشته ام و موضوعی را که در خصوص محبی 
ملی  تیم  فنی  اسرار  جزو  کردم  مطرح  برنامه  در  قایدی  و 

محسوب نمی شود.
عزیزی افزود: این نکته را هم بگویم که مدتی پس از جدایی 
از تیم ملی با  توجه به نظر برخی از دوستان که معتقد بودند 
با  کردن  صحبت  است،  بنده  بزرگتر  قلعه نویی  آقای  چون 
ایشان وظیفه من است، با ایشان تماس گرفتم و آن مکالمه و 
صحبت هایی که رد و بدل شد برای همیشه پیش من محفوظ 
آقای  بازگو می کنم که  را  آن ها  زمانی  فقط  و  ماند  خواهد 
من  کند.  آن صحبت  در خصوص  بگیرد  تصمیم  قلعه نویی 
مشاور تیم ملی بودم و باید نکته ای که به نظرم درست بوده 

است را به ایشان منتقل می کردم.
خداداد عزیزی همچنین در خصوص این حاشیه به وجود 
آمده نقدی هم به خبرنگاری که این موضوع را در کنفرانس 
خبری مطرح کرده است داشت و معتقد بود این فرد با هدف 
ایشان  تا  پرسیده  قلعه نویی  آقای  از  را  سوال  این  خاصی 
جوابی بدهد و پس از ۀن سراغ من بیایند تا من هم واکنشی 

نشان بدهم.

انتخاب  نبودن  مشخص  از  والیبال  فدراسیون  سرپرست 
والیبال  ملی  تیم  هدایت  برای  داخلی  یا  خارجی  سرمربی 

ایران خبر داد.
وحید مرادی در حاشیه مراسم تجلیل از مدال آوران »سده 
المپیک« در مورد دستاورهای سفر اخیر خود گفت: برای 
به لوزان داشتم.  VNL سفری  به  شرکت در مراسم مربوط 
و  داشتند  حضور  نیز  کشورها  سایر  فدراسیون  رؤسای 
صحبت  تفصیل  به  آینده  سال  در   VNL برنامه های  درباره 

شد و رأی گیری انجام گرفت و به تصویب رسید.
نیز  جهانی  فدراسیون  رئیس  با  خود  جلسه  درباره  وی 
که  داشتیم  جلسه ای  جهانی  فدراسیون  مسئولان  با  گفت: 
نتایج بسیار خوبی داشت. امیدوارم نتایج این جلسه بتواند 
داشته  ایران  والیبال  با  رابطه  در  را  خود  مثبت  تأثیرات 

باشد.
شرایط  و  والیبال  فدراسیون  انتخابات  با  رابطه  در  مرادی 
سرپرستی این فدراسیون خاطرنشان کرد: فدراسیون جهانی 
فدراسیون  تاکید  نمی کنند.  ورود  مسائل  این  در  خیلی 
آسیا  کنفدراسیون  رئیس  از  تنها  ما  که  است  این  جهانی 
شود.  انتخاب  ماه  مرداد  است  قرار  که  می کنیم  حمایت 
جهانی  فدراسیون  بزرگ  فدراسیون های  از  ما  فدراسیون 

محسوب می شود.
فدراسیون  انتخابات  مجدد  نام  ثبت  موضوع  درباره  وی 
والیبال پس از 6 ماه گفت: تغییراتی در آئین نامه انتخابات 
نشده  موضوع  این  به  اشاره ای  آن  در  که  گرفته  صورت 
نام کرد یا خیر.  است که بعد از 6 یا 4 ماه می شود ثبت 
تعبیری که دوستان در وزارت دارند این است که به این 
دلیل باز گذاشته شده که اگر دوستان وزارت نظری داشتند 
نباشد.  قانونی  محدودیت  شود  انجام  مجدد  نام  ثبت  تا 
نام کنند.  ثبت  بتوانند  افراد جدید  این است  آنها  استدلال 
ما منتظر نظر وزارت ورزش هستیم تا کارها را جلو ببریم.

مرادی درباره وضعیت انتخاب سرمربی تیم ملی خاطرنشان 
کم  زمان  می گویند  که  دوستانی  است  این  واقعیت  کرد: 
مطرح  را  صحبت  این  اساسی  چه  بر  دانم  نمی  است 
مشغول  جهانی  لیگ های  در  ما  بازیکنان  برخی  می کنند. 
پایان  تا  هم  ما  لیگ  نیستند.  ایران  در  و  هستند  بازی  به 
فرصت  اردیبهشت  اوایل  از  ما  می کشد.  طول  فروردین 
یک ماهه داریم که اردوی مشترک با حضور تمام بازیکنان 
همین  با  است  این  من  استدعای  باشیم.  داشته  لژیونرها  و 
کنند.  نگاه  مباحث  این  به  دارد  فدراسیون  که  حساسیتی 
تعجیل در انتخاب سرمربی کمکی به ما نمی کند. ما شانس 
بسیار کمی برای المپیک داریم و از 12 بازی باید 9 بازی 

را ببریم. کار سخت و پیچیده ای داریم اما نشدنی نیست.
بهترین راه این است ما با درایت و صبر یکی از بهترین های 
از دست  را  تا همین شانس کم  بگیریم  به خدمت  را  دنیا 

ندهیم. امیدوارم خدا کمک کند تا دل مردم را شاد کنیم.
اوصاف  این  با  که  سوال  این  به  پاسخ  در  پایان  در  وی 
استخدام سرمربی خارجی برای تیم ملی حتمی شده است 
یا خیر، اظهار کرد: معلوم نیست حتماً خارجی باشد. فعلًا 
 2 تا  فنی  کمیته  را  نهایی  تصمیم  انشاالله  نیست  مشخص 

هفته آینده اتخاذ می کند

وحید مرادی:
مشخص نیست سرمربی داخلی 

یا خارجی باشد
 شانس کمی در المپیک داریم

بهداد سلیمی: 
وزنه برداری در المپیک شانس 

مدال دارد
 از وزارت ورزش گله مندیم



جمهوری خواهان کار را به ترامپ سپردند

رقابت های انتخاباتی در آمریکا حساس شد/ شگفتی ۲۰۲۴ در راه است؟

بودجه در ایستگاه تلفیق؛ هزینه ها چگونه باعث تورم و چاپ پول می شود

حزب  تا  شدند  تبدیل  امروز  حامیان  به  دیروز  سرسخت  رقبای 
جمهوری خواه را به این نتیجه برساند که گزینه ای بهتر از دونالد 
ترامپ نیست. اما وضعیت در اردوگاه دموکرات ها چندان مطلوب 

نیست و باید دید جو بایدن چه برنامه ای در پیش رو دارد.
انتخابات ریاست جمهوری ایالات متحده در سال جاری میلادی 
از حساسیت های ویژه خود برخوردار است. به نظر می رسد با 
سپری شدن زمان جمهوری خواهان به این نتیجه رسیده اند که 
وجود  بایدن  جو  با  رقابت  برای  ترامپ  دونالد  از  بهتری  گزینه 
ندارد. علیرغم داشتن پرونده ای از اتهامات گوناگون، ترامپ در 
نظرسنجی ها نسبت به جو بایدن وضعیت بهتری دارد. رقیبان و 
مخالفان سرسخت او حالا به حامی او تبدیل شده اند. ران دی 
سانتیس فرماندار فلوریدا که با توپ پر به میدان رقابت ها آمد، به 
نفع او کنار رفته، ویوک راماسوامی با نتایج مأیوس کننده از در 
مرحله اول انتخابات مقدماتی جمهوری خواهان عرصه را ترک 
کرد. سناتور تیم اسکات که زمانی رقیب ترامپ بود حالا به طور 
تمام قد در تجمعات برای ترامپ تبلیغ می کند. به نظر می رسد 
ترامپ تنها نیکی هیلی را جدی ترین رقیب خود می بیند. او پس 
از پیروزی قاطع در ایالات آیوا می خواهد هر چه سریعتر دیگر 

رقبا نیز انصراف دهند.
در آن سو جو بایدن ۸۱ ساله با کهولت سن دردسرهایش بیشتر می 
شود. جدالش با ترامپ در سال ۲۰۲۰ که آمار بیشترین مشارکت 
در انتخابات را ثبت کرد به یک جدال تمام عیار تبدیل شد که 
سرانجام به حادثه ششم ژانویه یعنی شورش به کنگره ختم شد. در 

حال حاضر نیز به چالش کشیدن بایدن توسط هم حزبیان خود می 
تواند نتایج غیرمترقبه ای را به همراه داشته باشد.

ناظران و کارشناسان با بررسی سابقه ۲۵۰ ساله آمریکا در برگزاری 
انتخابات می گویند جریان سوم شانس راهیابی به کاخ سفید را 

ندارد
دموکرات  سناتور  ویتنام  جنگ  اوج  زمان  در  و   ۱۹۶۸ سال  در 
لیندون  بود  جنگ  سرسخت  مخالفان  از  که  کارتی  مک  یوجین 
درون  های  رقابت  در  را  وقت  مستقر  جمهور  رئیس  جانسون 
حزبی در نیوهمپشیر به چالش کشید. جانسون در نهایت به سختی 
نامزدی  با  یکباره  به  برآید  این رقیب ضدجنگ  از پس  توانست 
رابرت کندی وزیر دادگستری وقت و برادر جان اف کندی روبرو 
شد. سرانجام لیندون جانسون طی یک سخنرانی تلویزیونی اعلام 

کرد که برای دوره دوم ریاست جمهوری نامزد نخواهد شد.
رابرت اف کندی دموکرات که به پیروزی در انتخابات مقدماتی 
امیدوار بود ناگهان ترور شد و پس از آن ریچارد نیکسون نامزد 
حزب جمهوری خواه توانست به آسانی دو رقیب دموکرات خود 
هیوبرت همفری معاون رئیس جمهوری مستقر و جورج والاس 

فرماندار آلاباما پیروز شود.
شد  مشابه  چالشی  گرفتاری   ۱۹۸۰ سال  در  دموکرات  حزب 
با  مقدماتی  های  رقابت  وارد  کندی  ادوارد  دموکرات  سناتور  و 
مطرح  پرسش  این  و  شد  مستقر  جمهوری  رئیس  کارتر  جیمی 
شد که آیا این چالش در شکست جیمی کارتر در برابر رونالد 
ریگان جمهوری خواه موثر واقع شده بود؟ ریگان در آن برهه جز 

راستگراترین افراد بود و اگر یک جمهوری خواه کلاسیک نامزد 
می شد احتمال پیروزی او بر کارتر بسیار بالاتر می رفت. در آن 
برهه کارتر و اطرافیان او ریگان را فردی افراطی معرفی می کردند. 
البته ریگان در مناظره ها متفاوت از آنچه که گفته می شد ظاهر 
شد و خود را قوی و مقتدر نشان داد. نظرسنجی ها نیز تا قبل از 
برگزاری انتخابات وضعیت کارتر و ریگان را تقریبا برابر نشان می 
داد اما انتقاداتی از جانب حزب دموکرات به سیاست های کارتر 
وارد می شد و این موضوع در انتخابات مقدماتی منجر به تضعیف 

جایگاه کارتر شد.
اما این مشکلات مختص دموکرات ها نبود و جمهوری خواهان 
نیز با چالش مواجه شدند. ریگان فرماندار کالیفرنیا در ۱۹۷۶ نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری شد تا در انتخابات مقدماتی با جرالد 
دو  این  از  یک  هیچ  اما  کند  رقابت  مستقر  جمهور  رئیس  فورد 
نتوانستند با حدنصاب آرای کافی به کنوانسیون جمهوری خواهان 
در کانزاس سیتی بروند. شاید همین آشفتگی در اردوگاه جمهوری 
خواهان پیروزی جیمی کارتر دموکرات را در انتخابات را هموار 

کرد.
در سال ۱۹۹۲ پت بیوکنن سیاستمدار محافظه کار نیز در انتخابات 
مقدماتی حزب جمهوری خواه، جورج بوش پدر رئیس جمهور 
مستقر را به چالش گرفت و او را گلوبالیستی معرفی کرد که ثروت 
و قدرت آمریکا را برای نظم نوین جهانی هزینه می کند. اما در 

نهایت نتایج این انتخابات به بیل کلینتون را به پیروزی رساند.
با بررسی پیشینه انتخابات ریاست جمهوری در آمریکا سوال اصلی 
اینجاست که آیا چنین شرایطی برای جو بایدن نیز ممکن است رقم 
دادگستری  رابرت کندی وزیر  فرزند  رابرت اف کندی  بخورد؟ 
جان کندی به عنوان یک سیاستمدار مستقل نامزد انتخابات ریاست 
جمهوری شده و از دیدگاه کارشناسان مهمترین چالش پیش روی 
اردوگاه لیبرال های حامی جو بایدن محسوب می شود. بر اساس 
نظرسنجی ها کندی می تواند ده درصد آرای رأی دهندگان را به 
دست آورد. او که از خاندان پرنفوذ کندی است در ابتدا با مخالفت 
دموکرات ها برای اعلام نامزدی مواجه شد که چرا که معتقد بودند 
که حضور او در انتخابات موجب شکسته شدن آرای نامزد اصلی 
دموکرات تلقی می شود و در نهایت این ترامپ است که پیروز 
رقابت خواهد شد. از همین رو دموکرات ها نامزدی او را برای 
نامزد مستقل وارد  به صورت  نهایت  تا وی در  نپذیرفتند  حزب 
کارزار انتخاباتی شود. هر چند در حزب جمهوری خواه اجماع بر 
سر ترامپ بیشتر می شود همگرایی در اردوگاه دموکرات کمتر می 
شود. باید دید آیا دموکرات ها سرانجام بر سر بایدن به تفاهم می 

رسند یا تحولات غیرمنتظره ای در انتظار این حزب خواهد بود.
تا به امروز چند شخصیت سیاسی شناخته شده لیبرال نیز نامزدی 
آنها دین  از  اند. یکی  انتخابات ۲۰۲۴ اعلام کرده  برای  خود را 
فیلیپس نماینده ایالت  مینه سوتا است که با به چالش گرفتن نامزد 
بایدن خواستار روی کار آمدن نسل جدیدی از دموکرات ها است.

در جدیدترین اقدامات کمیسیون تلفیق برای بودجه خبر می رسد 
اینکه منابع  این کمیسیون مصارف دولت را افزایش داده بدون 
به گزارش مهر، دستکاری در بودجه در  بینی کند.  آن را پیش 
در  ساله  هر  تقریباً  که  است  ایراداتی  از  یکی  تلفیق  کمیسیون 
اتفاق  دولت ها  تمام  در  تقریباً  ایراد  این  می شود،  اجرا  مجلس 
بلند  رویه  این  از  برهه هایی  در  نیز  را  دولت ها  فریاد  و  افتاده 
کرده است.اما در جدیدترین دستکاری های کمیسیون تلفیق برای 
بودجه خبر می رسد این کمیسیون مصارف دولت را افزایش داده 
بدون اینکه منابع آن را پیش بینی کند. حسن چنارانی، مدیرکل 
از  یکی  به  باره  این  در  بودجه  و  برنامه  سازمان  بودجه  تلفیق 
 ۵۰۰ مجموع  در  تلفیق  کمیسیون  »اعضای  است:  گفته  رسانه ها 
هزار میلیارد تومان به هزینه های بودجه اضافه کردند، بدون اینکه 

منابعی برای تأمین این اضافه هزینه در نظر بگیرند.«
و  دادند  کاهش  را  منابع  هم  معافیت ها  »در  چنارانی،  گفته  به 
معافیت های مالیاتی ایجاد کردند که موجب ناترازی درآمدهای 
دولت شد همچنین در بخش تهاتر برای نیروهای مسلح مبلغ ۱.۸ 
این ترتیب کاهش  به  نفتی دولت را  از درآمدهای  میلیارد دلار 
به صورت  منابع را  این  دادند، در حالی که دولت می خواست 

ریالی برای تأمین بودجه اختصاص دهد.«
کسری بودجه مشکل اصلی دولت در بودجه

گفت:  مهر  به  باره  این  در  اقتصادی  کارشناس  زاده  ملک  علی 
مشکلی که هر ساله دولت با آن مواجه بوده بحث کسری بودجه 

است، مشکل کسری بودجه باعث ایجاد تورم می شود.
ملک زاده با بیان اینکه باید اصلاح ساختار به نوع مثبتی انجام 
باشد،  منابع- هزینه  بر اساس عملکرد و  بودجه ریزی  بگیرد و 
گفت: باید در کوتاه مدت کسری بودجه سالانه دولت رفع شود، 
بودجه دو بخش مصارف و منابع دارد، بخش مصارف به طور 
قطعی تحقق پیدا می کند مگر اینکه سازمان برنامه بخواهد جلوی 

آن کار را بگیرد آن هم نادر و غیرقانونی است.
کارشناسی  بحث  سر  سال  هر  بودجه  منابع  قسمت  افزود:  وی 
است، به عنوان نمونه دولت از محل فروش اوراق یا مولدسازی 
دارایی ها منابعی را پیش بینی کرده اما این منابع در عمل کمتر 
تحقق یافته و بعضاً به طور کامل تحقق نیافته است. در سال های 
اخیر نیز برخی از منابع بودجه ای تحقق نیافته است، امسال نیز 
مولدسازی دارایی آن مبلغی که پیش بینی می شد را محقق نکرد. 
حالا که درآمدها ممکن است تحقق نیابد باید مصارف و هزینه ها 
را کنترل کنیم و بودجه را صرف مصارف اجتناب ناپذیر کنیم، 
اگر واقعاً هدف انضباط بخشی و کاهش تورم است باید هزینه ها 
را  هزینه ها  نمایندگان  اگر  کرد:  بیان  زاده  داد.ملک  کاهش  را 
افزایش می دهند باید منابع را مشخص کنند و باید مشخص شود 
که دولت ظرفیت اجرا را دارد یا خیر، متأسفانه سال های گذشته 
هر نماینده برای حوزه انتخابی خود چانه زنی کرده و مصارف 
را ایجاد کرده بدون اینکه منابع قابل توجهی را پیش بینی کنند. 
به عنوان مثال اگر بخواهیم حقوق بازنشستگان را همسان سازی 
کنیم باید یک درصد مالیات ارزش افزوده را افزایش داد و باید 
دید این افزایش در مجموع به نفع قشر ضعیف، حقوق بگیران و 
آحاد جامع است یا به ضرر، زیرا این فشار به کل مردم می آورد 

و برای قشر خاصی خوب است.
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه، نکته مهمی که باید برای 
افزایش هزینه ها  این است که صرف  تبیین شود  و  بازگو  مردم 
از  بیشتری  بسیار  است ضرر  ممکن  و  نبوده  مثبت  دولت  برای 
منفعت آن موضوع را داشته باشد، گفت: در بحث هزینه ها دولت 
با محاسباتی هزینه ها را اعلام کرده و اینکه نمایندگان هزینه ها را 
نیست  این  افزایش دهند موجب کسری بودجه می شود، منظور 
که به مردم فشار وارد شود بلکه باید بر اساس عدالت و پلکانی 
دستمزدها افزایش یابد و اینکه بگوییم حقوق ۲۰ درصد افزایش 

یابد و این افزایش در حقوق های بالا و حقوق های اندک یکسان 
افزایش  کمتر  میزان  با  حقوق های  باید  و  نیست  عادلانه  باشد 

بیشتری را کسب کنند.
دستکاری ویژه در بودجه امسال

مهر  به  باره  این  در  نیز  اقتصادی  کارشناس  جیهانی  حمیدرضا 
به  کشوری  هر  عملکردی  برنامه  عنوان  به  بودجه  تهیه  گفت: 
عهده دولت و تصویب آن بر عهده مجلس است، معمولًا در همه 
دولت ها زمانی که بودجه به مجلس ارائه می شود در بخش های 
هزینه و مصارف دستکاری انجام می شود، متأسفانه این افزایش 
مصارف بیشتر منطقه ای است تا ملی و باعث ناتراز شدن بودجه 
برای  ناپایدار  نیز درآمدهای  کشور می شود، در بخش درآمدها 

افزایش مصارف پیش بینی می شود که معمولًا محقق نمی شود.
جیهانی با بیان اینکه افزایش مصارف بیشتر در زمینه های دستمزد 
و طرح های عمرانی بوده گفت: این موضوع باعث کسری بودجه 
مانند  موضوعاتی  از طریق  را  این کسری  دولت  و  دولت شده 
موضوع  این  و  می کند  جبران  ارز  نرخ  افزایش  و  پول  چاپ 
رویه  این  از  مردم  تمام  و  شده  جامعه  در  تورم  افزایش  باعث 
آسیب می بینند.این کارشناس اقتصادی گفت: در سال جاری با 
تصویب آئین نامه داخلی مجلس مقرر شده بودجه بررسی شود، 
درآمدی  سقف  تعیین  از  پس  دوم  فاز  در  و  درآمدی  فاز  یک 
دولت سازمان برنامه فاز دوم را در قالب هزینه ها ارائه کند که 
نمایندگان با توجه به هزینه ها درآمدهای موهومی و ناپایدار را 
تعریف نکنند. فاز اول به درستی اجرا شد اما در فاز دوم متأسفانه 
نمایندگان باز هم به افزایش هزینه های جاری کشور اقدام کردند.

هیجانی  و فضای  بخشی  نگاه  متأسفانه  پایان گفت:  در  جیهانی 
سیاسی  فضای  در  آینده،  ماه   ۲ انتخابات  در  رأی  آوری  جمع 
امسال  مشکلات  این  و  کنند  دستکاری  را  بودجه  شده  باعث 

دامنگیر بودجه شده است.

اینکه  بر  تاکید  با  مسلح  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزیر   
می کنیم،  رصد  را  جهان  و  منطقه  تحولات  تمامی  همواره 
با  و  بررسی  دنیا  در  روز  به  و  نوین  فناوری های  گفت: 

نیازهای نیروهای مسلح تطبیق داده می شود. 
به  پهپادها  از  انبوهی  الحاق  آیین  در  آشتیانی  سرتیپ  امیر 
ترین وظایف وزارت  مهم  از  اینکه یکی  به  اشاره  با  ارتش 
از  دفاع  جهت  در  مسلح  نیروهای  تسلیح  و  تجهیز  دفاع، 
کشور است، اظهار داشت: الحاق این پهپادها در توان رزم 

ارتش جمهوری اسلامی ایران تاثیر بسزایی خواهد داشت.
جهان  و  منطقه  تحولات  تمامی  همواره  اینکه  بیان  با  وی 
رصد می شود، افزود: فناوری های نوین و به روز در دنیا 
شود  می  داده  تطبیق  مسلح  نیروهای  نیازهای  با  و  بررسی 
زمینی،  تهدیدات  با  مقابله  و  کشور  از  دفاع  راستای  در  تا 

هوایی، دریایی و فضایی بومی سازی و تولید شود.
در  می دهیم  اطمینان  مردم  به  کرد:  خاطرنشان  دفاع  وزیر 
ارتقا  و  بازدارندگی  قدرت  افزایش  و  کشور  از  دفاع  مسیر 
توان رزمی نیروهای مسلح تمام توان و تلاش خود را به کار 

خواهیم گرفت و دشمن ناامید خواهد شد.
راهبردی  پهپادهای  از  انبوهی  الحاق  آیین  ایرنا،  گزارش  به 
شده  تولید  و  طراحی  راداری  و  انهدامی  شناسایی،  رزمی، 
نیروهای مسلح و همکاری  پشتیبانی  و  دفاع  توسط وزارت 
موسوی  عبدالرحیم  سید  سرلشکر  امیر  حضور  با  ارتش 
سرتیپ  امیر  و  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  کل  فرمانده 
مسلح،  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزیر  آشتیانی  محمدرضا 

برگزار شد.
در این آیین، انواع پهپادهای راهبردی چند منظوره ابابیل ۴ 
انواع ماموریت های شناسایی،  قابلیت اجرای  با   ۵ ابابیل  و 
سیگنالی،  اطلاعات  آوری  جمع  الکترونیک،  جنگ  مراقبت، 
اجرای  قابلیت  با  باور  و  آرش  پهپادهای  همچنین  و  رزمی 
جت  پهپاد  نیز  و  زن  نقطه  و  برد  دور  انهدامی،  ماموریت 
و  رزمی  هدف،  ماموریت های  انواع  اجرای  قابلیت  با  کرار 
رهگیر هوایی به سازمان رزم ارتش جمهوری اسلامی ایران 
ملحق شد.پهپادهای ارتقا یافته تحویلی، به سامانه های خود 
ناوبری چندگانه بومی و تسلیحات  حفاظتی و ضد جنگال، 
هوشمند نقطه زن تجهیز شده و دارای قابلیت ویژه و روزآمد 
در بهره گیری ترکیبی با سایر سامانه های سلاح و عملیات 

شبکه محور هستند.

بادامچیان  آقای  و  گفت:بنده  وحدت  شورای  سخنگوی 
فهرست  هم  و  کردیم  مطرح  را  مطالب  نگهبان  شورای  با 
ها  بررسی مجدد صلاحیت  برای  را  نظرمان  داوطلبان مورد 

به شورای نگهبان ارسال می کنیم. 
منوچهر متکی در نشست هم اندیشی با رسانه ها در پاسخ 
شورای  هیأت  رایزنی  نتایج  درباره  ایرنا  خبرنگار  سوال  به 
تصمیم  وحدت  شورای  گفت:  نگهبان،  شورای  با  وحدت 
گرفت هیأت سه نفره تشکیل دهد و در این راستا جلساتی 

را برگزار کرد.
وی افزود: بنده و آقای بادامچیان با شورای نگهبان مطالب 
برای  نظرمان را  را مطرح کردیم و فهرست داوطلبان مورد 
بررسی مجدد صلاحیت ها به شورای نگهبان ارسال می کنیم.

سخنگوی شورای وحدت همچنین درباره انتخابات خبرگان 
از فهرست جامعتین در  تاکید کرد: شورای وحدت  رهبری 

تهران و استان ها حمایت می کند.
متکی با بیان اینکه رقابت بخشی از مولفه های رهبری است 
محقق  امر  این  سیاسی  جریان های  حضور  با  امیدواریم  و 
ملزومات  در  ملاحظاتی  است  ممکن  البته  گفت:  شود، 
از جمله موضوع صلاحیت ها حرف  برای رقابت  نیاز  مورد 

نشان  اعلام شد  آنچه  اما  باشد  داشته  و حدیث هایی وجود 
از صلاحیت  توجه ای  قابل  رقم  مجموعه ها  همه  از  می دهد 
ها را داریم .وی با بیان اینکه احزاب باید به نقش و جایگاه 
حضور  برای  احزاب  کرد:  تصریح  کنند،  توجه  خود  ملی 
نمی کنند که  دریافت  به وجود می آیند؛ مجوز  انتخابات  در 
انتخابات را تحریم کنند.ضمن آنکه حضور در انتخابات به 

شرط چاقو نیست.
سخنگوی شورای وحدت با بیان اینکه فهرست مشترک نیز 
دستور  در  هم  ما  و  است  گرفته  قرار  جریان ها  توجه  مورد 
کار قرار داشتیم، اظهار کرد: در صورتی که شرایط را لازم 
بدانیم  آمادگی داریم با جریان های نزدیک به خود، فهرست 
مشترک داشته باشیم. اما در عین حال فهرست مستقل خود 
را هم دنبال می کنیم.متکی اعلام کرد: در جلسه هیأت عالی 
انتخابات  داوطلبان  با  گفتگوها  و  مصاحبه  گرفته ایم  تصمیم 
از این رو طرف چند روز آینده آنها  مجلس را آغاز کنیم، 
تا در تهران  با داوطلبان گفتگو می کنیم  را فرا می خوانیم و 
بتوانیم به فهرست ۳۰ نفره برسیم.وی گفت: در همین راستا  
شورای  روئسای  سراسری  نشست  دومین  ماه  بهمن   ۱۰

وحدت  و ستادهای انتخاباتی در تهران را خواهیم داشت.

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: قوی بودن 
هر جامعه ای وابسته به اقتدار علمی آن است. 

انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  سرلشکر حسین سلامی 
اسلامی در دیدار روسای دانشگاه های برتر و معین کشور با 
رئیس جمهور گفت: خداوند در قرآن به این موضوع اشاره 
دارد که  به جن و انس طی کردن اقطار آسمان ها و زمین 
را عنایت فرموده است . البته مشخص است که  پیمودن اقطار 
نیست وحتی  از طریق مکان هندسی ممکن  آسمان و زمین 
اگر با سرعت نور حرکت کنیم، میلیاردها سال نوری زمان 

لازم است تا فاصله بین دو سیاره طی شود.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: اما این طی 
ناشناخته  دنیاهای  به  ذهن  اتصال  طبیعی،  به صورت  کردن 
است. یعنی خداوند به نحوی ذهن انسان را خلق کرده است 
ذهن  این  باشد،  کوچک  ذهن  هندسی  جزء  اگر  حتی  که 
کوچک می تواند تمام بزرگی و شکوه عالم خلقت را درک 
کند.وی با بیان اینکه اگر قرار است کشور بزرگی در عالم 
میسر  ها  ذهن  یابی  وسعت  و  اتصال  طریق  از  فقط  شویم 
است، یادآور شد: هر جامعه ای به اندازه مجموع مساحت 
مرزهای  توسعه  امکان  که  بزرگ می شود. چرا  ذهنی خود 

جغرافیایی کشور نیست اما وقتی از همه ذهن ها یک انتگرال 
گرفته  شود و مساحت ذهنی جامعه به دست می آید و آن 

جامعه تعیین کننده عظمت و شکوه یک ملت خواهد بود.
جمهوری  ساله   ۴۵ قوی  تجریه  به  اشاره  با  سلامی  سردار 
اسلامی ایران تصریح کرد: در جغرافیای سیاسی عالم، نامی 
ای، قوی  بقا هر جامعه  نیست و رمز  از کشورهای ضعیف 
بودن است و قوی بودن هم در گرو اقتدار علمی یک جامعه 
و  مرتفع  شخصیتی  با  بخواهیم  اگر  کرد:  تاکید  وی  است. 
قوی در مجموع نظام بین الملل داشته باشیم، فقط از طریق 
علم امکان پذیر است. چرا که علم تراز شخصیت کشورها 
را رفعت می بخشد و غنای کشورها را توسعه می دهد و 
سپاه  کل  کند.فرمانده  می  درخشان  را  کشورها  قدرت  علم 
علم  با  می خواهیم  ما  کرد:  تاکید  اسلامی  انقلاب  پاسداران 
به غنا، قدرت، شخصیت و منزلت برسیم و این تمدن جدید 
باید  ما  کشور  اینکه  بر  تاکید  با  سلامی  بود.سردار  خواهد 
مرکز تمدن نوین اسلامی شود، گفت: اساس این تمدن علم، 
فرهنگ، و هنر است و ما می خواهیم فضیلت های خود را با 
علم توسعه دهیم و شما اساتید و مسئولان دانشگاهی بیرق 

داران این تمدن هستید.
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